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معاون بهزيستى خبر داد

11فرار 1000 دختر از خانه در  سال 95 
رئيس اسبق سازمان سينمايى:

رفع توقيف شبيه انتحار است 
 مسئولان ستاد مركزى اربعين اعلام كردند

 3 سال زندان براى خروج غيرمجاز 
از مرزها 

ورود سيستم هاى گرمايشى جديد با 
استفاده از انرژى خورشيدى به ايران

زندگى/ داوود دشتى: شركت آلمانى «وايلانت» با همكارى 
شركت ايرانى «تهويه نيا» اقدام به عرضه پكيج هاى كم مصرف 
و پربازده جديدى كرده اســت كه امكان اســتفاده از انرژى 

خورشيدى را نيز دارد. 
مديرعامــل شــركت تهويه نيــا در ســمينار تخصصى 
سيستم هاى گرمايشــى «وايلانت» با معرفى جديدترين 
محصول گرمايشى اين برند بر لزوم استفاده از انرژى هاى 
نو به جاى سوخت هاى فسيلى تاكيد كرد. به گزارش قدس، 
صدرى، با اشاره به وظيفه همگانى در قبال اتلاف بى رويه 
انرژى و آلودگى هوا و تبديل آن به يك فرهنگ اجتماعى، 
از ارائه سيستم هاى پيشرفته، باكيفيت و بازدهى بالا توسط 
شركت تهويه نيا و شركت آلمانى وايلانت خبر داد. وى در 
اين سمينار كه با حضور رئيس هيات مديره و مديران ارشد 
شركت تهويه نيا و مديران ارشد آلمانى شركت وايلانت و 
نمايندگان فروش از سراسر ايران و خبرنگاران در هتل ارم 
تهران برگزار شد، افزود: پكيج هاى وايلانت با برخوردارى از 
سيستم هاى پيشرفته، باكيفيت، بازدهى بالا و ارائه خدمات 
پس از فروش مناسب گام موثرى در صرفه جويى اقتصادى 
برداشته است. وى با اشاره به سابقه 140 ساله اين شركت 
آلمانى در توليد آبگرمكن و پكيج هاى آبگرم در سراسر دنيا 
و حضور 80 ساله در بازار ايران گفت: طبيعتا در طول اين 
سال ها كيفيت و دوام محصولات وايلانت به اثبات رسيده 
و هم اكنون به محبوب ترين برند گرمايشى در نزد ايرانيان 
تبديل شده است. وى يكى از فاكتورهاى اصلى صرفه جويى 
در مصرف انرژى و جلوگيرى از آلودگى آب را اســتفاده از 
انرژى خورشــيدى عنوان و خاطرنشان كرد: امكان اتصال 
اين پكيج ها به صفحات خورشــيدى موجب مى شود در 
طول روزهاى آفتابى بدون نياز به سوخت گاز، سيستم هاى 
گرمايشى و آبگرم مصرفى مورد نياز در اختيار مصرف كننده 
قرار بگيرد. مديرعامل شــركت تهويه نيا با تاكيد بر لزوم 
استفاده از انرژى هاى نو به جاى سوخت هاى فسيلى اظهار 
كرد: اين مدل پكيج ها در مقايسه با سيستم هاى گرمايشى 
مركزى از استقلال بيشترى برخوردارند و به دليل نزديك 
بودن منابع مصــرف، هدررفت انرژى كمتر و صرفه جويى 
بيشترى را به همراه دارند. در ادامه اين سمينار «كليمت» 
مديرعامل و مدير فروش محصولات شــركت وايلانت در 
ايران با اشــاره به صادرات محصولات شركت وايلانت به 
بيش از 60 كشــور اشــاره كرد و افزود: تا به امروز بالغ بر 
30 ميليون محصول وايلانت در سراسر دنيا به فروش رفته 
اســت و 21 هزار فروشنده در دنيا محصولات اين برند را 
به مشــتريان عرضه مى كنند. مديرعامل شركت وايلانت 
از هدف گذارى اين شركت در افزايش 27 درصدى توليد 
محصولات دوســتدار محيط زيست تا ســال 2030 خبر 
داد و خاطرنشــان كرد: تمركز اصلى اين شــركت روى 
حداكثرسازى ميزان بازدهى، توليد محصولات چگالشى و 

كاهش ميزان آلايندگى هاى محيط زيست است.

نوين زندگى 
بازار همراهفناورى

ايسنا: دانشجويان دانشگاه آكسفورد در نشست تيم كوك مديرعامل اپل صحنه اى 
را شكار كرده اند كه گوشى آيفون ايكس وى از جيب شلوارش بيرون زده است! به 
گزارش بيزينس اينسايدر، گوشى آيفون ايكس جديدترين محصول شركت اپل 

است كه كمتر از يك ماه ديگر در تاريخ 3 نوامبر به بازار خواهد آمد.
اما تيم  كوك مديرعامل اپل در حال حاضر از اين گوشــى استفاده مى كند و در 
نشست وى در دانشگاه آكسفورد انگليس، اين گوشى از جيب شلوار او بيرون زد و 
دانشجويان اين صحنه را شكار كردند. در تمام زمان برگزارى نشست اين آيفونِ 
عرضه نشده، در حال خارج شدن از جيب مديرعامل اپل بود تا اينكه در نهايت به 

طور كامل از جيب وى خارج شده و روى مبل افتاد! اپل در آيفون ايكس سرانجام دكمه هوم را به طور كامل حذف كرده و فناورى 
حسگر اثر انگشت با فناورى جديدى به نام Face ID (تشخيص چهره) را جايگزين كرده است. دوربين دوگانه 12 مگاپيكسلى، پنل 

پشتى تمام شيشه اى و قابليت شارژ بى سيم از ديگر مشخصات اين گوشى است.

 آيفون X در جيب مديرعامل اپل جا نمى شود!
 

مهر: شركت گوسان اجاق خورشــيدى جديد و قابل حملى را به قيمت 99 دلار 
عرضه مى كند كه مى تواند در عرض 30 دقيقه آب را به نقطه جوش برساند. اجاق 
خورشيدى يادشــده مجهز به آينه هاى پارابوليك براى متمركز كردن تابش نور 
خورشيد است و مى توان آن را به راحتى با خود حمل كرد و انواع متنوعى از غذاها 

را هم با اين ابزار پخت، بدون آنكه نيازى به هيچ منبع سنتى تأمين گر ما باشد.
اين اجاق خورشــيدى با نام GoSun Go تنها 900 گــرم وزن دارد و حداكثر 
دماى توليدى توسط آن به 260 درجه سانتيگراد مى رسد. اجاق يادشده علاوه بر 
جوشاندن 400 ميلى گرم آب در عرض 30 دقيقه، براى پختن انواع غذا با استفاده 

از انرژى خورشيدى مانند ماهى، جوجه و سبزيجات قابل استفاده است. اين اجاق هم در هواى گرم و هم در هواى سرد به خوبى كار 
مى كند و تنها كافى است آن را در معرض نور خورشيد قرار دهيد تا بتوانيد از امكاناتش بهره مند شويد. فروش اين اجاق خورشيدى 

از بهار سال 2018 آغاز خواهد شد.

 اجاق جديد خورشيدى آب را 30 دقيقه اى مى جوشاند
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 زندگى/ عباسعلى سپاهى يونسى   
خبر ايــن بود كه حامــد محمدى و 
مصيّب شيرانى دو تن از محيط بانان 
و فعالان محيط زيســت با جمــع آورى كمك هاى 
مردمى، اقدام به چاپ و خريد دفتر نقاشــى با طرح 
حمايت و كاشــت بلوط و توزيــع آن در بين دانش 
آموزان روســتاهاى زاگرس نشين و محروم كرده اند. 
نمى شــد از كنار اين خبر خوب، بى اعتنا گذشت و 
اين بهانه اى شد براى گفت و گويى با حامد محمدى؛ 
البته در ادامه دانستم موضوع تنها توزيع دفتر نبوده 

كه باقى ماجرا را در ادامه مى خوانيد:
* با اين پرسش شروع كنيم كه ايده كار چگونه 

شكل گرفت؟
** وضعيت جنگل هــاى بلوط در چند ســال اخير 
وضعيت خوبى نبوده است. چه در استان كهگيلويه و 
بوير احمد و چه در ايلام و كرمانشاه و... در اين بخش ها، 
بلوط ها يا مريض شده اند و يا آتش سوزى هاى عمدى و 
غيرعمدى عرصه را بر آن ها تنگ كرده و دليلى براى از 
بين رفتن جنگل هاى بلوط شده است. زاگرس را با بلوط 
هايش مى شناسند و بلوط ها جزو ميراث كهن منطقه 
هستند؛ پس بايد براى نگهدارى و جلوگيرى از مرگ 
بلوط ها كارى انجام مى شد و شروع اين حركت به همت 
دوستم شيرانى از سال 1392 بود. طرح وى «طرح هر 
مدرسه يك نهالستان» بود و از روستاهاى چهارمحال 
بختيارى و لرستان آغاز شد و اكنون يك طرح ملى است 
و در تمام مناطق زاگرس اجرا مى شود. مصيب شيرانى 
تصميم گرفت براى مناطقى كه روستاها داراى بلوط 
هستند از طريق مدارس و معلمان، دانش آموزان را به 
اين تشويق كنند كه هر دانش آموز يك دانه نهال و يا 
بيشتر در گلدان هايى در مدرسه به كارند و بعد از سبز 
شدن، در منطقه كاشته شود تا باعث احياى جنگل هاى 
بلوط بشود. اين كار در لرستان و چهار محال بختيارى 
انجام شد و نتايج خوبى هم داشته است. مدارس زيادى 
در اين مسير قدم برداشتند و اين طرح در حال حاضر 

به عنوان يك طرح ملى در حال پيگيرى است و حتى 
آقاى شــيرانى جايزه اى ملى به خاطــر اين موضوع 

دريافت كردند. 
در كنار اين برنامه ما به فكر افتاديم كه دفترهايى هم 
چاپ و آماده كنيم و به دست بچه هايى برسانيم كه در 
مناطق بلوط   نشين سكونت دارند تا از اين راه بيشتر 
بچه ها را با اهميت درخت بلوط آشــنا كنيم. در اين 
دفترها يك بخش به اهميــت درخت بلوط و طريقه 
كاشت اختصاص دارد. اين طرح و خريد اين دفترها هم 
با كمك هاى مردمى انجام شد. برايم جالب بود بچه اى 
داشــتيم كه 5000 تومان پول توجيبى اش را دفتر 
خريد و آدم هايى كه 300 هزار تومان دفتر خريدند 
و به طرح كمك كردند و دفترها هم به چهار محال و 
بختيارى، خوزستان و لرستان ارسال شد و بنده هم به 
كمك آقاى شيرانى براى روستاهاى استان ايلام كمك 
خريد دفترها را جمع كردم و 1350 دفتر تهيه و توزيع 
شد و 1500دفتر هم همين ديروز ارسال شد؛ حتى با 
دوستانى در خارج از كشور هم براى حمايت از طرح و 

جذب كمك هاى خارجى صحبت شده است.
* كارى كه شما و آقاى شيرانى انجام مى دهيد، 
آگاه سازى جوامع محلى است؛ چرا سراغ دانش 

آموزان اين جوامع رفتيد؟

** ببينيد، دانش آموزان نسل آينده ما هستند. وقتى 
اهميت و سرنوشــت درخت بلوط و جنگل بلوط در 
ذهن دانش آموزان ما نقش ببندد و ماندگار بشــود، 
اميدوار مى شويم كه تعداد زيادى از آن ها حافظ اين 
جنگل ها باشند و آن را به نسل بعدى تحويل دهند. 
آدم هايى كه سن و ســالى از آن ها گذشته است، به 
علت داشــتن دغدغه هاى فكرى مختلف شــايد به 
اندازه كافى به ماجرا توجه نكنند، ولى اگر از پايه در 
اين زمينه فرهنگسازى بشود اميد به گرفتن نتيجه 
مطلوب هم خواهيم داشت. به اين نكته هم بايد توجه 
كرد كه بايد با دانش آموزانى كار كرد كه در متن قضيه 
هســتند و درخت بلوط، بخشى از زندگى آن هاست. 
وقتى دانش آموزى ارزش درخت بلوط را بداند فردا اگر 

شاهد تخريبى باشد ساكت نخواهد نشست.
شــما اگر در اجراى طرح هايى از اين دست جوامع 
محلى را با خود همراه نكنيــد نبايد انتظار موفقيت 
داشته باشيد، چون اين افراد هستند كه در آن جغرافيا 
زندگى مى كنند و اقتصاد آن ها هم مثلاً در اين منطقه 

با چيزى مثل درخت بلوط پيوند خورده است.
* خيلى وقت ها شــاهد برنامه هاى خوبى در 
حوزه هاى مختلف در كشــورمان هستيم كه 
پشت آن ها انســان هاى خوش فكرى حضور 

دارند و نــه يك ارگان و ســازمان دولتى؛ در 
اين برنامه هم شما و آقاى شيرانى هستيد يا 

سازمان شما (محيط زيست) هم بوده است؟
** در اين برنامــه نه بودجه و نه ايده اى از ســازمان 
گرفته نشده است و هر چه بوده كمك ها و همراهى 
مردمى بوده و همراهى دوســتان محيــط بان. مثلاً 
فكرش را بكنيد كه در اســتان ايلام در منطقه زرين 
آباد، «فريدون باقى» تنها محيط بان منطقه اســت 
كه در منطقه اى دور افتاده با يك موتور براى كمك به 

طرح به مدارس روستاهاى مختلف رفته است. 
* ســازمان چه راه هايى را در بحث آموزش 

جوامع محلى بايد برود كه نرفته است؟
** بودجه هاى فرهنگى و آموزشى سازمان خيلى كم 
است و امكاناتى كه بايد براى جوامع محلى استفاده 
شود اندك. متأسفانه بودجه ها بيشتر در مراكز و براى 
همايش هايى كه شايد هيچ بازدهى هم نداشته باشد 
مصرف مى شود. در بسيارى از اين همايش ها افرادى 
شركت مى كنند كه شايد گذرشــان هم به منطقه 
نيفتاده باشد، در صورتى كه نياز است در برخى از اين 
ســمينارها و برنامه ها، دانش آموزان و افرادى از اين 
جوامع محلى شركت كنند. خيلى وقت ها بايد افرادى 
را دعوت كرد كه در متن كار هستند. از جوامع هدف 

نبايد غفلت كرد.
* پس معتقديد كه هم افراد جوامع محلى بايد 
در برنامه هاى مرتبط شركت كنند و هم بودجه 
جداگانه اى براى آموزش جوامع محلى در نظر 

گرفته شود؟
** صدر در صد. جوامع محلى ما شــايد به دليل نوع 
زندگى شان با رسانه ها در ارتباط نباشند و برنامه هاى 
تبليغى ما تا جغرافيايى كه آن هــا زندگى مى كنند 
نرسد، پس لازم است يا آن ها را به برنامه هاى آموزشى 
دعوت كنيم يا برنامه هايى در همان روستاها و همان 
جوامع برگزار شود كه متأسفانه از اين مهم در كشور 

ما غفلت شده است.

محيط  بانانى كه با «نهال» و «دفتر» طرحى نو درانداختند

نجات بلوطستان ها به دست دانش آموزان
اگر «يك روز» آب قطع شود...

سپهر يونســى: ديروز در منطقــه اى كه زندگى 
مى كنيم، آب قطع شد. تا عصر آب ذخيره شده هم 
تمام شد و عصر ما بوديم و ظرف هاى نشسته جمع 
شده در ظرفشويى آشــپزخانه. در ساعت هاى اوليه 
قطع آب چون آبى براى خوردن و كارهاى ضرورى 
ذخيره شــده بود، وضعيت نگران كننده نبود اما با 
رســيدن به ســاعت هاى پايانى روز و نياز به پختن 
شام و شســتن ظرف هاى كثيف شده در وقت ناهار 
و... كم كم اين پرســش در ذهنم شــكل گرفت كه 
اگر امشب آب وصل نشود، براى فردا چه بايد كرد؟ 
بعد اين پرسش به ذهنم رســيد كه اگر دو روز آب 
به شهر نرسد، مردم چه مى كنند؟ حتى فكر كردن 
به اين مسئله هم ترســناك است؛ چون آب در يك 
جمله همان زندگى است و اگر آب نباشد زندگى نيز 
نخواهد بود. با اين همه با وصل شــدن آب همه اين 
فكرهاى نگران كننده هم تمام شــد! درســت مثل 
وقتى كه در جاده اى در حال رانندگى هســتيم و با 
تصادفى روبه رو مى شويم كه در آن چند جنازه را از 
لابه لاى آهن پاره ها بيرون كشيده اند. در آن لحظه 
تصميم مى گيريم پدال گاز را كمتر فشــار دهيم اما 

20 دقيقه بعد همه چيز يادمان مى رود.
حالا و در ادامه بشنويد كه «كلانترى» رئيس سازمان 
حفاظت محيط زيست گفته است: «در هيچ جاى دنيا 
ديده نمى شود كه منابع تجديد شونده آبى 88 ميليارد 
مترمكعب و مصرف آن 97 ميليارد مترمكعب باشد، 
يعنى حدود 110 درصد اســتحصال از منابع آبى در 
كشور انجام مى شود در حالى كه سقف آن 40 درصد از 

منابع تجديد شونده آبى است.»
بعد از خواندن اين اظهار نظر به خودم يادآورى كردم 
كه فاجعه شاخ و دم ندارد، اما گويا هنوز گرميم و متوجه 
نيستيم كه هم آب كم داريم و هم اينكه از همين مقدار 

كم نيز درست استفاده نمى كنيم.

زيست بوم
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فرهنگ
چندین  محمدعلی میرزایی   فرهنــگ/   
سال است که سینمای دفاع مقدس شاهد ورود 
جوانانی است که کودکی خود را در فضای دفاع 
مقدس گذرانده اند، ضمن اینکه حضور کارگردانان 
زن در حــوزه تولید آثار دفاع مقدس را نمی توان 

نادیده گرفت.
فیلم ســینمایی »دریاچه ماهی« به کارگردانی 
مریم دوستی و تهیه کنندگی سعید سعدی که 
اخیراً در ســینماهای کشــور اکران شد، نگاهی 
به وقایع پــس از جنگ ایران و عراق دارد. فیلم، 
داســتان چند خانــواده را روایت می کند که در 
نقطه مشــترکی به یکدیگر می رسند و در این 
میان عشق گمشده ای پیدا می شود. در این فیلم 
بازیگرانــی همچون علی دهکــردی، نادر فلاح، 
ستاره اســکندری و لاله اسکندری ایفای نقش 
می کنند. »دریاچه ماهی« با وجود اینکه در ژانر 
سینمای دفاع مقدس قرار داشت، توسط برخی 
از مدیران فرهنگی نادیده گرفته شــد و همین 
موضوع باعث گشــت که ســالن های سینماییِ 
اندکی سهم این فیلم شود. همین مسئله باعث 
شد که مریم دوستی، کارگردان این فیلم، با وجود 
اینکه اثرش در شهرستان ها مورد استقبال قرار 
گرفته بود و روند خوبی در اکران داشت، خواستار 
انصراف از اکران شود. انصراف وی از اکران موجب 
شد که از این کارگردان دعوت کنیم تا میهمان 
روزنامه »قدس« باشــد. مشروح این گفت و گو را 

می خوانید. 

 درباره ســوژه اصلی فیلم به ما بگویید. 
آیا محتوا و موضوع اصلی »دریاچه ماهی« 

ماجرای شهدای غواص است؟ 
موضوع اصلی »دریاچه ماهی« شــهدای غواص 
نیست بلکه موضوع اصلی، ایران است؛ سرزمینی 
که باید حفظ شــود. البته شهدای غواص هم در 
روند قصه حضور داشتند. شاخص فیلم، صلح و 

نگهداری از ایران است. 

 در مــورد زمان اکران فیلم بگویید. آیا با 

شما مشورتی انجام دادند؟ و اینکه چرا اکران 
را نیمه کاره رها کردید؟ 

بنده بعد از چند ســال فعالیت در زمینه سینما، 
ساخت اولین کار بلند سینمایی خودم را شروع 
کردم و در بحث اکران به آقای سعدی اطمینان 
کردم. چون ایشان از تهیه کنندگان پیشکسوت 
هستند و خودشان هم پخش فیلم دارند. ایشان 
به من گفتند که بهترین زمان اکران، هفته دفاع 
مقدس اســت اما بنده به ایشان گفتم که هفته 
دفاع مقدس با ایام محرم متقارن شــده اســت. 
در هر صورت چــون من تقبل هیچ هزینه ای از 
فیلــم را بر عهده نگرفته بــودم و از لحاظ مالی 
در پروژه مشارکت نداشــتم، پیشنهاد ایشان را 
پذیرفتم؛ اگرچه باید توجه داشــت که بالاترین 
هزینه برای هر انســانی، وقت اوست. من 2 سال 
انرژی و وقتم را برای طرح این فیلم گذاشــتم و 
زمانی که دکتر رستگاری طرح فیلم را می نوشت، 
پابه پای او مشارکت داشتم زیرا »دریاچه ماهی« 
یک اثر کاملاً هنری و به شدت درست و بجا است 
که متأسفانه در سینمای ما چنین فیلمی جایی 
ندارد. جایگاهی که سینمای ما برای خود ترسیم 

کرده، یک سینمای ورشکسته تجاری است که 
اگر جم و دیگر شــبکه های ماهواره ای تبلیغش 
نکنند، فروشی نخواهد داشت. یک فیلم شاعرانه 
و هنــری مثل »دریاچه ماهی« که حرف تازه ای 
بزند و رقص و آواز و بزن و بکش نداشــته باشد، 
در چنین ســینمایی جایی ندارد. بنده خواستار 
یک اکران عادلانه بودم. در ســال های اخیر یک 
کارگردان و تهیه کننده پشت کارهایی به شدت 
معمولی قرار گرفتند و دیدیم که ناگهان مطرح 
شدند. چطور می شود فیلمی که هیئت انتخاب 
رد کرده است، سیمرغ می گیرد؟ یک جای کار ما 
اشکال دارد. یا باید هیئت انتخاب را عوض کنیم 

یــا هیئت داوران را. خود مــن از هیئت انتخاب 
فیلمم به شــدت ناراضی بودم زیرا هیچ فیلمساز 

پیشکسوتی در آن هیئت نبود. 

 شما فکر می کنید که اکران، بخشی از یک 
روند از قبل تعیین شده است که افرادی پشت 
آن قرار دارند و برنامه ریزی می کنند که کدام 

فیلم پرفروش شود؟ 
بــه نظرم، نمی تــوان در این رابطــه با صراحت 
صحبت کــرد اما می دانم که پشــت این ماجرا 
آدم هایی هستند که داوری آن ها باعث فروش یا 

عدم فروش فیلم ها می شود. 

یعنی عملکرد این شــورا بر اســاس   
قضاوت های شخصی است و بر همان مبنا هم 

برنامه ریزی می کند؟ 
فیلمــی  که فروش می کند، تکلیــف خودش را 
می داند اما حمایت ها باید به ســمت فیلم هایی 
برود که فروش چندانی ندارند. ســینما که فقط 
جای خندیدن نیســت. فیلمــی  هم که حرفی 
برای گفتن دارد و مخاطب را به تفکر وا می دارد، 
باید جایی در اکران داشته باشد اما متأسفانه در 
سینمای ما چنین فیلمی اکران نمی شود یا اگر 
اکران شــود، به گونه ای اکران می گردد که دیده 
نشود. فیلم من دفاع مقدسی است و گفتند که 
به مناسبت هفته دفاع مقدس، »دریاچه ماهی« 
را در این هفته اکران کنید. اما دقیقاً در هفته دفاع 
مقدس سینماها تعطیل بود و در واقع باید فیلم را 
یک فیلم سوخته قلمداد کرد. من اکران فیلم را با 
نصف قیمت آغاز کردم و نصف قیمت هم از اکران 
انصراف دادم زیرا کسی در این ایام رغبتی برای 

رفتن به سینما ندارد. 

 خیلی ها معتقد هستند که مقوله اکران 
یک مافیا است و با هدایت پخش کنندگان 
فیلم جلو می رود. آیا شما به مافیایی بودن این 

قضیه معتقد هستید؟ 
بلــه، من به مافیایی بودن ایــن ماجرا معتقدم و 

می توان بــا صراحت گفت کــه در حال حاضر 
ســینمای دولتی وجود ندارد و جای خود را به 
بخش خصوصی داده اســت. دولت سینما را به 
مگامال ها و پردیس های ســینمایی واگذار کرده 
اســت. این نکته را می توان گفت که ســینمای 
دفاع مقــدس به هر حال برچســب دارد چون 
بی تعارف مــردم خیلی راغب به دیدن فیلم های 
دفاع مقدســی نیستند زیرا یکی از این 2 حالت 
اتفاق می افتد. یا می گویند که ســی دی فیلم را 
تهیه می کنیم یا اینکه مردم آن قدر درگیر مسائل 
زندگی و معیشت هستند که سینما را به عنوان 
یک مکان تفریح انتخاب می کنند. سینماداران 
حق دارند به فیلم هایی مثــل »دریاچه ماهی« 
اهمیت خاصی ندهنــد. »دریاچه ماهی« کاملًا 
دولتی نیســت و برای آن حمایت مالی چندانی 
از سوی دولت صورت نگرفت و دوستان در بنیاد 

سینمایی فارابی ما را مورد حمایت قرار دادند. 

 قبل از اینکه فیلم را جلوی دوربین ببرید، 
می دانستید که مردم رغبت چندانی به چنین 

فیلمی نشان نمی دهند؟ 
بله، ولی ما نباید اجازه دهیم یک کج راهه که به 
وجود آمده است، باعث شود ما به دره بیفتیم. من 
به  عنوان یک هنرمند دلسوز که در بطن جامعه 
حضور دارم، شــاهد این قضایا هستم. چرا مردم 
دوست ندارند دیگر فیلمی با ریتم آرام را تماشا 
کنند؟ این مسائل باید کالبدشکافی شود، نه فیلم 

من! 

 شاید یکی از دلایل بی اعتنایی مردم این 
باشد که آن قدر فیلم بد در این ژانر ساخته 

شده است که آن ها را دلزده کرده است. 
من به ساختن فیلم بد اعتقاد ندارم. شاید متوسطِ 
رو به پایین وجود داشــته باشد ولی فیلم بدی 
وجود ندارد. به این دلیل که ســختی های بسیار 
پشــت این ماجرا وجود دارد و ما خبر نداریم که 
چه بر سر فیلم آمده است.  قطعاً کسی که فیلم 
می سازد، کار خود را بلد است ولی به عنوان مثال، 

با مریم دوستی، کارگردان فیلم »دریاچه ماهی«: 

سینــمای ما  ورشکستــه است

نویسندهمیگوید

یک نویسنده و منتقد ادبی: 
خاطره نویس های خانم 

روایت جنگ را احساساتی می کنند  
ایبنا: ابراهیـــم زاهدی مطلق؛ 
نویسنده، منتقد و روزنامه نگار؛ 
یکی از فعــالان عرصه ادبیات 
دفاع مقدس اســت که کتاب 
»شــلیک به آســمان« از او 
به تازگی روانه کتابفروشــی ها 
شده است. این کتاب به روایت 

زندگی ســروان مصطفوی فر می پردازد که رکــورد دار جهانی درگیری 
با هواپیماهای دشــمن و انهدام آن ها اســت. او با بیان اینکه این کتاب 
دستخوش وقفه در انتشار شد و حدود 13 سال منتظر چاپ ماند، اضافه 
می کنــد: کتاب حدود هزار صفحه بود که بعــد از تغییرات، نزدیک به 
400 صفحه از آن باقی مانده اســت و یکدســتی نثــر تا حدی از بین 
رفت. بخشی از این تغییرات مربوط به آدم های مختلفی است که آن را 
ویراستاری کردند که در مقدمه کتاب نیز به این موضوع اشاره شده است. 
بخش هایی هم به امنیت ملی کشور مربوط می شد و اسناد محرمانه ای 

بود که نباید پخش می شد. 
زاهدی مطلق درباره ورود زنان خاطره نویس در جنگ و برجسته شــدن 
آن هــا در این حوزه، گفت: بــا راوی زن موافقم ولی با خاطره نویس زن 
نه! گاهی می بینیم خانمی با 27 تا 30 ســال سن که هیچ تجربه ای از 
جنگ ندارد، دست به نوشتن کتاب در مورد جنگ می زند و یک روایت 
خشن را احساسی می کند. البته تعداد این آثار کم نیست و با یک سری 
حمایت ها به بازار نشر راه پیدا می کنند. بعضی مسائل جنگ واقعاً خشن 
است و با نگارش آن  ها توسط نویسنده خانم چیز خوبی از کار درنمی آید. 
خاطره نگارها باید کسانی باشند که در جنگ حضور داشته و آن را لمس 
کرده باشــند. در شرایط مساوی، نویسندة  آقایی که در جنگ بوده را از 

نویسندة خانمی که در جنگ بوده است، بیشتر قبول دارم. 
وی با تأکید بر اینکه در حوزه داستان و رمان جنگ حرف زیادی برای 
گفتن داریم، افزود: نویســندگان صاحب نام و مطرحی داریم که تلاش 
کرده  اند تــا رمان جنگ را - هرچند کم- به دنیا معرفی کنند. دلیلش 
هم این اســت که در این عرصه متولی داشــته ایم. در حالی که درباره 
مستندنگاری دفاع مقدس، چون این زمینه در کشور ما صاحب ندارد، 
اثری ترجمه نشده است. یعنی کسی نیست که همت کند و متولی شود 
و این بخش را به زبان های دیگر معرفی کند. مستندنگاری در کشور ما 

خیلی مظلوم واقع شده و آن هم به خاطر نداشتن متولی است. 
این نویسنده با تأکید بر اینکه بهترین آثاری که در ادبیات داستانی در 
هفت، هشــت سال اخیر ایران تولید شــده اند، در حوزه دفاع مقدس و 
مربوط به جنگ است، اضافه کرد: تردید نکنید که آثار این حوزه در آینده 
بهتر و بیشتر خواهد شد چون اصلاً نمی توان از جنگ فرار کرد. جنگ به 
ما تحمیل شد و ادبیات آن هم به نویسنده تحمیل شد. جنگ در تاریخ 
ما اتفاق بزرگی است و تنها رویدادی است که همه مردم، در هر کسوت 

و رده ای، می توانیم پشت آن بایستیم و به آن افتخار کنیم.

رویقفسه

»فرماندهان و مدیران در رسانه« منتشر شد 
فرهنگ: کتــاب »فرماندهــان و مدیران در 
رسانه« نوشته جابر پوریانی و مرتضی چشمه نور 
منتشر شد.کتاب یادشده برای دانشجویان رشته 
ارتباطات و علاقه مندان بــه مباحث مرتبط با 
رسانه ها، تبلیغات و مدیریت رسانه مفید است و 
می تواند در این حوزه مباحث جدیدی را به این 
گروه از دانشــجویان ارائه کند. این کتاب که با 
مقدمه ای از سیدمسعود جزایری همراه است، در 

نشر »پشتیبان« منتشر شده  و دارای 5 فصل است که عبارتند از: »رسانه  
و کارکردهای آن«، »نکاتی در باب ســخنران، ســخنگو و سخنرانی«، 
»نکاتی در باب مصاحبه و کنفرانس مطبوعاتی«، »کارکردهای مذاکره، 
مناظره، اعلامیه و بیانیه« و »مباحث مشــترک در سخنرانی، گفت وگو 
و مصاحبه«. در نوشــته پشت جلد کتاب آمده است: نمایاندن و تلاش 
برای رؤیت پذیری در رسانه ها همراه با الزامات و اتخاذ روش های مناسب 
فرآیند مهمی در این امر است. عدم مدیریت و کنترل صحیح این فرآیند 
می تواند سبب آسیب ها، دردسرها، محدودیت  و گاف های رسانه ای شود.

آنچهمیخوانید

یک فیلم شــاعرانه و هنری مثل 
»دریاچه ماهــی« که حرف تازه ای 
بزند و رقص و آواز و بزن و بکش 
نداشته باشد، در چنین سینمایی 

جایی ندارد

کوتاهوخواندنی

ایلنا: مهدی غبرایی، مترجم، درباره آخرین ترجمه هایش گفت: ترجمه انگلیسی 
رمان آخر موراکامی یا همان »قتل افســر شوالیه« هنوز به ایران نرسیده و اگر 
برسد، نه تنها بی میل به کار بر روی آن نیستم بلکه علاقه مندم این رمان را هرچه 
ســریع تر به فارسی ترجمه کنم.  غبرایی گفت: بعد از چند سال، ترجمه ام از 2 
رمــان مجوز گرفته  و احتمالاً تا آخر مهر به بازار کتاب می آیند. رمان های »این 
ناقوس مرگ کیست« نوشته ارنست همینگوی بعد از 8 سال و »چوب نروژی« 

نوشته موراکامی بعد از 6 سال مجوز گرفته اند. 

رمان آخر موراکامی هنوز نرسیده است 

مهر: رئیس هیئت عالی جذب شــورای عالی انقلاب فرهنگی از تعیین تکلیف 
دانشــجویان بورسیه خبر داد و گفت: جایابی بورسیه ها در دانشگاه ها آغاز شده 
است.  محمدعلی کی نژاد افزود: برخی از دانشگاه ها مشکلات بودجه ای را مانعی 
برای جذب این بورسیه ها مطرح می کردند که به آن ها گفته شد بر اساس روال 
همیشگی، همواره برای اســتخدام افراد جدید 10درصد بودجه اختصاص داده 
می شود لذا نباید در این زمینه مشکلی وجود داشته باشد. همچنین مجلس نیز 

برای افرادی که جدیداً جذب می شوند، تا آخر سال اعتبار در نظر گرفته است. 

دانشجویان بورسیه تعیین تکلیف شدند 

تسنیم: مدیر انتشارات »شمع و مه« از توافق اولیه با ناشران روس و لهستان در 
نمایشگاه کتاب فرانکفورت برای ترجمه و انتشار ادبیات معاصر ایران خبر داد. 

افشــین شــحنه تبار با بیان این مطلب که برنامه های غرفه ایران در این دوره از 
نمایشــگاه کتاب فرانکفورت بسیار جدی  تر شده و از حالت شعارگونة سال های 
قبل خارج شده بود ، گفت:  عمده نشست ها به زبان انگلیسی،  با حضور مخاطبان 
خارجی و کاملاً حرفه ای برگزار می شــد و این نشان می دهد که ما اندک اندک 

متوجه شده ایم که چگونه در این بازار باید خود را نشان دهیم. 

توافقات اولیه برای ترجمه ادبیات معاصر ایران 

یک استاد ارتباطات تأکید کرد: 

اهمیت سواد رسانه ای برای تولید محتوا 

 فرهنگ/ زهره کهندل   یک استاد ارتباطات با بیان اینکه مسائل آموزشی فراوانی هست که می توان از 
اینترنت بهره برد، گفت: سواد رسانه ای فقط این نیست که چطور از گوشی هوشمند استفاده کنیم بلکه سواد 

رسانه ای به کاربر یاد می دهد که چطور می تواند با گوشی هوشمند تولید محتوا کند. 
امیدعلی مسعودی در گفت و گو با خبرنگار ما افزود: فضای مجازی یک زمین بازی است و هرکس در این زمین بهتر بازی 
کند، برنده است. پس باید بازی را یاد بگیریم و سواد خودمان را ارتقا دهیم تا بتوانیم مروج فرهنگ ایرانی در دنیای مدرنیته 
 باشیم. وی با بیان اینکه در حال حاضر 120 میلیون گوشی هوشمند در کشور داریم اما جمعیت کاربران آن ها بیشتر از 
80 میلیون نفر نیست، گفت: هرچه سواد رسانه ای افزایش پیدا کند، مردم با محتوای استاندارد بیشتر آشنا می شوند و شامد 

)شناسه الکترونیکی ثبت محتوای الکترونیکی( جایگاه واقعی خود را در بین کاربران پیدا می کند. 
این اســتاد ارتباطات با بیان اینکه جای آگاهی در بین کاربران فضای مجازی خالی اســت، گفت: بیشــترین استفاده از 
گوشی های هوشمند برای ارتباط پیامکی و تلفنی است. وی با اشاره به کاربردهای جدید و فراوان فضای سایبر در زندگی 
مدرن، افزود: امروزه اپلیکیشن های زیادی وجود دارند که می توانند امور زندگی ما را تسهیل کنند. مثلاً اپلیکیشن های 

راهیابی به رانندگی ما کمک می کنند. 
اگر افراد سواد رسانه ای داشته باشند، با به کارگیری اطلاعات این نرم افزارهای ارتباطی مسیر یک ساعته را در نیم ساعت طی 
می کنند و ترافیک در شهرهای بزرگ روان می شود. مسعودی در پاسخ به این پرسش که تا چه زمانی کاربرد اولیه فضای 
مجازی در بین کاربران ایرانی سرگرمی خواهد بود، گفت: نمی توان زمانی را مشخص کرد چون در دوران گذار هستیم اما 

سواد رسانه ای کمک می کند که سریع تر از این دوران عبور کنیم. 

رســانه
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هــنر

فیلم بنده ممیزی های فراوانی خورده است. 

 آیا واقعاً معتقدید هر کسی که در ایران 
فیلمسازی می کند، کار خود را بلد است؟ 

بله، در آن حدی که فیلمِ خود را به اســتاندارد 
برساند. هر فیلمسازی اطلاع کافی در زمینه حرفه 
خود دارد، مگر آنکه از ســازمان یا ارگان خاصی 
تأمین شود. چون خود بنده بعد از مدت ها فعالیت 
در این زمینه و تحصیلات آکادمیک اصلاً معتقد 
به این نیستم که یک نفر نمی تواند که یک روزه 
شکفته شود. من راجع به این طور آدم ها  صحبتی 
نمی کنم و فقط درباره قشری که زحمت کشیدند 
و سال هاست در زمینه هنر سابقه دارند، می توانم 

اظهار نظر کنم. 

 هر وقــت که بحث حمایت پیش می آید، 
عموم افراد به این فکر می کنند که دولت باید 
فقط آن ها را از لحاظ مالی حمایت کند. به نظر 
شما حمایت درست دولت از فیلم های ارزشی 

باید به چه صورت باشد؟ 
باید اول این مطلب را بدانیم که حمایت دولت در 
چه چیزی اســت و نیز باید به این اعتقاد داشته 

باشیم که سینما بخشی از فرهنگ ماست. اولین 
خواسته من به عنوان فیلمساز این است که مردم 

فیلم را ببینند. 
یک مکانی به نام انجمن سینمای دفاع مقدس 
و انقلاب اسلامی وجود دارد. شاید باورتان نشود 
که این عزیزان فیلم را ندیدند و فقط به جشنواره 
بسنده کردند. در صورتی که بنده بارها گفتم که 
»دریاچه ماهی« در جشــنواره فیلم فجر ناقص 
بوده اســت و فیلم یک ماه قبل از اکران عمومی  

کامل شد. 
وقتی مدیری که پدر این سینماســت، فیلم را 
نمی بیند، چطور باید با این قضیه کنار آمد؟ من 
از بحــث اکران هم راضی هســتم به این خاطر 
کــه از همان جمعیت کمی  کــه فیلم را دیدند، 
بازخوردهای خوبی داشــتم و همان برایم کافی 
بوده است. من با چند ارگان تماس گرفتم. آن ها 
حتی جــواب تلفن مرا هم ندادنــد! این خیلی 
تأسفبار اســت که بین خود و اهالی هنر فاصله 

ایجاد می کنند. 
در تمام کشــورها این قضیه بالعکس اســت. در 
کشور ما فیلمسازان مستقل به تنهایی نمی توانند 

تأمین کننده هزینه ساخت فیلم خود باشند. 

 از یک طرف می گوییم که اساس سینمای ما 
باید بر رقابت باشد و از طرفی دیگر می گوییم 
که ما ســینما را بــرای ارزش های دیگری 
می خواهیم و ممکن اســت در بازار رقابت 
پرفروش نباشند. شما اگر در جایگاه دولت 
بودید، این تناقض را چگونه حل می کردید و 

چه راه حلی را پیشنهاد می دادید؟ 
من این ماجرا را ســمی  می دانم. خوشحالم که 
بــرای فیلم من این اتفاق رخ نداد که فیلمی که 
50 میلیون هم نفروخته، یک دفعه وارد باشــگاه 
میلیاردی ها شده است چون یک سری ارگان ها 
می آینــد بلیت هایش را می خرنــد و به جاهای 
مختلف می دهند. دولــت باید برای این موضوع 

آسیب شناسی کند. به نظرم، در سینمای فعلی 2 
نوع آدم وجود دارد. عده ای فیِک و گروهی واقعی 
هستند. آدم های واقعی فیلم خودشان را می سازند 
و پایش می شوند و وارد ارتباطاتی نمی شوند که 
فیلمشان بخواهد 2 ریال بیشتر بفروشد. چیزی 
که می گویید، اصل ســینمای ایران است. ضمن 
اینکه اگر عرضه مســتقیم و رقابت وجود داشته 
باشد، باید فیلم های ارزشی نیز دیده شود. دولت 
باید از فیلم های ارزشــی حمایت کند. من حتی 
نتوانستم به جایی وصل شوم که بگویم من پول 
نمی خواهــم، نامه بدهید به فــلان ارگان ها که 
مدارس، دانشگاه ها یا بسیج ادارات بروند فیلم را 

ببینند. 

 در مورد بازخوردهایی که از فیلم داشتید، 
برایمان بگویید.  

بله، خدا را شکر، استقبال و بازخورد خوبی صورت 
گرفت. اولین چیزی که مرا خوشــحال کرد، این 
بود که بابت این فیلم به من بی احترامی  نشــد. 
ما برای اکران فیلم به همراه عوامل به شهرهای 
متعددی از کشــور ســفر کردیم. در آن جاها با 
اســتقبال و بازخورد خوبی مواجه بودیم و اکثر 

تماشاگران با بغض و چشــم های نمناک سالن 
سینما را ترک می کردند که این خود یک عملکرد 
مثبت اســت. رسالت یک فیلمساز این است که 

حال خوبی را به مخاطب القا دهد. 

»دریاچه ماهی« یک فیلم سوررئال است. 
عجیب نیست که تماشاگران با چنین اثری 

ارتباط خوبی برقرار می کنند؟ 
این فیلم سوررئال نیست بلکه یک گذر بین خیال 
و واقعیت است. »دریاچه ماهی« را می توان یک 
فیلم رئال دانست که تخیل در آن غالب می شود 
و آن تخیل، یک رؤیای صادقه را بیان می کند. هر 
کسی یک راز درون و یک معشوقه را در خود به 
همراه دارد. مخاطبین از لحاظ درک فیلم مشکلی 

نداشتند. 

 چطور شد که شــما سینمای شاعرانه و 
دفاع مقدس را با هم تلفیق کردید؟ احساس 

نکردید که از لحاظ گیشه موفق نشوید؟ 
بنده هیچ وقت فیلمی  را از منظر گیشــه بررسی 
نمی کنم. اگر بر همین اساس حساب کنیم، پس 
باید به این نتیجه برســیم که پرفروش ترین فیلم  
هم حرفی برای زدن داشته باشد! الحمدلله من از 
این لحاظ مالی بی نیاز هســتم زیرا آدم متوقع و 
بلندپروازی نیستم. قطعاً می دانستم که چه راهی 
در پیش گرفتم و هرگز احساســی جلو نرفتم و 
می دانســتم فیلم های پرفروش ما در این سال ها 
چه بوده اند. ولی این را هم می دانستم که آدم های 
فرهیخته ای داریم که می دانند 2 نوع فیلم داریم: 
فیلمی که پرفروش است و فیلمی که حرفی برای 
گفتن دارد. حتی اگر فیلم بنده چند میلیارد هم 
می فروخت، باز با شــما ایــن صحبت ها را مطرح 
می کردم. من ادعایی ندارم که فیلم شــاخصی را 
ساختم اما همیشه این را گفتم که »دریاچه ماهی« 
حرف برای گفتن دارد و متأسفانه دیده نشد. من 
بــرای نفروختن، فیلم نســاختم ولی اگر تعریف 
سانس، تعریف اکران، حمایت تلویزیونی کافی و یا 
حتی یک بیلبورد شهری داشتم، »دریاچه ماهی« 
بهتر دیده می شــد. اتفاقاً فیلمی که حرفی برای 
گفتن دارد، بیشتر مورد حمله قرار می گیرد و حتی 
من خــودم را برای حمله ها آماده کرده بودم. این 
حجم از حمله غیرقابل پیش بینی بود.  متأسفانه 
کسی پشت »دریاچه ماهی« نایستاد و به همین 
دلیل فیلم دیده نشد. لذا نمی شود گفت که فیلم را 

پسندیدند یا نپسندیدند.

سینما حقیقت

خبر

کارگردان مستند »نقاشی یک رؤیا« 
در گفت وگو با قدس:

به لشکر فاطمیون کمتر پرداخته شده است
هنر: چنـــدی قبل رسانه های 
خارجـــی تصاویری ضبـط شده 
توسط داعشــی ها از چند اسیر 
افغانســتانی را پخش کردنـــد. 
سخی میرالله قلـــی، یکی از این 
اسرا بود. او نیز قرار بود همچون 
بسیاری دیگر از اسیران داعش، 
سر از تنش جدا شود، اما درست 

در لحظه اجرای حکم و دقایقی قبل از این که تیزی تیغ داعشی ها پوست 
گردنش را لمس کند، با رسیدن حکم مبادله نجات پیدا می کند. این روزها 
فیلم مستندی با عنوان »نقاشی یک رؤیا« در فضای مجازی منتشر شده 

که حکایت گر این افغانستانی رهاشده از چنگال داعش است. 
ساسان فلاح فر، طلبه فیلم ساز که طی سال های اخیر مستندهای زیادی 
در رابطه با جبهه مقاومت ســاخته است، در این مستند در زمانی کوتاه 
و فشــرده، با ســخی میرالله قلی همراه می شــود و ماجراهای عجیب و 

شگفت انگیزی که برای او پیش آمده را روایت می کند. 
آنچه »سخی« را با خیلی دیگر از نیروهای مقاومت متمایز کرده، تفاوت 
قبل و بعد از حضورش در جنگ اســت. او قبلاً به صورت حرفه ای ورزش 
می کرد و در مسابقات کشوری رشته ووشو مقام هایی هم به دست آورده 
است، اما بعداً گرفتار بیماری اعتیاد شد. اما این که یک کارگر افغانستانی، 
چطور در مهلکه جنگی هراســناک وارد می شود، سوژه جالبی است که 
رازهای آن در این مستند برملا می شود. شاید در نگاه اول برخی از افراد 
سطحی نگر این پاسخ را مطرح کنند که این کارگر برای تأمین زندگی و 
همچنین یافتن هزینه مواد مخدر خود به منبع درآمد نیاز داشته و عضو 
لشکر فاطمیون شده تا از این طریق، بخشی از هزینه های زندگی خود را 
به دست آورد. اما واقعیت این است که کمتر کسی حاضر است برای پول، 

به عرصه پربلا و خطرناکی چون جنگیدن با داعش تن بدهد. 
سال ۹2 در همین حال و احوال، اخبار سوریه به او می رسد و دلش هوای 
حرم می کند و برای رفتن به ســوریه به منظور دفاع از مقدسات ترغیب 
می شود، ولی اعتیاد مانع رفتن به سوریه بود، تا بعد از این که اراده ای قوی 
به کمکش آمد و بعد از ترک اعتیاد طی سه ماه، با سختی های تمام راهی 
سوریه شد. این فیلم چندی پیش در شبکه تلویزیونی افق رونمایی شد. 
ساسان فلاح فر کارگردان این فیلم در گفت وگو با خبرنگار ما با بیان این که 
مدتی است  به طور اختصاصی در لشکر فاطمیون فعالیت دارم، گفت: دلیل 
این کار، مظلومیت این عزیزان و ازســویی دیگر بی نظیر بودن آن هاست. 

همین خصلت ها بنده را به این وا داشت که در این زمینه فعالیت کنم.
وی با بیان این که »فاطمیون« یک اتفاق خاص بود، افزود: به قول سردار 

سلیمانی، لشکر فاطمیون غبار مظلومیت را از چهره افغان ها زدود.
فلاح فر با تأکید بر این که در ســال هایی که از انقلاب سپری شده است، 
نگاه درستی به افغانستان نداشته ایم، افزود: بنده با پرداختن به فاطمیون 
این اتفاقات مهم را به مخاطبان القا می دهم. متأسفانه کمتر به این موضوع 
پرداخته شده است، حتی خود من یکی از کسانی بودم که نگاه درستی 
به زندگی دوستانم در لشکر فاطمیون نداشتم، ولی هرچقدرکه به زندگی 

آنان نزدیک شدم، محبت بنده  به آن ها بیشتر شد.
وی گفت: مسئولان نگاهی جدی به این موضوع ندارند، ولی خانواده های 
شــهدا که تاج سر ما هســتند و به ما لطف زیادی داشتند، می توانم با 
صراحت بگویم که دعای این عزیزان اســت که ما را نگه داشــته است و 

فعالیت می کنیم.

»خفه گی« از فردا روی پرده می رود
مهر: ســخنگوی شــورای صنفی نمایش از اکران ســه فیلم جدید از 
چهارشــنبه 2۶ آبان مــاه و ثبت قرارداد یک فیلم ســینمایی خبر داد. 
غلامرضا فرجی با اشــاره به جلسه دیروز این شورا گفت: فیلم سینمایی 
»خفه گی« به کارگردانی فریدون جیرانی از چهارشــنبه 2۶ مهر ماه به 
جای فیلم ســینمایی »نگار« به کارگردانی رامبد جوان در گروه زندگی 

اکران می شود. 
وی ادامه داد: همچنین فیلم ســینمایی »شنل« به کارگردانی حسین 
کندری و »آزاد به قید شــرط« به کارگردانی حســین شــهابی نیز از 

چهارشنبه 2۶ آبان ماه در گروه آزاد روی پرده می روند.  

مدیر تولید یک مؤسسه تولیدکننده آثار موسیقی: 

هرگز نفهمیدیم مشکل حامد هاکان چه بود 

ایلنا: حامد هاکان که در سال ۱۳۹۱ مجوز شورای موسیقی و شعر دفتر موسیقی را برای انتشار آلبوم »فرشته 
زمینی« دریافت کرده بود و انتظار می رفت او نیز مانند بســیاری از هم صنفان خود تأییدیه حراست وزارت 

ارشاد را دریافت کند، پس از ۶ سال هرگز موفق به دریافت آخرین مجوز نشد. 
سیدعلی نیکونیا، مدیر تولید مؤسسه »آوای هنر« که قرار بود این آلبوم را منتشر کند، گفت: ما اشعار این اثر را به شورای 
شعر دفتر موسیقی ارائه کردیم و تأییدیه اش صادر شد. در سال ۱۳۹۱ نیز در دوره ای که سیدمحمد میرزمانی مدیرکل 
دفتر موسیقی بود، کارها را تحویل واحد موسیقی دادیم. واحد موسیقی دفتر موسیقی نیز تأییدیه اش را به ما اعلام کرد. 
زمانی که می خواستیم نامه کتابخانه ملی را بگیریم، از دفتر موسیقی به ما اعلام کردند که حامد هاکان ممنوع الفعالیت 

است و باید برای پیگیری به حراست ارشاد مراجعه کنید. 
وی افزود: من به حراســت ارشاد مراجعه کردم و آنجا یک سری مدارک را مشخص کردند تا حامد تهیه کند و برایشان 
ببریم. مدارک را تهیه کردیم و جلسه بعد به همراه یکدیگر آنجا رفتیم. گفتند ما روال تشکیل پرونده را انجام خواهیم داد 
و بعد به شما خبر می دهیم. پیگیری های ما ادامه داشت و ما ۳ یا 4 نامه نوشتیم و آن ها نیز همواره به ما گفتند که بعداً 

نتیجه را به ما اعلام خواهند کرد. 
نیکونیا در پاسخ به این سؤال که علت اصلی عدم صدور مجوز فعالیت هاکان از سوی حراست وزارت ارشاد چه بود، گفت: 
تا جایی که پیگیر بودیم، نه ما و نه حتی خود حامد نتوانستیم بفهمیم که چه دلیل یا مشکلی وجود دارد. حتی من یک 
بار به طور خصوصی مراجعه کردم و پرسیدم واقعاً مسئله چیست تا اگر حقیقتاً امیدی نیست ما دیگر این ماجرا را پیگیری 

نکنیم چون ما سرمایه گذاری کرده ایم. 

موسیــقی چهره - خبر

میزان: بازیگر نقش »بزرگ آقا« گفت: من تمام قسمت های فصل دوم »شهرزاد« 
را دیده ام. بالاخره دوســتان تلاش کرده اند و اثر ساخته شده است. دیگر ترجیح 
می دهم در مورد این سریال هیچ حرفی نزنم. علی نصیریان با بیان اینکه امسال 
در فیلم »حکایت دریا« به کارگردانی بهمن فرمان آرا حضور دارد، گفت: تا آنجا 
که می دانم، این فیلم به جشنواره فیلم فجر امسال خواهد رسید. البته بازی من 
در »حکایت دریا« بسیار کوتاه و در حد یک سکانس است. این فیلم را به خاطر 

احترام فراوانی که برای فرمان آرا قائل هستم، پذیرفتم.

ترجیح می دهم دیگر درباره »شهرزاد« حرف نزنم 

مهر: مدیر برنامه های رضا صادقی با اشــاره به حضور این خواننده در تازه ترین 
جلسه دادگاه رسیدگی به پرونده شکایت اردلان سرفراز، توضیحات جدیدی را 
ارائه داد. علی جعفری گفت:  دوشــنبه به همراه رضا صادقی برای اولین بار در 
جلســه دادگاه رسیدگی به پرونده شکایت آقای اردلان سرفراز شرکت کردیم و 
بــا ارائه مدارک، توضیحات لازم را به رئیس دادگاه ارائه دادیم. صدور حکم اولیه 
دادگاه حتماً به خاطر غایب بودن ما در دادگاه بوده است. ما در دادگاه اعلام کردیم 

که اتهام وارده را قبول نداریم. 

رضا صادقی به دادگاه رفت 

ایسنا: رئیس اسبق سازمان سینمایی با بیان اینکه تلاش برای نمایش فیلم های 
توقیفی اقدامی خوب است اما فرآیند آن نیز اهمیت دارد، تأکید کرد: تصمیم برای 
رفع توقیف  فیلم ها که این روزها شنیده می شود، بیشتر به انتحار شبیه است تا 
درک مسئولیت فرهنگی.  جواد شمقدری در پاسخ به اینکه آیا در زمان حضورش 
در سازمان سینمایی فیلمی بوده که بر اثر فشارهای خارج از سینما به آن مجوز 
نمایش نداده باشد، گفت: 2 فیلم »گشت ارشاد« و »زندگی خصوصی« از اکران 

پایین کشیده شدند و دلیل آن هم از درون خود سینما بود.

رفع توقیف ها شبیه انتحار است 

آنچه می خوانید

در حــال حاضــر ســینمای دولتی 
وجــود نــدارد و جای خــود را به 
بخش خصوصی داده است، دولت 
سینما را به مگامال ها و پردیس ها 

واگذار کرده است 
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خط حادثه

مرگ راكب موتورسيكلت 
در برخورد با تراكتور

خط قرمز: تصادف شديد تراكتور با موتورسيكلت در شهرستان جوين راكب 
موتورسيكلت را به كام مرگ كشاند.

فرمانده انتظامى جوين با اعلام اين خبر گفت: ساعت 19 روز يكشنبه در پى 
اعلام مركز فوريت هاى پليسى 110 مبنى بر يك فقره تصادف جرحى در محور 
فرعى كارخانه قند، بلافاصله مأموران كلانترى مركزى و عوامل امدادى و پليس 

راه در محل حاضر شدند.
وى افزود: در بررســى هاى به عمل آمده در محل حادثه مشــخص شد يك 
دستگاه موتورسيكلت با يك تراكتور كه از محور فرعى وارد محور اصلى شده به 

شدت برخورد كرده است.
سرهنگ غلام زاده تصريح كرد: در اين سانحه راكب 25 ساله موتورسيكلت به 
علت شدت جراحات وارده در دم فوت كرد و جسدش با كمك نيروهاى امدادى 

به سردخانه شهرستان منتقل شد.
فرمانده انتظامى شهرستان جوين خاطرنشان كرد: علت تامه تصادف از سوى 
كارشناسان پليس راه بى احتياطى از جانب راننده تراكتور به علت رعايت نكردن 

حق تقدم اعلام شده است.

مجرمى كه بايد سرپرست كودك يتيم شود
خط قرمز: رئيس شــعبه 102 
دادگاه كيفــرى 2 گنبدكاووس 
فردى را به خاطر انتشار مطالب 
توهين آميــز در فضاى مجازى 
محكوم كرد كه يكى از كودكان 
يتيم تحــت پوشــش كميته 
امداد را به مدت 2 ســال تحت 

سرپرستى قرار دهد. 
اين مرد در فضاى مجازى فردى 

را كلاهبردار خطاب كرده و از مردم خواســته بود جهت ارائه خدمات نزد وى 
مراجعه نكنند. با شكايت فردى كه مورد اهانت قرار گرفته بود افترا زننده تحت 
تعقيب قرار گرفت و طرفين در دادگاه حاضر شدند. اما متهم منكر ارتكاب جرم 
شد و اعلام كرد قصد و نيتى در اين خصوص نداشته است. مطابق قانون، براى 
متهم تا يك ســال حبس يا شلاق يا هر دو در نظر گرفته شده اما دادگاه نظر 
به اينكه چنين مجازاتى را مناسب متهم نمى دانست وى را به خاطر جرم افترا 
به پرداخت جزاى نقدى در حق دولت محكوم كرد، اما از آنجا كه جزاى نقدى 
را نيز كافى نمى دانســت وى را به عنوان مجازات تكميلى محكوم كرد كه يك 
كودك يتيم را به مدت 2 ســال تحت مراقبت و سرپرستى قرار دهد. رئيس 
شــعبه 102 دادگاه كيفرى 2 گنبد كاووس همچنين گفت: درصورت تخلف 
متهم از دســتور دادگاه براى بار اول تا يك سوم به مدت مجازات تعيين شده 
اضافه مى شــود و در صورت اجرانكردن حكم يا بى توجهى به كودك، براى بار 

دوم با مجازات حبس يا جزاى نقدى ديگرى مواجه خواهد شد.

اعتراف هولناك فرش فروش 
به قتل خانم معلم 

خط قرمز: فرش فروش جوان كه پس ازمشاجره اى هولناك، خانم معلمى را 
در باغى متروك به قتل رســانده و جســدش را از بين برده بود، پس از 8 ماه 

دستگيرشد و جزئيات جنايت هولناك را تشريح كرد. 
شامگاه يازدهم بهمن سال گذشته مرد جوانى با مراجعه به اداره پليس نظرآباد 
از ناپديد شدن همسر 30 ساله اش به نام «سحر» خبر داد. با اعلام اين گزارش 
تيم ويژه اى از كارآگاهان جنايى وارد عمل شــدند و چند مظنون دراين باره 
تحت بازجويى و تحقيق قرار گرفتند اما هيچ سرنخى از خانم معلم جوان كه 
اهل منطقه نظرآباد بود به دســت نيامد.  مأموران در گام بعدى با رديابى هاى 
اطلاعاتى و بررسى تماس هاى زن گمشده دريافتند اوآخرين بار با فرش فروش 

38 ساله اى به نام «سيامك» تماس گرفته است. 
با كشف اين سرنخ، متهم دستگير شد و در نخستين بازجويى ها به قتل اعتراف 
كرد. او به مأموران گفت: «آن روز «سحر» به مغازه ام آمد. به خاطر معامله اى كه 
با هم داشتيم او را به بهانه اى به باغى بردم وپس ازمشاجره اى شديد، با سنگ 
او را كشتم. ســپس گودالى داخل باغى درحوالى نظرآباد كندم وجسدش را 
دفن كردم. چهار ماه بعد سراغ جسد رفتم و پس از بيرون كشيدن استخوان ها 
جسد را برداشتم و آن را در جوى آبى رها كردم تا هيچ وقت ردى باقى نماند.»
پــس ازاعتراف هاى ســيامك، تيمى از كارآگاهان به محل دفن جســد رفته 
و توانســتند بقاياى جســد زن جوان را از زير خاك بيرون بكشند.با توجه به 
حساســيت موضوع، پرونده با هماهنگى دادستان نظرآباد و قاضى پرونده به 

آگاهى استان البرز ارسال شد. 
سرهنگ صفايى، رئيس پليس آگاهى استان البرزدراين باره گفت: «متهم در 
بازجويى ها اعتراف كرد كه پس از قتل زن جوان، طلاهايش را نيزسرقت كرده 
و آن ها را به يك مالخر فروخته است. بلافاصله هم مالخر دستگير شد و هر دو 

متهم در اداره آگاهى استان البرز مورد بازجويى قرار دارند.»

پايان فرار دزد حرفه اى 
با شليك دقيق پليس 

خط قرمز: ســارق تكرو آبادان 
براى فرار از دســت پليس اقدام 
به سنگ پرانى به سمت مأموران 
كرد تا اينكه هدف شليك گلوله 

پليس قرار گرفت. 
چنــدى قبل مأمــوران پليس 
آبــادان در جريــان كيف قاپى 
و گوشــى قاپى هــاى جــوان 
موتورســوارى قرار گرفتند و با 

توجه به افزايش اين ســرقت ها تيمى از مأمــوران كلانترى 11 وليعصر براى 
دستگيرى عامل اين دزدى ها وارد عمل شدند.

مأموران در گام نخست تحقيقات به سراغ دوربين هاى مداربسته در محل هاى 
سرقت رفته و با بررسى فيلم هاى ضبط شده موفق شدند يكى از سارقان سابقه دار 
را شناســايى كنند. تيم پليسى در اين مرحله با كاوش هاى اطلاعاتى توانستند 
مخفيگاه اين سارق سابقه دار را در منطقه سليچ آبادان ردزنى كنند و روز گذشته 
زمانى كه براى دستگيرى متهم وارد عمل شدند وى با اطلاع از حضور مأموران 
به سمت پشت بام خانه شــان رفت و براى فرار از دست پليس اقدام به سنگ 
پرانى به سمت مأموران و خودروى پليس كرد. تيم پليسى با توجه به اينكه متهم 
قصد تســليم شدن نداشت و وى با سنگ پرانى هايش باعث تخريب خودروى 
پليس شده بود، با استفاده از قانون به كارگيرى سلاح ابتدا چند تيرهوايى شليك 
كردند اما دزد تكرو به سنگ پرانى هايش ادامه داد تا اينكه يكى از مأموران وى 
را از ناحيه پا هدف گلوله قرار داد و موفق به دستگيرى متهم شدند. بنا به اين 
گزارش، متهم براى درمان به بيمارستان منتقل شد و پس از بهبودى براى سير 

مراحل قانونى در اختيار مقام قضايى قرار خواهد گرفت.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
12

پايان جولان 3 زورگير 
در خيابان هاى كرمانشاه 

خط قرمز: رئيس پليس آگاهى اســتان كرمانشــاه از 
انهدام باند ســارقان زورگير خبر داد و گفت: ســه نفر 
سارق در اين ارتباط دســتگير و 37 فقره انواع سرقت 
نيز كشف شده است.  ســرهنگ محمدرضا اميرى در 
تشريح اين خبر گفت: در پى وصول يك فقره پرونده از 
يكى از كلانترى هاى سطح شهر به پليس آگاهى مركز 
اســتان مبنى بر اينكه افرادى تحت عنوان مسافر سوار 
يك دستگاه خودرو ســوارى شده و سپس با توسل به 
زور و ضرب و شــتم راننده، اقدام به ســرقت خودروى 
وى مى كنند، پرونده جهت شناسايى و دستگيرى اين 
سارقان در اختيار كارآگاهان پايگاه شمال اين پليس قرار 

گرفت.
وى تصريح كرد: با اقدامات فنى و پليسى و تلاش شبانه 
روزى، يكى از سارقان سابقه دار و حرفه اى شناسايى شد 
و پس از هماهنگى قضائى متهم در يك عمليات منسجم 
و مشترك دستگير و به مقر پايگاه شمال پليس آگاهى 

منتقل شد.

دستگيرى باند سابقه دار 
سارقان طلا كيف 

خــط قرمز: رئيس پليــس پايتخت صبح ديــروز از 
دستگيرى اعضاى باند 8 نفره سارقان طلا كيف خبر داد 
و گفت: اعضاى اين باند داراى سوابق متعدد كيفرى در 
زمينه سرقت مسلحانه، سرقت به عنف و شرارت هستند. 
ســردار حســين رحيمى بيــان داشــت: در پى وقوع 
ســرقت هاى به عنف طلا كيفى در ســطح شهر تهران 
و بــازار زرگران به شــيوه زورگيرى و ضــرب و جرح 

مالباختگان موضوع در دستور كار قرار گرفت.
وى با اشاره به اينكه با توجه به حساسيت موضوع مراتب 
در دســتور كار پليس آگاهى تهران بزرگ قرار داده شد 
افزود: با توجه به بررســى هاى صورت گرفته مشخص 
شد كه ســارقان زورگير، خريداران و فروشندگان طلا 
و مسكوكات را كه از شــهر هاى مختلف كشور به بازار 
تهران مراجعه و طلاها و ســنگ هاى قيمتى خود را با 
كيــف جابجا مى كردند راشناســايى و آنان را تعقيب و 
در يك فرصت مناســب با توسل به زور و بعضا مجروح 
نمودن آن ها اقدام به ســرقت كيف حــاوى طلاجات 
آن ها مى كردند. رئيس پليس پايتخت عنوان داشت: با 
پايش هاى تخصصى صورت گرفته مشخص شد تعدادى 
از ســارقان حرفه اى سابقه دار پس از رهايى از زندان به 
سركردگى فردى به نام غلام - ش اقدام به تشكيل باند 
كرده و علاوه بر سرقت هاى طلا كيفى به صورت گسترده 

اقدام به سرقت دلار و ارز خارجى هم مى كنند.
ســردار رحيمى با اشاره به اينكه با اقدامات اطلاعاتى و 
تلاش هاى صورت گرفته 8 نفر اعضا اين باند دســتگير 
شــدند بيان داشت: افراد دستگير شــده داراى سوابق 
متعدد كيفرى در زمينه سرقت مسلحانه، سرقت به عنف 

و شرارت هستند.

سارق وجوه خودپرداز بانك 
در ايلام دستگير شد 

خط قرمز: فرمانده انتظامى شهرستان ايلام از دستگيرى 
ســارق وجوه دستگاه خودپرداز يكى از بانك هاى استان 
خبر داد.  سرهنگ حميدفتاحى با اعلام اين خبرگفت: 
درپى دريافت گزارش ســامانه 110 مبنى بر وقوع يك 
فقره ســرقت داخل خودپرداز يكى از بانك ها، بلافاصله 
موضوع به صــورت ويژه در دســتور كار پليس آگاهى 
شهرستان قرار گرفت. وى افزود: بررسى هاى اوليه پليس 
مشخص كرد، سارق از سهل انگارى يكى از كاركنان بانك 
هنگام بازكردن درب خودپرداز سوء استفاده كرده و اقدام 
به ربودن وجوه نقد داخل آن مى كند و در يك چشــم 
برهم زدن متوارى شده و محل را ترك مى كند. فرمانده 
انتظامى شهرستان ايلام خاطرنشان كرد:كارآگاهان پليس 
آگاهى شهرستان توانستند در كمترين زمان ممكن، اين 
سارق حرفه اى را شناسايى و با هماهنگى مرجع قضايى 
در يك عمليات غافلگيرانه دستگير كنند. وى تصريح كرد: 
متهم دستگير شــده پس از تشكيل پرونده جهت سير 

مراحل قانونى تحويل محاكم قضايى شد.

جزئيات مرگ كودك 
دزفولى با گلوله پليس 

خط قرمز: رئيس پليس دزفول علــت مرگ كودك 
دزفولى را توسط پليس اين استان تشريح كرد.  سرهنگ 
الهامى فرمانده انتظامى دزفول در تشريح خبر گفت: در 
پى مطالبه شهروندان يكى از محلات شهر دزفول از لوث 
فروشندگان موادمخدر و افراد شرور، موضوع در دستور 

كار پليس مبارزه با مواد مخدر قرار گرفت.
وى افزود: پس از بررســى هاى لازم و اخذ حكم قضايى 

اجراى طرح پاكسازى محله به اجرا گذاشته شد.
سرهنگ الهامى افزود: در حين اجراى طرح پاكسازى، 
افراد شرور به محض رؤيت مأموران جهت فرارى دادن 

فروشندگان موادمخدر با مأموران درگير شدند.
وى در ادامه افزود: عوامل انتظامى با توجه به شــرايط 
عمليات، پس از تعقيب و گريز متهم، جهت دستگيرى 
فرد شــرور و فروشنده مواد مخدر اقدام به تيراندازى به 
سمت لاســتيك خودروى متهم در حال فرار مى كنند 
كه متأســفانه تير پس از برخورد با خودرو، كمانه كرده 
و به كودك خردســال اصابت مى كند. فرمانده انتظامى 
دزفول با بيان اينكه مأموران به محض مطلع شــدن از 
تير خوردن كودك خردسال وى را به بيمارستان منتقل 
كردند، افزود: عليرغم ســرعت عمل مأموران در انتقال 
مجروح به بيمارستان، متأسفانه كودك خردسال به علت 

جراحت وارده در بيمارستان فوت مى كند.
سرهنگ الهامى در خاتمه با بيان اينكه علت تيرخوردگى 
كودك از ســوى پليس در دســت بررسى است، افزود: 
پاكسازى مناطق و محله هاى آلوده به مواد مخدر و افراد 
شرور در دستور كار پليس قرار دارد و تا رضايت قطعى 
شهروندان حاصل نشود از هيچ تلاش و كوششى دريغ 

نخواهيم كرد.

خط قرمز: مرد 60 ساله اى كه يك معتاد را به علت برداشتن 
مواد مخدرش به قتل رســانده بود، بعد از گذشــت يكسال 

شناسايى و دستگير شد.
ســاعت 19:20 روز 30 آبان سال گذشــته از طريق مركز 
فوريت هاى پليسى 110 كشف جسد متعلق به مردى حدوداً 
30 ساله در داخل كانكس نگهبانى متعلق به كارگاه عمرانى 
در محدوده اتوبان چمران بعد از پل ملاصدرا به كلانترى 134 

شهرك قدس اعلام شد.
با تشكيل پرونده مقدماتى با موضوع «قتل عمـد» و به دستور 
بازپرس شعبه ششم دادســراى ناحيه 27 تهران، پرونده در 
اختيــار اداره دهم ويژه قتل پليس آگاهى تهران بزرگ قرار 
گرفت. با حضور كارآگاهــان اداره دهم پليس آگاهى تهران 
بزرگ در محل جنايت، كارآگاهان با جســد مقتولى روبرو 
شدند كه دســت و پايش بسته شده و آثار ضرب و جرح بر 
روى قسمت هاى مختلف بدنش كاملا مشخص بود كه نشان 

از آزار و اذيت بدنى وى داشت.
با حضور تيم تشــخيص هويت و پزشكى قانونى در محل و 
انجام معاينات اوليه مشخص شد كه مقتول به علت اصابت 
جسم ســخت به ناحيه سر به قتل رســيده است. در ادامه 
تحقيقات ميدانى، كارآگاهان ضمن شناســايى مقتول بنام 
كيوان 29 ســاله اطلاع پيدا كردند كه وى از افراد بلامكان 
و كارتن خوابى بوده كه به همراه ساير معتادان بلامكان، در 
نزديكى محل جنايت و در فضاى سبز كناره  بزرگراه زندگى 

مى كنند.
در تحقيقــات ميدانى، كارآگاهان موفق به شناســايى قاتل 
متوارى شده از صحنه  جنايت به نام «قربان» 60 ساله شدند؛ 

كارآگاهان اطلاع پيدا كردند كه خانواده  قربان در شهرستان 
زندگى كرده و خود وى، به تنهايى در شهر تهران به عنوان 
پيمانكار در زمينه  ترميم خيابان هاى شــهر تهران (آسفالت 
ريزى) حضور داشته و در واقع كانكس نگهبانىِ كارگاه عمرانى 

به نوعى محل زندگى او نيز محسوب مى شود.
با شناســايى «قربان» به عنوان عامل جنايــت، تعدادى از 
معتادان بلامكان كه در آن محدوده زندگى كرده و «قربان» 
و «كيوان» را به صورت كامل مى شناسند، در اظهارات خود 
صراحتاً عنوان داشتند: قربان و كيوان  هر دو اعتياد به مصرف 
موادمخدر دارند؛ قربان از صبح روز كشــف جسد به دنبال 
كيوان مى گشــت تا او را پيدا كنــد و پس از آن ديگر از او و 
كيوان خبرى نشــد تا نهايتاً جسد كيوان در داخل كانكسِ 

پيدا شد.
دو تن از معتادان نيز در اظهاراتى مشابه عنوان داشتند: قربان 
به ما مراجعه كرد و عنوان كرد كه كيوان به او گفته است كه 
موادمخدر متعلق به وى را پس از ســرقت از داخل كانكس، 
پيش ما مخفى كرده اســت، اما ما توضيح داديم كه كيوان 

هيچگونه موادى را به ما تحويل نداده است.
با شناســايى قربان به عنوان عامل جنايت، تحقيقات براى 
دســتگيرى وى در دســتور كار كارآگاهان اداره دهم ويژه 
قتل پليس آگاهى تهران بزرگ قرار گرفت. كارآگاهان اطلاع 
پيدا كردند كه متهم پرونده پس از ارتكاب جنايت، با خودرو 
نيسان شخصى اش از محل متوارى شده و پس از آن از شهر 

تهران خارج شده است.
اقدامات پليسى براى دســتگيرى قربان در دستور كار قرار 
داشــت و كارآگاهان با انجام اقدامات پليسى اطمينان پيدا 
كردند كه خانواده  متهم نيز اطلاعى از مخفيگاه وى در اختيار 

ندارند.
سرانجام روز گذشته كارآگاهان اداره دهم پليس آگاهى تهران 
بزرگ اطلاع پيدا كردند كه شــخصى با مشخصات ظاهرى 
قربان، اما به نام «على تيمورى» در اردوگاه فشافويه به عنوان 
يكى از افراد بلامكان نگهدارى مى شود. كارآگاهان اداره دهم 
آگاهى ســاعت 19 روز گذشته با مراجعه به كمپ فشافويه، 
ضمن شناسايى قربان او را براى انجام تحقيقات به اداره دهم 

پليس آگاهى تهران بزرگ منتقل كردند.
قربان كه در تحقيقــات مقدماتى همچنان اصرار به معرفى 
خود به نام على تيمورى داشت، سرانجام در ساعت 20:30 
دقيقه لب به اعتراف گشود و صراحتاً به ارتكاب جنايت و قتل 

كيوان اعتراف كرد.
متهم در اعترافاتش، در خصوص انگيزه و نحوه  ارتكاب جنايت 
به كارآگاهــان گفت: كانكس كارگاه محل زندگى من بود و 
مقتول نيز براى مصرف مشترك موادمخدر به آنجا مراجعه 
مى كرد. صبح روز حادثه من داخل كانكس نبودم؛ زمانى كه 
به كانكس برگشتم، سراغ مواد مخدر داخل كانكس رفتم تا 
مقدارى مواد مصرف كنم، اما موادى پيدا نكردم. به ســراغ 
معتادان نزديك كانكس رفتم؛ عنوان داشــتند كه كيوان را 
امروز صبح در نزديكى كانكس مشــاهده كردند. كيوان را به 
بهانه مصرف موادمخدر به داخل كانكس بردم. داخل كانكس 
با وى درگير شده و اقدام به بستن دست و پايش كردم. بار ها 
در فيلم هاى مختلف ديده بودم كه چگونه افراد را براى گرفتن 
اعتراف آويزان مى كنند؛ به همين علت در حاليكه دســت و 
پاى كيوان را از پشــت سر بسته بودم، او را از سقف كانكس 

آويزان كردم تا بگويد مواد مرا كجا پنهان كرده است.
كيوان همچنان مقاومت مى كرد؛ من نيز با چوب دستى اقدام 
به زدن او كردم؛ كيوان دو بار، دو نفر از دوستانش را معرفى 
كرد و مدعى شــد كه مواد را نزد آن ها مخفى كرده است؛ به 
سراغ آن ها رفتم، اما هر دو نفر عنوان داشتند كه اطلاعى از 
موضوع ندارند ديگر عصبانى شــده بودم و بار سوم زمانيكه 
به ســراغ كيوان رفتم، اينبار ضربات چوب دستى را به سر و 
صورتش زدم تا نهايتاً  ساكت شد؛ او را پائين آوردم و متوجه 
شدم كه نفس نمى كشد؛ فهميدم كه او را كشته ام؛ به سرعت 
از كانكس خارج شــده وبا ماشين شخصى ام از كارگاه خارج 

شدم.
عامل جنايت ادامه داد: در اين مدت نيز در شهر هاى جنوب 
كشــور، بدون اينكه خانواده ام از مكانم اطلاع داشته باشند 
زندگــى مى كردم تا نهايتاً چند روز پيش، پس از مراجعه به 
تهران در حالى كه بلامكان بودم به اردوگاه فشافويه منتقل 
شــدم؛ آنجا خودم را على تيمورى معرفى كردم تا شــايد 
شناسايى نشوم، اما در كمتر از چند روز شناسايى و دستگير 

شدم.
سرهنگ كارآگاه حميد مكرم، معاون مبارزه با جرايم جنايى 
پليس آگاهى تهران بزرگ، با اعلام اين خبر گفت: با توجه به 
اعتراف صريح متهم به ارتكاب جنايت، قرار بازداشت موقت 
از سوى بازپرس محسن مدير روستا صادر و متهم براى انجام 
تحقيقات تكميلى در اختيار اداره دهم ويژه قتل پليس آگاهى 

تهران بزرگ قرار گرفت.

قتل جوان معتاد پس از شكنجه به شيوه فيلم هاى هاليوودى

خط قرمز- مهدى كاهانــى مقدم: جوان شــيادى كه 
در پوشــش فردى وابســته به نهادهاى دولتى و با استفاده از 
چك هاى جعلى، دست كم چهار ميليارد ريال از 15 كشاورز 
تربــت حيدريه كلاهبــردارى كرده بود، ســرانجام با تلاش 

كارآگاهان پليس به دام افتاد.
فرمانده انتظامى خراسان رضوى با تشريح چگونگى شناسايى 
و دستگيرى اين فرد شياد، به خبرنگار ما گفت: چند روز قبل 
يكى از شعبه هاى بانك شهر تربت حيدريه از ارائه چك جعلى 
توســط يكى از مشــتريانش خبر داد كه با توجه به اهميت 
موضوع، اكيپى از مأموران پليس آگاهى اين شهرستان به بانك 
مذكور اعزام شــده و فرد ارائــه دهنده چك جعلى كه مردى 

ميانسال و روستايى است را به آگاهى منتقل كردند.
ايــن مرد روســتايى در بازجويى ها و تحقيقات انجام شــده 
به كارآگاهــان گفت كه چك را در قبال فــروش زعفران، از 
يك مرد جوان گرفته اســت و اين مرد كه خود را وابسته به 
نهادهاى دولتى معرفى مى كرده از ديگر هم ولايتى هاى او نيز 

محصولات كشاورزى خريدارى كرده است.
سردار قادر كريمى اظهار داشت: با توجه به اظهارات اين مرد 
كشاورز، كارآگاهان به روستاى محل سكونت او اعزام شده و در 
تحقيقات ميدانى متوجه شدند كه گفته هاى اين مرد حقيقت 
داشته و فرد شياد با چرب زبانى و جلب اعتماد اهالى روستا، در 
قبال خريد زعفران و ديگر محصولات كشاورزى، به روستاييان 

چك هاى جعلى تحويل داده و متوارى شده است.
وى خاطرنشان كرد: بدين ترتيب تلاش و تحقيقات گسترده 
كارآگاهان به منظور شناسايى و دستگيرى كلاهبردار فرارى 
آغاز شد و آنها با توجه به اظهارات روستاييان و بهره گيرى از 
امكانات و شيوه هاى نوين پليسى، متهم را كه جوانى 27 ساله 
است شناسايى و پس از يك سرى تحقيقات ميدانى و يافتن 

مخفيگاه اين فرد، با هماهنگى قضايى او را دستگير كردند.
به گفته سردار كريمى، متهم پس از انتقال به پليس آگاهى، در 
بازجويى هاى علمى و پليسى تاكنون به 15 فقره كلاهبردارى 
اعتراف كرده كه ارزش آن دست كم چهار ميليارد ريال برآورد 
مى شود. فرمانده انتظامى خراسان رضوى اضافه كرد: با توجه به 

دريافت گزارش كلاهبردارى هاى مشابه و اعلام شكايت برخى 
شــركت هاى خصوصى مستقر در شهرستان تربت حيدريه و 
شهرهاى همجوار، تحقيقات از اين متهم تا كشف ساير جرايم 

احتمالى او ادامه دارد.
وى در همين حال به شــهروندان و كشــاورزان توصيه كرد: 
هنگام انجام معاملات، با استعلام از مبادى ذى ربط، از صحت 
اسناد و چك هاى ارائه شده از سوى طرف معامله، اطمينان پيدا 

كرده و به افراد ناشناس اعتماد نكنند.
سرقت هاى سريالى جوان معتاد از كارخانه

وى در ادامه از دستگيرى عامل سرقت هاى سريالى اموال يكى 
از كارخانه هاى شهرستان تربت جام خبر داد و گفت: با دريافت 
شكايتى از سوى مديرعامل يك كارخانه در حاشيه اين شهر، 
مبنى بر سرقت هاى سريالى از كارخانه موضوع در دستوركار 

تيمى از مأموران كلانترى 12 تربت جام قرار گرفت.
وى افزود: در بررســى هاى مأموران مشخص شد سارق طى 
چندين مرحله ســيم و كابل برق فشار قوى، لوله، شيرآلات، 
دســتگاه ها و تجهيزاتى كه جنس مواد آن از مس و برنج بود 
و... را به سرقت برده و موجب خسارت زيادى به كارخانه شده 

است.

سردار كريمى تصريح كرد: مأموران تجسس كلانترى 12 پس 
از بررسى دقيق محل ســرقت و تحقيقات ميدانى به مردى 
جوان مظنون شده و ضمن كنترل نامحسوس او با جمع آورى 
ادله و مستندات كافى با هماهنگى مقام قضايى او را دستگير 

كردند. 
متهم كه فردى معتاد و سابقه دار است، در بازجويى ها به سرقت 
از اين كارخانه و فروش اموال مسروقه به دو نفر مالخر به ازاى 
تأمين موادمخدر اعتراف كرد كه مأموران با هماهنگى قضايى 

بلافاصله افراد مالخر را نيز دستگير كردند.
فرمانده انتظامى خراسان رضوى با اشاره به معرفى متهمان به 
دادسرا از شهروندان خواست با رعايت تدابير امنيتى از قبيل 
حفــاظ فلزى محكم و مطمئن، قفل هاى ضد ســرقت، زنگ 
خطر، نصب دوربين مداربســته و بكارگيرى نگهبان، از وقوع 

سرقت در اماكن خصوصى خود جلوگيرى كنند.
خواستگار كينه جو لو رفت

سردار كريمى اضافه كرد: همچنين فردى كينه جو كه اقدام به 
انتشار اطلاعات خصوصى زن جوانى در فضاى سايبرى كرده 
بود، توسط پليس فتا شهرستان تايباد شناسايى و دستگير شد.
وى گفت: با دريافت مرجوعه قضايى توسط خانم جوانى مبنى 
بر هتك حيثيت و بارگذارى شماره تلفن همراهش در شبكه 
اجتماعى اينستاگرام و مزاحمت هاى پى در پى افراد ناشناس، 

موضوع به صورت ويژه در دستوركار پليس فتا قرار گرفت.
وى افزود: كارشناســان پليس فتا پس از يك سرى تحقيقات 
فنى با اســتفاده از مهندسى اجتماعى متهم را شناسايى و به 

پليس فتا احضار كردند.
سردار كريمى تصريح كرد: متهم 30 ساله كه در بازجويى هاى 
اوليه منكر هرگونه جرمى بود، در ادامه تحقيقات در مواجهه با 
ادله و مســتندات كشف شده اعتراف كرد و گفت كه در سال 
94 با شــاكى پرونده آشنا شده و پس از شنيدن جواب رد در 
خواستگارى، به قصد انتقامجويى، صفحه اى در اينستاگرام با 
شماره تلفن شاكى و درج مطالب كذب فعال كردم. اين متهم 
پس از تشكيل پرونده براى سير مراحل قانونى به مرجع قضايى 

معرفى شد.

كلاهبردارى 4 ميلياردى شياد چرب زبان از كشاورزان تربت حيدريه

خط قرمز: پرونده جنايت پارك شــب بو كه اواخر سال 

94 رخ داده بود در دادگاه بررسي شد. زمانيكه متهم در 

جايگاه قرار گرفت مدعي شد به دليل مستي اين كار را 
انجام داده است. 

رسيدگي به اين پرونده از اسفند ماه سال 94 و با تماس 

يكى از مسئولان بيمارستان شهيد چمران تهران با مركز 

فوريت هاى پليسى 110 آغاز شد. اين مسئول بيمارستان 

از مرگ مشــكوك يك مرد 45 ســاله و زخمى شدن 

مرد 60 ســاله اى خبر داد. مأموران كلانترى پاسداران با 

حضوردر بيمارستان متوجه شدند مقتول حميد نام داشته 

و بر اثر اصابت ضربه هاى چاقو به قتل رسيده و دوستش 

ناصر زخمى است. تحقيقات نشان مى داد اين دو نفر در 

درگيــرى خيابانى در دو محله لويزان زخمى و توســط 

اهالى به بيمارستان منتقل شده اند. در تحقيقات از مرد 

زخمى مشخص شد قاتل فرارى پسر 22 ساله اى است.

با تشكيل پرونده اي در زمينه اين موضوع در شعبه ششم 

دادسراي جنايي تهران، تحقيقات براى دستگيرى قاتل 

فرارى ادامه داشــت تا اين كه مأموران ساعتى بعد متهم 

فرارى را حوالى لويزان شناسايى و دستگير كردند. او در 

همان اظهارات اوليه خود اعتراف كرد ناصر را زخمى كرده 

اما نمى داند حميد را چه كسى به قتل رسانده است.

وى در اظهاراتــش به بازپرس پرونده مي گويد: چند روز 

پيش در پارك شــب بوى لويزان نشسته بودم كه حميد 

از من خواســت به خانه دوستش برويم. من هم رفتم اما 

در آنجا بى هوش شــدم. پس از آن كه به هوش آمدم به 

خانه بازگشتم. در اين چند روز تصوراتى به ذهنم خطور 

كرده و گمان مى كردم، در مدت بى هوشى توسط حميد 

و دوستش ناصر مورد آزار و اذيت قرار گرفته ام تا اين كه 

بعدازظهر دوشــنبه به بوستان شب بو رفتم كه حميد را 

آنجا ديده و با هم درگير شديم اما نمى دانم چطور زخمى 

شد. بعد هم فرار كردم و در ميان راه ناصر را ديدم و او را 

با چاقو مجروح كردم. متهم با صدور قرار قانوني در اختيار 

اداره آگاهي قرار گرفت و چندي بعد براي گذراندن حبس 
به زندان منتقل شد. 

با صدور قرار جلب به دادرسي براي متهم به قتل عمدي،  

به زودي پرونــده به دادگاه كيفري يك اســتان تهران 

فرســتاده شد. ديروز صبح متهم در شــعبه دوم دادگاه 

كيفري يك اســتان تهران تحت محاكمه قرار گرفت و 

ابتداي جلســه اولياي دم در جايگاه قرار گرفتند و براي 

او به اتهام كشــتن فرزندشان درخواست قصاص كردند. 

پس از اين متهم در جايگاه قرار گرفت و در زمينه موضوع 

به قاضي زالي و اســلامي اينگونه توضيح داد: من آن روز 
مست بودم. 

مشــروب زيادي خورده بودم و خاطرم نيست كه مقتول 

نيز مشــروب خورده بود يا نه. او آمد من مســت بودم و 

يكدفعه عصباني شــدم و از كوره در رفتم. حال خودم را 

نمي فهميدم و مشــروب باعث شده بود كنترل خودم را 

روي همه چيز از دســت بدهم. يــك ضربه چاقو زدم و 
نمي دانم كه چه شد آن اتفاق افتاد.

متهم در زمينه اظهارات اوليه خود نيز هيچ صحبتي به 

ميــان نياورد و در مورد آزار و اذيت و اعترافات اوليه خود 

هيچ چيز را نپذيرفت بلكه گفت تنها حالم دست خودم 

نبود و چون مســت بودم به مقتول ضربه اي زدم كه او 
كشته شد. 

او در حالي كه در انتهاي توضيحات متهم به قتل به گريه 

افتاده بود گفت: من از اولياي دم مقتول طلب عفو مي كنم 

و فقط يك مادر مريض دارم كه اگر اعدام شــوم جز من 

كسي را ندارد. شما را قسم مي دهم كه مرا ببخشيد.

در انتهاي جلســه دادگاه قضات عاليرتبه دادگاه كيفري 

يك استان تهران وارد شور شدند تا براي سرنوشت متهم 
تصميم گيري كنند.

عامل جنايت پارك شب بو محاكمه شد



خط بين الملل

20كشته در آتش سوزى  هاى پرتغال و اسپانيا
خط قرمز: بيــش از 20 تن در 
پرتغال  طبيعى  آتش سوزى هاى 
و اســپانيا جان خود را از دست 

دادند. 
مقامــات پرتغــال دوشــنبه از 
مرگ احتمالــى بيش از 20 تن 
در آتش ســوزى هاى طبيعى و 
ويرانگر كه در اين كشــور و نيز 
اسپانيا رخ  گاليســياى  منطقه 

داده، خبر دادند.
آن ها اعلام كردند كه در طول شــب گذشته شمار قربانيان شش تن گزارش 
شده بود اما طبق آخرين آمار تاكنون تلفات اين حادثه در مجموع دست كم به 

20 تن رسيده است.
بنابر گزارش ايوينينگ اســتاندارد، وزش بادهاى شديد كه توفان افليا عامل 

تشديد آن بوده و نيز افزايش دماى هوا منجر به گسترش حريق شده است.

دو بازيگر زن معروف از قربانيان آزار 
جنسى تهيه كننده سينما پرده برداشتند 

خط قرمز: گوئينت پالترو و آنجلينا جولى 
فاش كردنــد كه قربانى آزارهاى جنســى 
«هاروى وينستين» (تهيه كننده) بوده اند و به 
دنبال آن «هيلارى برتن» درباره آزار جنسى 

بن افلك افشاگرى كرد. 
سرشناس  تهيه كننده  واينســتين  هاروى 
هاليوودى و يكى از بنيانگــذاران كمپانى 
فيلمســازى «واينستين» به دليل رسوايى 

اخلاقى در هفته گذشته از كمپانى كه خودش بنيانگذارش بود اخراج شد.

سيل و رانش زمين در ويتنام با 72 كشته و 
40 مفقود 

خط قرمز: تلفات ناشى از سيل 
سهمگين در ويتنام افزايش يافت. 
رانش زمين و بارش شديد باران 
و طغيان رودخانه ها و در پى آن 
جارى شــدن ســيل در مناطق 
مركزى و شمال ويتنام تاكنون 
جان بيــش از 72 نفر را گرفته 

است.
بر اســاس گزارش رويترز، در پى رانش زمين و جارى  شــدن ســيل تاكنون 

دست كم 40 تن مفقود و چندين نفر مجروح شده اند.
طبق اين گزارش، به گفته مقامات اين كشور تاكنون در حدود 40 هزار و 250 
واحد مسكونى تخريب شده و تعداد بسيارى دام و طيور در مناطق مركزى و 

شمالى اين كشور تلف شده اند.

تيرباران زن و مرد افغانى خيانتكار
خط قرمز: زن و مرد افغان به اتهام روابط پنهانى، توســط مردم خشــمگين 
محلى تيرباران شــدند.  به گزارش پليس محلى «شبرغان» در مركز ولايت 
«جوزجان» افغانستان، زن 45 ساله متهم بود پس ازمرگ همسرش با برادر 52 
ساله هوو يش رابطه پنهانى داشته است. پليس هنوز عاملان قتل اين زن و مرد 

را پيدا نكرده است اما تحقيقات براى دستگيرى آن ها ادامه دارد.

23سال رانندگى يك زن بدون گواهينامه 
و بدون جريمه! 

خط قرمز: با اينكه رانندگى بدون 
گواهينامه براى افراد برخى جوامع 
خاطره اســت اما در سيدنى زنى 
كه 23ســال بــدون گواهينامه 
بود، حســابى  رانندگى كــرده 

خبرساز شد. 
مأمور پليس راهنمايى و رانندگى 
اســتراليا در حالى ايــن زن را 

شناســايى كرد كه سابقه او در مركز پليس نشــان داد خودروى او تا به حال 
يك بار هم جريمه نشده است. اين زن مى گويد: 23سال پيش و پس از مرگ 

شوهرم مجبور شدم با اين خودرو كار كنم.

قتل وحشتناك پدر توسط مادر و پسر بى رحم
خط قرمز: پسر جوان و 
درتوطئه اى  كه  مادرش 
خانوادگى، مرد خانواده 
را بــه قتل رســانده و 
صورتــش را با اســيد 
هريك  بودند،  سوزانده 
بــه 26 ســال زندان 
محكــوم شــدند.  به 

گزارش پليس نيويورك، جسد «كريگ ريدو» در حالى داخل يك پتو در بيشه 
زارهاى اطراف شهر پيدا شد كه به علت از بين رفتن صورت، هويتش مشخص 
نبود. با اين حال كارآگاهان پس ازتحقيقات گسترده جنايى و شناسايى هويت 
قربانى، «لورا ريدو» همســر 46 ســاله و پســر بزرگش «كولين» 24 ساله را 
شناسايى و به اتهام قتل دستگيركردند. آن ها در اعتراف هاى خود ادعا كردند 
مقتول را به خاطر بى مسئوليتى اش كشته اند. پسر كوچك خانواده نيز به اتهام 
پنهان كردن راز قتل خانوادگى به هشــت ســال زندان محكوم شد. براساس 
گزارش پزشكى قانونى مقتول پيش از قتل توسط عاملان جنايت آويزان شده 

و تا حد مرگ كتك خورده بود.

پليس در جست و جوى 2 دختر گمشده 
خط قرمز: پليس اســكاتلند براى يافتن دو دختر نوجوان گمشــده در شهر 

«رفرشاير» از مردم كمك خواست. 
براساس اعلام كارآگاهان پليس، «جاسمين آگنو» 12 ساله و «لى ديكسون» 
14 ساله، آخرين بار در حال سوار شدن به اتوبوس بين شهرى ديده شدند اما 
مقصد شان مشخص نيست. با توجه به اينكه جست وجوهاى پليسى براى يافتن 
دو دختر نوجوان به نتيجه اى نرســيده است، پليس از مردم براى شناسايى و 

ردگيرى آن ها كمك خواسته است.

13

دستگيرى كلاهبردارى كه افراد 
سالخورده را سركيسه مى كرد

خط قرمــز: فرمانــده انتظامى قوچــان گفت: پليس 
شهرستان عامل 16 فقره كلاهبردارى از افراد سالخورده را 

شناسايى و دستگير كرد.
وى افزود: در پى شــكايت شهروندى سالخورده مبنى بر 
اينكه كارت عابر بانكش توسط مردى جوان مورد استفاده 
قرار گرفته است، پيگيرى پرونده به صورت ويژه در دستور 

كار مأموران كلانترى 11 شهر قوچان قرار گرفت.
ســرهنگ قدمگاهى گفت: در بررســى اظهارات شاكى 
مشخص شد كه به دليل كهولت سن، از مردى جوان كه 
در همان محدوده پرسه مى زده درخواست كمك كرده اما 
پس از انجام عمليات بانكى متوجه شده كارت عابر بانكش 

توسط اين فرد عوض شده است.
مأموران تجســس كلانترى 11 پس از بررسى اظهارات 
مالباخته، مشخصات فرد كلاهبردار را به تمامى واحدهاى 
گشــتى اعلام و ساعتى بعد يكى از تيم هاى نامحسوس 
كلانترى هنگام گشــت زنى در همان محدوده متهم را 
كه در كمين طعمه اى ديگر بود، شناســايى و در اقدامى 
غافلگيرانه دستگير كردند كه در بازرسى از او چهار قطعه 

كارت عابربانك كشف شد.
ســرهنگ قدمگاهى تصريح كرد: متهم كه اهل يكى از 
استانهاى شمالى كشور است، در بازجويى هاى اوليه منكر 
هرگونه جرمى بود ولــى در ادامه تحقيقات و مواجهه با 
مالباخته و مستندات كشف شده به 16 فقره كلاهبردارى 
از افراد سالخورده و بيسواد با جابجا كردن كارت ها اعتراف 

كرد.
وى با اشــاره به كشف 106 ميليون ريال وجه نقد ناشى 
از برداشت هاى غيرمجاز توسط اين فرد شياد، خاطرنشان 
كرد: متهم پس از تشكيل پرونده براى سير مراحل قانونى 

روانه دادسرا شد.

زن ميانسال 
قاتل پيرزن ساروى شد

خط قرمز: زن 47 ســاله مازندرانى در كمتر از چهار روز 
به جرم قتل پيرزن 78 ســاله توسط پليس آگاهى اين 

استان دستگير شد. 
رئيس پليس آگاهــى فرماندهى انتظامــى مازندران از 
شناسايى و دســتگيرى قاتل پيرزن 78 ساله ساروى در 
كمتر از 4 روز كه زنى 47 ساله و با انگيزه سرقت مرتكب 

قتل شد، خبر داد.

پرس شدن پسر جوان 
زير اتاقك كاميون 

خط قرمز: پســر جوان در حال تعمير كاميون 10 چرخ 
بود كه اتاقك كاميون روى وى ســقوط كرد و سناريوى 

مرگبارى را رقم زد. 
ســاعت 15 روز 20 مهرماه امســال سناريوى هولناكى 
به مأموران پليس آبادان مخابره شــد و تيمى از مأموران 
كلانترى 18 ذوالفقارى براى بررســى موضوع در محل 

حاضر شدند.
مأموران با حضور در محل مشاهده كردند كه اتاقك يك 
كاميون 10 چرخ روى جوان 25 ســاله اى سقوط كرده و 
پسر جوان كه مسلم نام دارد زير اين اتاقك گرفتار شده 

است.
خيلى زود تيم هاى امــدادى و اورژانس در محل حاضر 
شدند و در اين صحنه مرگ پسر جوان كه زير اتاقك گير 

كرده بود از سوى تيم پزشكى اعلام شد.
مأموران در بررسى هاى پليسى پى بردند كه اين جوان در 
حال تعمير كاميون 10 چرخ بوده كه ناگهان اتاقك روى 

پسر جوان سقوط كرده است.

تصادف مرگبار تريلى و اتوبوس
خط قرمز: سرپرست سازمان اورژانس كشور گفت: بر اثر 
تصادف مرگبار تريلى و اتوبوس در جاده بم به زاهدان يك 

نفر كشته و 10 نفر مجروح شدند. 
پير حسين كوليوند اظهار داشت: ســاعت 4:17 بامداد 
امروز تصادف يك دســتگاه اتوبــوس و تريلى در جاده 
بم به زاهدان به اورژانس اعلام شــد. بلافاصله 4 دستگاه 

آمبولانس به محل حادثه در ابتداى شورگز اعزام شدند.
وى ادامه داد: در اين حادثه يك نفر جان خود را از دست 

داده و 10 نفر مجروح شدند.
سرپرست اورژانس كشــور گفت: 9 نفر از مجروحان به 

بيمارستان منتقل و يك نفر در محل درمان شد.

دستگيرى شرور بزرگراه 
سعيدى تهران 

رئيس  قرمز:  خط 
 153 كلانتــرى 
شهرك وليعصر صبح 
ديروز، از انهدام باند 
زورگيران به عنف در 
بزرگراه سعيدى خبر 
از  داد و گفت: يكى 
زورگيران دســتگير 
براى  تحقيقــات  و 

دستگيرى سه زورگير ديگر ادامه دارد. 
ســرهنگ على شــريفى گفت: روز گذشــته مأموران 
كلانترى، حين گشتزنى متوجه تجمع و درگيرى تعدادى 
از شــهروندان شدند كه به محض مشاهده عوامل گشت 
انتظامى، ســه نفر از محل متوارى ولــى نفر چهارم كه 
تجهيزات دفاعى و سلاح سرد در دست داشت، بلافاصله 

در يك عمليات ضربتى دستگير و فرار وى نافرجام ماند.
اين مقام انتظامى، ادامه داد: شــاكى كه توسط متهمان 
مجروح شــده بود، بــه مأموران اعلام كرد كه ســارق با 
همدســتانش، مبلغ دو ميليون تومــان وجه نقد و يك 

دستگاه گوشى تلفن همراه از وى را سرقت كرده اند.
وى گفت: متهم كه ســاكن اسلامشهر بود، در بازجويى 
انجام شده ضمن اعتراف به بزه انتسابى اقرار كرد كه روزانه 
به همراه ســاير همدستانش به تهران عزيمت و از مردم 

زورگيرى كرد.
اين مقام انتظامى با اشــاره بــه انتقال متهم به كلانترى 
همراه با اموال مكشــوفه تصريح كرد: متهم براى ســير 
مراحل قانونى به مرجع قضايى تحويل داده شد.تحقيقات 
در خصوص شناسايى همدستان متهم در حال انجام است. 

خط شهرستان ها
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خط قرمز: سارق گوشى هاى تلفن همراه 
در تهران، پس از سرقت اقدام به اخاذى 

از مالباختگان مى كرد.
ســاعت 15:30 روز 23 شهريورماه يكى 
از شــهروندان با مراجعه به واحد گشت 
كلانترى 159 بى ســيم بــه مأموران 
اعلام كرد گوشى تلفن همراهم توسط 
راكب يك دستگاه موتورسيكلت هوندا 
سرقت شــده و اين شخص طى تماس 
تلفنى كه با اعضاى خانواده ام داشته، در 
ازاى بازپس دادن گوشى تلفن همراهم 
درخواســت مبلغ 200 هزار تومان پول 

كرده است.
مأموران كلانترى 159 بى سيم با اطلاع 
از موضوع، بلافاصلــه آموزش هاى لازم 
را بــه مالباخته ارائه و ضمن هماهنگى 
با تجسس كلانترى، محل تردد سارق 
را در محدوده بيمارستان مهديه  تهران 

تحت مراقبت پليسى قرار دادند.
ســرانجام با حضور شــخص سارق در 
محل و شناسايى وى توسط مالباخته، 
طرح دستگيرى سارق توسط مأموران 
به مرحله اجرا گذاشــته شــد و متهم 
بنام ســعيد. ك30 ساله دستگير و در 
بازرسى اوليه، چندين دستگاه گوشى 

تلفن همراه مسروقه كشف شد.
با تشــكيل پرونده مقدماتى با موضوع 
«سرقت به شــيوه موبايل قاپى» و به 
دستور بازپرس شعبه چهارم دادسراى 
ناحيه 14 تهران، پرونده به همراه متهم 
در اختيار پايگاه ششم پليس آگاهى 

تهران بزرگ قرار گرفت.
كارآگاهــان پايگاه ششــم آگاهى با 
شناســايى مالك گوشى هاى مسروقه  
بدست آمده از متهم موفق به شناسايى 
تعداد ديگرى از مالباختگانى شدند كه 
همگى آن ها در مناطق مختلف سطح 
شــهر تهران مورد ســرقت به شيوه 

موبايل قاپى قرار گرفته بودند.
يكى از مالباختگان پس از حضور در 
پايگاه ششم آگاهى، ضمن شناسايى 

متهم در اظهاراتش به كارآگاهان گفت: 
چنــد روز پيش متهم در خيابان وحدت 
اســلامى اقدام به ســرقت كيف دستى 
حــاوى عابربانــك حاوى رمز، گوشــى 
تلفن همراه و ديگر مدارك شناســايى ام 
كرد. پس از تشكيل پرونده مقدماتى در 
كلانترى مربوطه زمانى كه به خانه رفتم، 
اعضاى خانواده ام كــه از ديدنم متعجب 
شــده بودند عنوان داشــتند كه يكى از 
دوستانم ضمن جواب دادن گوشى تلفن 
همــراه بنده به آن ها عنوان كرده كه من 
تصادف كرده ام و براى بســترى شــدنم 
در بيمارســتان و انجــام عمل جراحى 
نياز فورى بــه دو ميليــون تومان پول 
اســت. خانواده پس از ارائه شماره كارت 
عابربانكم توسط اين شخص به او اعتماد 
كرده و در حالى كه امكان تماس تلفنى 
با مرا نداشتند، بلافاصله اقدام به واريز دو 
ميليون تومان پول به حســاب عابربانكم 
كرده غافل از آنكه آن شخص همان سارق 

كيف دستى ام بوده است.
تعداد ديگرى از مالباختگان و شكات نيز 
پس از شناسايى سعيد عنوان داشتند كه 
متهم در ازاى بازپس دادن گوشــى هاى 
تلفن همراهشان از آن ها درخواست مبالغ 
چند صد هــزار تومانى كرده، اما با وجود 
پرداخت پول مورد درخواســتى، سارق 
گوشى هاى تلفن همراه مسروقه شان را 

بازپس نداده است.
سعيد كه داراى سوابق متعدد دستگيرى 
به اتهام ارتكاب جرايم مختلف همچون 
نــزاع و درگيــرى و... اســت، در همان 
تحقيقــات اوليه صراحتاً بــه ده ها فقره 
موبايل قاپى در سطح شهر تهران اعتراف 
كــرد؛ وى در اعترافاتش بــه كارآگاهان 
گفت: چند ماهى اســت كــه به تهران 
آمدم؛ جا و مكان مشــخصى نيز ندارم؛ 
پس از مدت كوتاهى، با تهيه يك دستگاه 
موتورســيكلت شروع به ســرقت كردم؛ 
اعتيادشــديدى به مصرف قرص دارم و 
گوشى هاى تلفن همراه مسروقه را معمولاً 

به قيمت 100 و نهايتاً 150 هزار تومان به 
خريداران اموال مسروقه مى فروختم.

در پــى اطلاع رســانى خبر از ســوى 
خبرگزارى هــا و جرايد و انتشــار بدون 
پوشــش تصوير متهم، تعداد ديگرى از 
شــكات و مالباختگان ضمــن مراجعه 
به پايگاه ششــم پليس آگاهى اقدام به 
شناســايى دقيق متهم كــرده و عنوان 
داشــتند كه سرقت گوشــى هاى تلفن 
همراهشان توســط متهم و همدستش 
انجام شده اســت؛ اين در حالى بود كه 
متهم در اعترافات اوليه مدعى شــده بود 
كه تمامى سرقت ها را به صورت انفرادى 
انجام داده است. در تحقيقات تخصصى 
از متهم، وى در اعترافاتش به كارآگاهان 
گفت: با همدســتى شــخصى بنام رضا 
و با موتورســيكلت وى اقدام به ســرقت 
و قاپى زنــى مى كرديم. بنــده در زمان 
سرقت ها ترك نشين بودم و به پيشنهاد 
رضا با مالكان برخى از گوشــى ها تماس 
مى گرفتيم و براى اســترداد اموالشان از 

آن ها درخواست پول مى كرديم. 
متهم در ادامه مدعى شــد: بــا رضا در 
پارك آشنا شــدم؛ به اتفاق مواد مصرف 
مى كرديم و شب ها همانجا مى خوابيديم 
و در نقاط مختلف شــهر اقدام به سرقت 
گوشى مى كردم و اموال مسروقه توسط 
رضا فروخته مى شد؛ هيچ آدرس و پاتوقى 

از رضا نــدارم و فقط در پارك يكديگر 
را مى ديديم.

ســرهنگ كارآگاه رضا اميدى رئيس 
پايگاه ششــم پليس آگاهــى تهران 
بزرگ،گفــت: بــا توجه بــه اظهارات 
تعدادى از شكات و مالباختگان مبنى 
بر سرقت اموالشان توسط متهم دستگير 
شده و همدســتش و در ادامه اعتراف 
صريح متهم به ايــن موضوع و معرفى 
شخصى بنام رضا، چهره نگارى تصوير 
متهــم متوارى پرونده انجــام و تصوير 
اين شــخص از ســوى مالباختگان و 
همچنين متهم پرونده تأييد شد؛ لذا در 
ادامه تحقيقات و به منظور شناسايى و 
دستگيرى دومين متهم پرونده، دستور 
انتشار بدون پوشش تصوير چهره نگارى 
شــده از متهم متوارى از سوى بازپرس 

پرونده صادر شده است.
رئيــس پايگاه ششــم پليــس آگاهى 
تهران بــزرگ در پايان اين خبر گفت:از 
شهروندان كه موفق به شناسايى تصوير 
متهم شــده و اطلاعاتــى در خصوص 
هويــت و يا مخفيگاه هاى اين شــخص 
دارند درخواســت مى شــود تا هرگونه 
اطلاعات خود را از طريق شــماره تماس 
21865873 در اختيار كارآگاهان پايگاه 
ششــم پليس آگاهى تهران بزرگ قرار 

دهند.

سارق تلفن همراه را شناسايى كنيد

رئيس 

شهرك وليعصر صبح 
ديروز، از انهدام باند 
زورگيران به عنف در 
بزرگراه سعيدى خبر 
از  داد و گفت: يكى 
زورگيران دســتگير 
براى  تحقيقــات  و 

خط قرمز- سعيد كوشافر: فضاى مجازى به همان اندازه 
كه كارها را آسان كرده است به همان اندازه هم مسيرهاى 
پردســت اندازى دارد كه باعث مى شــود تــا براى برخى 
كاربران ناآگاه يا كم اطلاع دردسرساز شود. كسانى كه هنوز 
تفاوت هاى ميان فضاى مجازى و واقعى را به درستى درك 

نكرده اند.
يكى از چالشــهاى مهم فضاى مجازى كــه برخى آن را 
نقطه قوت و برخى نقطه ضعف آن و سررشــته بسيارى 
از مشــكلات مى دانند هويت كاربران اســت؛ كابرانى كه 
مى توانند هويت واقعى خود را پنهان كنند، هويت ديگران 
راجعل كنند يا براى خودهويتى جديد و متفاوت باهويت 

واقعى خود ترسيم نمايند.
رئيس مركز تشخيص و پيشگيرى از جرائم سايبرى پليس 
فتا در اين خصوص مى گويد: گستردگى ارتباط در فضاى 
مجــازى از نظر زمان و مكان و اينكه به راحتى مى تواند با 
هويت جعلى در اين فضا فعاليت كرد باعث شده تا برخى 
كاربران از قيد اخلاقيات خارج شــوند و با ورود به حريم 
خصوصى ديگر كاربران و نشــر اكاذيب يا هتك حرمت و 

حيثيت براى ديگر كاربران مشكل ايجاد نمايند.
*سوءاستفاده از هويت مجازى

همچنين در اين خصوص رئيس پليس فتاى استان كرمان 
با بيان اينكه تغيير جنســيت و هويت در فضاى مجازى 
ســهل و آسان است، گفت: اين امر باعث شده تا مجرمان 
سايبرى براحتى تغيير جنسيت و هويت داده و با اين ترفند 

كاربران را فريب دهند. 
سرهنگ ستاد امين يادگارنژاد تصريح كرد: زنى با مراجعه 
به پليس فتا و طرح شــكايت اعلام داشت چندى قبل در 
يكى از شــبكه هاى اجتماعى با فردى با نام مهسا دوست 
شده كه در پى اين دوستى برخى تصاوير شخصى خود را 

در اختيار وى قرار داده است.
 وى افزود: شاكيه ادعا داشت چندى بعد كاربر اين صفحه با 
ارسال تصاوير غير اخلاقى از وى خواهان تصاوير شخصى و 
برهنه مى شود و در پى نرسيدن به درخواست خود اقدام به 
ايجاد مزاحمت و تهديد مى كند كه تصاوير شخصى وى را 
در شبكه هاى اجتماعى منتشر خواهد نمود.  اين مقام ارشد 
انتظامى ادامه داد: با توجه به حساسيت موضوع پرونده به 
صورت ويژه مورد رســيدگى قرار گرفت و در پى عمليات 

فنى و پليس مظنون شناسايى و دستگير گرديد.
 سرهنگ يادگارنژاد گفت: متهم در ابتدا منكر جرائم خود 
شد و سپس ادعا نمود كه از بستگان دور نامزد سابق شاكيه 
مى باشد كه در پى بررسى بيشتر مشخص شد نامزد سابق 
شاكيه مى باشد و با ترفند تغيير جنسيت ودوستى با شاكيه 
در شــبكه اجتماعى با هدف انتقام جويى درصدد هتك 

حيثيت شاكيه بوده است.
* پسران دختر نما اخاذى كردند

در فضاى مجازى هويت واقعى افراد پنهان مى ماند و ممكن 
است كلاهبرداران هنگام چت كردن با ابراز عشق و علاقه 

به طرف مقابل درصدد سوء استفاده و اخاذى برآيند.
رئيس پليس فتا اســتان البرز گفت: جهت كاهش جرايم 
و تخلفات در فضاى مجازى و در پى رصد وب ســايت ها، 
كارشناســان اين پليس با فردى در يكى از شــبكه هاى 
اجتماعى مواجه شــدند كه اقدام به كلاهبردارى از طريق 
ترويج فساد و دوستيابى مى نمود. طى بررسى هاى فنى و 
اطلاعاتى مأمورين، دو متهم شناسايى و طى عملياتى هر 
دو نفر دستگير شدند. متهمين پس از رويت مدارك كافى 
به جرم خود اعتراف و اظهار داشتند خود را به عنوان دختر 
جوان در اينترنت معرفى نموده و پس از ارتباط غير اخلاقى 
اينترنتى با افراد از آن ها شارژ تلفن دريافت مى كرديم كه 

تاكنون بيش از 30 نفر را اغفال و فريب داده ايم.
* مردان زن نما در سايت هاى همسريابى

مردى كه با معرفــى خود به عنــوان زن، مردانى كه در 
سايت هاى همسر يابى به دنبال شريك زندگى خود بودند 
را اغفال كــرده و از آن ها اخاذى مى كرد با تلاش مأموران 

پليس فتا البرز شناسايى و دستگير شد.
سرهنگ «يزدان نيكنام» رئيس پليس فتا استان البرز با 
اعلام اين خبر گفت: در پى مراجعه مردى جوان به پليس 
فتا اســتان البرز و اظهار شــكايت مبنى بر اينكه از سوى 
يك سايت همسريابى در فضاى مجازى اغفال شده و مورد 
اخاذى قرار گرفته اســت بررســى موضوع در دستور كار 

مأموران اين پليس قرار گرفت.
شاكى در تحقيقات تكميلى مأموران بيان داشت از طريق 
يك سايت همسريابى كه در فضاى مجازى بارگذارى شده 
بود به دنبال شريك زندگى براى خود بودم كه با دخترى 
آشنا شدم كه از نظر شرايط اخلاقى و زندگى كاملاً با هم 
تفاهم داشتيم. ســرهنگ نيكنام افزود: پس از مدتى كه 
از اين ارتباط اينترنتى بين مرد جوان و شــريك اينترنتى 
گذشت، كاربر اينترنتى با ارسال ايميلى از شاكى مى خواهد 
در صورت تمايل به ملاقات حضورى با وى، مبلغ 4 ميليون 

ريال به حسابش واريز كند.
وى بيان داشــت: مرد جوان كه تحت تاثير ســخنان به 
اصطلاح شريك آينده زندگى خود قرار گرفته بود و كاملاً 
به وى اعتماد داشــت مبلغ مذكور را به حساب مورد نظر 
واريز و طى تماس تلفنى از متهم مى خواهد تا مكان و زمان 
قرارشان را مشخص كند كه وى هر گونه تماس تلفنى و 
واريز وجه به حسابش را انكار كرده و تماس را قطع مى كند.

رئيس پليس فتا استان البرز گفت: مأموران با انجام كارهاى 
اطلاعاتى و رصد فضاى مجازى دريافتند كه متهم كسى جز 
يك مرد نيست كه با معرفى خود به عنوان زن و راه اندازى 
سايت هاى همسريابى مردان جوان را اغفال كرده و از آن ها 
اخاذى مى كرد. همچنين فرمانده انتظامى شهرستان گناباد 
گفت: با همت كارشناسان پليس فتا شهرستان گناباد مرد 
زن نما كه با معرفى خود به عنوان يك دختر در سايت هاى 
اينترنتى و شــبكه هاى اجتماعى فعاليت مجرمانه داشت 

شناسايى و دستگير شد.
سرهنگ على اكبر كيانى در تشريح خبر اظهار كرد: در پى 
مراجعه احدى از شهروندان مبنى بر مزاحمت و اخاذى از 
وى در فضاى ســايبر، رسيدگى به پرونده اين شهروند در 

دستور كار كارشناسان پليس فتا قرار گرفت.
وى افزود: شــاكى اين پرونده در اظهــارات اوليه خود به 
كارشناسان از مزاحمت هاى پياپى فردى ناشناس شكايت 
داشــت كه با تحت فشــار قرار دادن وى، قصد اخاذى و 
دريافت وجهى معادل60 ميليون ريال در قبال عدم انتشار 
تصاوير خصوصى و محرمانــه از وى را دارد و با تهديد به 
انتشار تصاوير خصوصى شاكى، بردن آبروى وى را در محل 

كار، تحصيل و زندگى در برنامه دارد.
اين مقام ارشد انتظامى تصريح كرد: كارشناسان پليس فتا 
در پى بررســى هاى لازم و تحقيقات انجام گرفته متوجه 
شدند شــاكى با عضويت در سايت همسريابى قصد پيدا 
نمودن همســر ايده آل و دلخواه خود را داشــته اســت و 
در همين رابطه شــاكى با ثبت نام در يكى از سايت هاى 
همسريابى و درج مشــخصات خود و باز هم متاسفانه با 
افشاى يك سرى اطلاعات خصوصى و محرمانه ازخودش 

موجب به خطر افتادن هويت خويش شده است.
سرهنگ كيانى ادامه داد: با تلاش كارشناسان عامل تهديد 
به انتشــار تصاوير و هتك حرمت شاكى، شناسايى و در 
پى تحقيقات فنى انجام شده توانستند متهم زن نمايى را 

دستگير و به مكان پليس فتا منتقل نمايند.

وى افزود: متهم كه مردى 24 ســاله بود پس از رويارويى 
بــا ادله غير قابل انكار جرم خود را پذيرفت و اعتراف كرد، 
با ثبت نام درســايت همسريابى ايجاد پروفايل دخترانه و 
معرفى خود به نام مستعار ريحانه سعى داشته سوژه مورد 
نظر را پيدا و پس از شناســايى فرد مذكور خود را دلخواه 
و مجذوب شاكى نشان  دهد و براى ادامه فرايند شناخت، 
از وى مى خواهــد تعدادى از عكس هاى خصوصى خود را 
براى وى بفرستد و با به دست آوردن اطلاعاتى در خصوص 
شاكى با تهديد به انتشار اين اطلاعات از وى رقم موصوف 

را درخواست نموده  است.
*تغيير هويت با تغيير صدا

شايد تغيير نام و انتخاب يك عكس دخترانه براى پروفايل 
خيلــى از افراد تازه وارد به فضاى ســايبرى را قانع كند، 
آن هايى كه به تازگى و با يك گوشــى موبايل هوشمند و 
چند نرم افزار ارتباطى پا درفضاى مجازى گذاشته اند. اما 
دراين ميان زياد هستند كســانى كه ديگر فريب عكس 
ونام دخترانه را نمى خورند، دراين ميان برخى مجرمان پارا 
فراتر نهاده و براى تكميل سوءاســتفاده خود رو به تقليد 
صدا آورده اند تا گروه بيشــترى را براى افتادن درتله خود 
مهيا نمايند. رئيس پليس فتا استان يزد گفت: نوجوان 17 
ســاله كه با تغيير صدا خود را دختر معرفى و احساسات 
آقايان را تحريك و اقدام به كلاهبردارى مى كرد، شناسايى 
و دستگير شد.  همچنين رئيس پليس فتا استان خوزستان 
با بيان اينكه تغيير جنسيت و هويت در فضاى سايبر سهل 
و ساده اســت، گفت: يكى از مهمترين ضعف هاى فضاى 
مجازى اين اســت كه فرد به راحتــى مى تواند هويت و 
جنسيت خود را تغيير دهد و با هويت و جنسيت دروغين 

با كاربران ديگر در ارتباط باشد.
سرهنگ حسنوند تصريح كرد: از اين رو كاربران بايد بسيار 
مراقب باشند تا در ارتباطات خود در دام مجرمان سايبرى 
كه با هويت هاى جعلى و دروغين در شبكه هاى اجتماعى 
فعاليت مى كنند نيفتند.  وى با اشاره به پرونده 18 ميليارد 
ريالى كلاهبردارى سايبرى در پليس فتا افزود: شاكى اين 
پرونده در پى ارتباط با يك هويت دورغين فريب خورده و 

18 ميليارد ريال از وى كلاهبردارى شد.
 اين مقام ارشــد انتظامى ادامه داد: شــخصى با مراجعه 
به پليس فتا خوزســتان اعلام كرد در شبكه اجتماعى با 
صفحه اى تحت عنوان فروش لوازم دندان پزشــكى آشنا 
شده، بعد از برقرارى ارتباط با صاحب صفحه شبكه مجازى 
كه خود را دكتر دندانپزشك و خانم مطلقه معرفى مى نمود 

كه در زمينه تجهيزات دندانپزشكى نيز فعال است.
 سرهنگ حسنوند گفت: شاكى كه خواهان خريد تجهيزات 
دندانپزشكى بوده در توافق با وى در شبكه اجتماعى بدون 
هيچ گونه تحقيق و بررسى گفته هاى فرد در پى درخواست 

وجه كالاها، اقدام به واريز 18 ميليارد ريال نموده است.
 وى افزود: اما پس از گذشت مدتى سفارشات وى وصول 

نمى شوند و شاكى متوجه كلاهبردارى  مى گردد.
 رئيس پليس فتا استان خوزســتان تصريح كرد: پس از 
تحقيقات و بررسى هاى لازم متهم شناسايى مى گردد كه 
در يكى از شــهرهاى هم جوار ساكن بوده و با اخذ نيابت 
قضايى دستگير و به شهرستان مربوطه منتقل  گرديد. پس 
از بررسى مشخص شــد متهم مردى 30 ساله است و با 
شگرد تقليد صدا اقدام به كلاهبردارى از طريق شبكه هاى 

اجتماعى نموده است.

 گزارش قدس از شگرد مجرمان سايبرى براى كلاهبردارى و اخاذى 

 جولان مردان زن نما در فضاى مجازى



پرسپولیس - الهلال و معجزه مستطیل سبز

مأموریت غیرممکن ارتش سرخ 
 فوتبال  امیرمحمدســلطان پور  : ســاعت 19:30 
امشب پرســپولیس برای صعود به فینال جام باشگاههای 
آســیا ماموریت غیرممکن را کلید خواهد زد. جبران کردن 
شکست 4-0 در بازی رفت در مقابل تیم قدرتمند الهلال با 
تمام ســتارگان و نظمی که در این تیم وجود دارد در حالی 
که حتی از میزبانی در مقابل 100هزار تماشاگر خودی نیز 

محروم هستیم غیر ممکن است. 

*چند تا معجزه؟
اصولا در فوتبال نباید ناامید بود و همیشــه باید به اتفاقات 
عجیب آن دل بســت، اما مگر در هر سال چند بار  می توان 
منتظر معجزه بود؟ ســهمیه معجزه امســال را بارسلونا در 
مقابل پاریس سن ژرمن اســتفاده کرده و برگشت به بازی 
پرســپولیس مقابل الاهلی در ابوظبی نیز کم از یک اتفاق 
تکرار نشدنی نداشت. اما با تمام این ها و با اینکه سخت است 
اما بهتر است از بحث های احساسی فاصله گرفته و نگاهی 
داشته باشیم به شکل فنی کار پرسپولیس و اینکه در بازی 
گذشته چه شــرایطی را تجربه کرد و امشب در مسقط باید 

منتظر چه اتفاقاتی باشد. 
*تغییرات شماتیک

برانکو ایوانکوویــچ در بازی رفت مقابــل الهلال از چینش 
همیشــگی 2-4-4 لوزی همیشگی استفاده کرد. چینشی 
که از زمان حضورش در پرسپولیس در بیشتر بازی ها مورد 
استفاده او بوده. نمایش ضعیف محسن ربیع خواه به عنوان 
هافبک دفاعــی این چینش که جای کمــال کامیابی نیای 
محــروم را گرفته بــود و فضای زیــادی که شــکل بازی 
پرسپولیس در اختیار بازیکنان تهاجمی الهلال قرار داده بود 

احتمالا باعث تغییراتی در تیم برانکو خواهد شد.
بعید اســت برانکو بازیکن محبوب اش، محسن ربیع خواه را 
از ترکیب تیم بیرون بگذارد اما جای بازی او این بار متفاوت 
خواهد بود و او احتمالا جای یک بازیکن محروم دیگر را پر 
می کند. حســین ماهینی در بازی با الهــلال غایب خواهد 
بود و برانکو دو گزینه برای جانشــین او در دفاع چپ دارد. 
محســن ربیع خواه و شــایان مصلح که دومی هم در بازی 
رفت عملکرد خوبی نداشــت و احتمال بازی کردنش کمتر 

از ربیع خواه است.
به این ترتیب اگر برانکو هم بخواهد چینش تیمش را تغییر 
دهد و هم ربیع خواه را به پســت بازی گذشته اش در دفاع 
چپ برگرداند کامیابی نیا و نوراللهی دو بازیکن اصلی اش در 
هافبک دفاعی خواهند بود. به این ترتیب چینش بازیکنان 
پرســپولیس در زمین بازی هم به 2-4-4 باز تغییر خواهد 

کرد.

*خارجی های الهلال
الهلال در بازی رفت نشــان داد کاملا شایستگی قهرمانی 
در آسیا را دارد. تیمی که دوبار قهرمان آسیا شده و حالا به 
دنبال سومین قهرمانی است. رامون دیاز آرژانتینی در فصل 
قبل هم سرمربی الهلال بود و تیم قدرتمندی ساخته است. 
خارجی های الهلال یک بار دیگر کیفیت خود را نشان دادند. 
عمر خربین، هافبک تیم ملی سوریه در بازی رفت سه گل 
به پرسپولیس زد و شــمار گلهای خود در لیگ قهرمانان را 

به هفت رساند.

کارلوس ادواردوی برزیلی هم هفت گل در آسیا زده است.
نیکولاس ملیســی و ماتیاس بریتوس اروگوئــه ای دیگر 
بازیکنان مطرح الهلال اند که در خط هافبک توپ می زنند. 
علی الحبسی، دروازه بان نامدار عمانی ها هم گلر ذخیره این 

تیم است. این تیم چندین ملی پوش عربستانی هم دارد. 
*پیش بینی غلط

با تمام این صحبت های فنی بار دیگر باید بر غیرممکن بودن 
کار امشب پرســپولیس تاکید کنیم. البته این را هم متذکر 
شویم که برای یک روزنامه نگار رقم خوردن خلاف صحبت 
هایش بدترین اتفاق ممکن اســت؛ اما چه اتفاق فوق العاده 
شیرینی است اگر خلاف صحبت های ما امشب رقم بخورد و 
در حالی که پرسپولیس معجزه مسقط را رقم زده، به خاطر 

پیش بینی عجولانه ام توسط سردبیر توبیخ شوم.
»۶« پرسپولیس ســوژه روزنامه عربستانی قبل از 

بازی با الهلال
اقدام بانوان تماشاگر پرسپولیس قبل از سفر به عمان و بازی 
با الهلال، سوژه روزنامه عربســتانی شده است. تماشاگران 
پرسپولیس از جمله چند زن تماشاگر مقابل دوربین عکاسان 
ایرانی پیش از سفر به عمان عدد ۶ را نشان دادند.عربستانی 
ها این عدد را به خود گرفته اند. روزنامه عربستانی الریاضیه، با 
انتشار این عکس، اعلام کرد پرسپولیس امیدوار است همانند 

بارسلونا در دیدار برگشت با پاریس سن ژرمن ۶ گل بزند و به 
مرحله بعد صعود کند. 

برانکو: به فینال فکر می کنیم
 برانکو ایوانکوویچ با حضور در نشســت خبری به تشــریح 
شرایط تیمش پرداخت و در ابتدای صحبت هایش گفت: بازی 
سختی را پیش رو داریم و نیمه دوم این بازی در نیمه نهایی 
را برگزار خواهیم کرد.می دانیــم الهلال یکی از قدرت های 
برتر آسیاست اما ما علاوه بر پیروزی باید با یک نتیجه عالی 
آن را به پایان برســانیم. خودمان را برای این جدال دوباره 

آماده کردیم.
سرمربی پرسپولیس در پاسخ به پرسش خبرنگاری مبنی بر 

اینکه در 10 سال گذشته هیچ تیمی موفق به زدن 5گل به 
الهلال نشده واکنش نشان داد وگفت : در فوتبال هیچ چیز 
را نمی توان پیش بینی کرد اما همیشه اولین بار وجود دارد. 
برانکو در مورد احتمال حضور پرسپولیس در صعود به فینال 
و قهرمانی نیز گفت: بله، شــما فکر می کنید در این صورت 
اتفاق دیگر هم خواهد افتاد؟ اگر تیم قدرتمندی مثل الهلال 
را ببریم و قهرمان نشــویم؟ صد در صــد در صورت صعود 

قهرمان خواهیم شد.
حسینی: ما پرسپولیس هســتیم و آماده روزهای 

سخت
 کاپیتان پرسپولیس در نشست خبری پیش از دیدار تیمش و 
الهلال در دور برگشت مرحله نیمه نهایی لیگ قهرمانان آسیا 
اظهار کرد: زحمت زیادی کشــیده ایم. ما بازی های خوبی 
انجام داده ایم. در حال حاضر با تیمی بازی داریم که همیشه 

شخصیت قهرمانی داشته است اما ما هم آماده هستیم.
ســید جلال حســینی ادامه داد: ما یک نیمه این رقابت را 
خیلی بد باختیم اما برای نیمه دوم آماده هســتیم. نیمه ای 
که خیلی باید بجنگیم و تیم همیشــگی باشــیم تا بتوانیم 
نتیجه بگیریم. الهلال حرفه ای بازیکــن جذب کرده اما ما 
هم پرسپولیس هستیم و آماده روزهای سختیم. این بازی 
از همه چیز برای ما مهم تر است و روز سختی هم برای ما و 

هم برای الهلال است.
دیاز: بازی هنوز تمام نشده است

 رامون دیاز، سرمربی تیم فوتبال الهلال عربستان در نشست 
خبری پیش از دیدار برگشت برابر پرسپولیس ایران اظهار 
کرد: بازی تمام نشده اســت. درست است که در بازی رفت 
چهار گل زده ایم ولی در حاشــیه امنیت قرار نداریم و باید 
تلاش کنیم. باید با جدیت کار کنیم. باید برای کسب نتیجه 
بیشتر تلاش کنیم.دیاز در ادامه سخنان خود گفت: در فوتبال 
احتمال هر چیزی وجود دارد و من دوست ندارم که اتفاقات 
تلخ برای ما بیفتد. انگیزه زیادی داریم و می خواهیم به فینال 

راه پیدا کنیم.
الشلهوب: به پرسپولیس احترام می گذاریم

به نقل از الریاضیه، الهلال عربســتان با توجــه به پیروزی 
قاطعی که برابر پرســپولیس در دور رفت نیمه نهایی لیگ 
قهرمانان آسیا به دست آورده تا حدود زیادی صعودش را به 
فینال قطعی کرده است.با وجود پیروزی 4 بر صفر در دیدار 
رفت بازیکنان الهلال حریف ایرانی را دست کم نمی گیرند.

محمد الشــلهوب بازیکن تاثیرگذار و باتجربه الهلال قبل از 
این دیدار گفت: به خوبی می دانیم که بازی سختی پیش رو 
داریم. باید به حریف احترام بگذاریم. نهایت تلاش خود را به 

کار می گیریم تا پیروز این بازی حساس شویم.

پرداختی به داوران پس از ۹ هفته؛ 
صفر ریال

تسنیم: با وجود گذشت 9 هفته از لیگ برتر، داوران و کمک داوران 
دستمزد قضاوت های خود را دریافت نکرده اند. همچنین داورانی که 
در لیگ دسته اول و دوم کار قضاوت را برعهده داشته اند، پولی نگرفته 
و حتی از سال گذشته نیز مطالباتی دارند. از طرفی، دستمزد داوران 
در سال های اخیر افزایشی نداشته و آخرین افزایش مربوط به دوران 
ریاست مهدی تاج رئیس پیشــین کمیته داوران و فعلی فدراسیون 
فوتبال بود.وضعیت دپارتمان داوری هم پس از کنار رفتن حســن 

کامرانی فر نامشخص است. 

زهیوی بازی با سایپا را از دست داد
ورزش: مهاجم تیم فوتبال فولاد خوزستان نمی تواند تیمش را در بازی 
برابر سایپا در هفته دهم لیگ برتر همراهی کند.مهدی رحیم زهیوی 
که در چند ماه اخیر با بدشانســی های زیادی مواجه شده است، در 
بازی با استقلال تهران هم مصدوم شد.شرایط زهیوی طوری است که 
نمی تواند تیمش را در بازی هفته دهم برابر سایپا همراهی کند و حتی 
حضورش در بازی هفته های یازدهم و دوازدهم هم در هاله ای از ابهام 
قرار دارد. زهیوی در شروع لیگ و در بازی با پرسپولیس هم مصدوم 

شد و چند بازی را به دلیل آسیب دیدگی از دست داد.

سریال رباط های پاره شده در سایپا
ورزش:  ایوب کلانتــری، هافبک تیم فوتبال ســایپا در بازی برابر 
سپیدرود رشت آسیب دید که پس از معاینه پزشکان مشخص شد، 
رباط صلیبی اش پاره شده و حداقل شــش ماه نمی تواند بازی کند. 
یکی دو روز پس از مصدومیت کلانتری یکی دیگر از بازیکنان سایپا با 
مصدومیتی مشابه او مواجه شد. ظاهراً رباط صلیبی زانوی پای شهاب 

بائوج، بازیکن جوان سایپا هم پاره شده است .

غیبت قطعی ۳ بازیکن پدیده برابر سپیدرود
ورزش: تیم فوتبال پدیده خراســان برای بازی با سپیدرود در هفته 
دهم لیگ برتر ســه بازیکن خود را در اختیار نخواهد داشــت. رضا 
ناصحی، کاپیتان پدیده محروم اســت و در بازی با سپیدرود غایب 
خواهد بود. این در حالی است که محمدحســین مرادمند و فریبرز 
گرامی نیز مصدوم هســتند و قطعاً این بازی را از دست خواهند داد.
براساس این گزارش، حسین مهربان دیگر بازیکن آسیب دیده پدیده 

خراسان است که حضورش در این مسابقه هنوز مشخص نیست.

سقوط ۹ پله ای شاگردان کی روش در رنکینگ فیفا
ایران در رده ۳۴ جهان و نخست آسیا

ورزش: فدراسیون جهانی فوتبال )FIFA( رده بندی تیم های ملی 
جهان در ماه اکتبر را منتشــر کرد. در این رده بنــدی ایران با 9 پله 
سقوط در رده 34 جهان و نخست آسیا قرار گرفت. همچنین تیم های 
آلمان، برزیل و پرتغال در رده های اول تا سوم تیم های ملی جهان قرار 
گرفتند.تیم ملی فوتبال ایران در حالی این سقوط چشم گیر را داشت 
که در این ماه توانســت توگو را با دو گل شکست دهد و روسیه را نیز 
با تساوی یک بر یک متوقف کرد ولی به خاطر این که بیش تر تیم ها 
بازی های انتخابی داشتند و امتیاز بازی های انتخابی نیز از بازی های 

دوستانه بسیار بیشتر است، ایران با این سقوط روبه رو شد.

آغاز هفته دهم با تقابل نفت تهران و 
استقلال خوزستان

ورزش: در آغاز هفته  دهم لیگ برتــر فوتبال امروز تیم های فوتبال 
نفت تهران و استقلال خوزستان مقابل هم قرار خواهند گرفت. تقابل 
دو تیم پایین جدولی می تواند برنده را به میانه های جدول بفرستد و 
آن را از وضعیت بحرانی خارج کند. بقیه دیدارهای این هفته پنجشنبه 
و جمعه برگزار می شــود همچنین دربی پایتخت بین اســتقلال و 

پرسپولیس نیز  چهارم آبان ماه برگزار خواهد شد. 

رکوردی بد برای سردار
آزمون ۶۴۸ دقیقه بدون گل در لیگ روسیه

ورزش: سایت گازتا روسیه در گزارشــی به گل نزدن آزمون تا هفته 
سیزدهم لیگ برتر روسیه پرداخت و این طور نوشت: مهاجم ایرانی روبین 
کازان هنوز با تیم جدیدش پایش به گلزنی باز نشده است و اکنون ۶4۸ 
دقیقه شد که سردار گل نزده است. آخرین باری که مهاجم ایرانی گلزنی 
کرد به ماه می 201۷ در بازی روستوف مقابل آنژی  برمی گردد.سردار 
آزمون از ابتدای فصل از روستوف به روبین کازان برگشت ولی با گذشت 

سیزده هفته از لیگ هنوز موفق به گلزنی نشده است.

ویسی: در خوزستان، جریانی مخالف 
حضور ما است

ورزش: سرمربی استقلال خوزستان در نشست خبری پیش از دیدار 
تیمش برابر نفت تهران اظهار کرد: فکر می کنم شــرایط هر دو تیم 
تقریبا در بحث های کلان مالکیتی یکسان است و در بحران مالکیت 
قرار دارند که روی روند نتایج و بحث های فنی تاثیر گذاشته است. هر 
دو تیم نیاز مبرمی به سه امتیاز دارند و فکر می کنم بازی هجومی و 
زیبایی ارائه بدهند. عبدالله ویسی درباره اعتراض هواداران این تیم 
به نتایج ضعیف تیمش در 10 هفته نخســت لیگ برتر، گفت: آن ها 
از عملکرد تیم  ما ناراضی نیستند بلکه اعتراض شان مربوط به مسائل 
کلان باشــگاه، مباحث مالی و بی پولی است. من قدرشناس هستم. 
بچه های خوزستان وضعیت تیم ما را می بینند. متاسفانه جریانی در 
خوزستان وجود دارد که نمی خواهد ما حضور داشته باشیم. انتظار 

داریم از تیم ما حمایت کنند تا روند خوب مان را داشته باشیم. 

توقف شاگردان نکونام با هدر دادن  پنالتی ها
ورزش: هفته نهم مسابقات لیگ دسته اول فوتبال با برگزاری شش 

دیدار پیگیری شد که نتایج این دیدارها به شرح زیر است:
* برق جدید شیراز 2 - بادران تهران صفر

* خونه به خونه مازندران صفر - ماشین سازی تبریز صفر
)خونه به خونه در این مسابقه دو پنالتی توسط روح الله باقری و مهدی 

خیری از دست داد.(
* گل گهر سیرجان یک - ایرانجوان بوشهر 2

* راه آهن تهران صفر - صبای قم یک
* شهرداری تبریز صفر - نفت مسجدسلیمان یک

* اکسین البرز یک - مس رفسنجان یک

ضد حمله

جهانبخش در میان ۵ بازیکن برتر 
اردویژه

ورزش: مجله فوتبال اینترنشــنال هلند پــس از پایان دیدارهای 
باقی مانده شب گذشــته )یکشنبه( هفته هشــتم اردویژه ارزیابی 
فنی عملکرد بازیکنان را آغاز و  5 بازیکن برتر انتخاب شــدند.این 
مجله معروف هلند که از جایگاه ویژه ای نزد اهالی فوتبال این کشور 
غربی اروپایی برخوردار است گاتسون پریرو، بازیکن تیم پی اس وی 
آیندهوون را با اختصاص نمره ۸ به عنوان برترین بازیکن هفته هشتم 
اردویژه معرفی کرد. همچنین علیرضا جهانبخش، ملی پوش ایرانی 
تیم آلکمار با دریافت نمــره ۷.5 در جمع 5 بازیکن برتر هفته جای 
گرفت. جهانبخش در بازی با خرونیخن که با تساوی یک - یک پایان 

یافت زننده گل تیمش در دقیقه 45 بود.

قبل از خروج از ایران
فرهادمجیدی : شاید بعد از دربی مربی استقلال شوم

حمیدرضاعرب: خروج فرهاد مجیدی از ایران که با سفر پرسپولیسی ها به عمان هم زمان بود، این ذهنیت را به 
وجود آورده که شاید پرونده این چهره برای مربیگری دراستقلال لااقل برای 2 سال دیگربسته شده است.  مجیدی 
اما هنوز شانس زیادی برای خودش قائل است تا به عنوان مربی همچنان به استقلال بازگردد. امیدواری شماره 
۷سابق آبی ها از احتمال شکست استقلال در دربی آتی نشات می گیرد. او به هنگام خروج ازایران به موضوع 
بازگشت خود نیز اشاره کرده و با لبخندی معنی دار گفته است:» شاید بعد از دربی مربی استقلال شوم.« این 
جمله فرهاد مجیدی بدان معنا است که اگر احتمالا استقلال بازنده دربی باشد، وزارت ورزش و جوانان افتخاری را 
از کار برکنار می کند و آنگاه زمینه برای بازگشت مجیدی فراهم  می شود. در همین راستا خبری از داخل وزارت 
خانه به گوش رسید که یکی از تصمیم گیران درباشگاه استقلال به فرهاد گفته است که تا پس از دربی صبر کند. 
به همین دلیل هم مجیدی بی سروصدا ایران را ترک کرد و در حالی که می توانست بابت به توافق نرسیدن به 
استقلال گله کند و حرف هایی در رسانه ها بزند، اما سیاست سکوت اختیارکرد. مجیدی حتی درمذاکراتی که 
با آقای x داشته تاکید کرده که هرگز دوست ندارد دستیار مربی ایرانی شود و اگر همین شفربر مسند کار باقی 
بماند و البته افتخاری برود)شرط آمدن مجیدی رفتن افتخاری است( دراستقلال فعالیتش را شروع خواهد کرد. 
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ورزشـــی

 یک هشتم نهایی جام جهانی 

بازی مرگ و زندگی نوجوانان مقابل مکزیک
حمید رضا خداشــناس: ملی پوشان نوجوان 
کشورمان که با 9 امتیاز از سه دیدار مرحله گروهی 
شــان با اقتدار به این مرحله صعود کرده اند باید 
عصر امروز و از ســاعت 15 در ورزشــگاه فاتوردا 
شــهر ماراگو به مصاف مکزیکی بروند که فقط با 
 f دو تساوی و دو امتیاز و به عنوان تیم سوم گروه
راهی مرحله یک هشتم نهایی شده است. با نگاهی 
به نتایج شــاگردان چمنیان در مرحله گروهی و 
همچنین با توجه به دیدار دوستانه آن ها پیش از 
جام جهانی با مکزیک که با نتیجه 3 بر صفر به نفع 
تیم ملی کشورمان به پایان رسید به نظر می رسد 
نوجوانان کشورمان برای عبور از این مرحله و صعود 
به یک چهارم نهایی کار چندان دشواری نداشته 
باشــند اما نباید فراموش کرد کــه آوردگاه جام 
جهانی با دیدارهای دوستانه تفاوت دارد . مکزیک 
نیز همچون ایران جزو 1۶ تیم صعود کننده به این 
مرحله اســت و با توجه به آن بازی تدارکاتی که 

با ایران داشته  از تیم کشــورمان شناخت خوبی 
پیدا کرده است.  البته با شناختی که از شاگردان 
عباس چمنیان و انگیزه و هدف آن ها داریم بسیار 

امیدواریم که نوجوانان ملی پوش کشورمان با یک 
بازی زیبا پیروزی های خود در جام جهانی را ادامه 
دهند و با صعود به جمع هشت تیم این رقا بت ها 

افتخاری دیگر درپرونده فوتبال کشورمان به ثبت 
برسانند. 

* چمنیان: بازی مرگ و زندگی
ســرمربی تیم فوتبال نوجوانان ایــران گفت: به 
بازیکنانم تأکید کردم که حضــور آنها در مرحله 
یک هشتم نهایی جام جهانی به منزله یک شروع 

دوباره است.
عباس چمنیان درباره دیدار ایران مقابل مکزیک 
در مرحله یک هشــتم نهایی جام جهانی 201۷ 
عنوان کرد: ما در جلســاتی که پــس از صعود به 
مرحله حذفی با بازیکنان داشــتیم به آنها تأکید 
کردیم نتایج قبلی را فراموش کنند و فقط به بازی 

پیش رو بیندیشند.
وی ادامــه داد: در حال حاضــر 1۶ تیم حاضر در 
مرحله یک هشــتم نهایی جام جهانــی، از یک 
شــانس برخوردارند. بنابراین هیچ تفاوتی میان 
ایران که 9 امتیاز در مرحله گروهی کسب کرده و 

 مکزیک که دو امتیاز در این مرحله گرفته اســت، 
وجود ندارد.

سرمربی تیم ایران خاطرنشان کرد: به طور حتم 
ما بازی سختی برابر مکزیک خواهیم داشت. این 
بازی برای این تیم مرگ و زندگی تلقی می شود و 
به همین دلیل می بایســت با تمرکز بالا به میدان 

برویم.
*آرتیگا: جام جهانی تازه شروع شده

ســرمربی تیم ملی مکزیک گفــت: در اردوی 
اسپانیا با ایران بازی کردیم و خوشحالم که یک 
بار دیگر با این تیم بــازی می کنیم.ماریو آرتیگا 
درباره دیدار تیم های ایران و مکزیک در مرحله 
یک هشــتم پایانی جام جهانی نوجوانان عنوان 
کرد: خیلی ها هستند که می گویند جام جهانی 
تازه از مرحله یک هشــتم نهایی آغاز می شود. 
ما هم خیلی تلاش کردیم کــه به این مرحله از 

مسابقات برسیم.

امیرمحمد ســلطان پور:در چند روز گذشته 
ورزش مشــهد روزهای پرالتهابی را سپری کرد، 
روزهایی که سرنوشــت تلخی برای یکی از چهره 
های محبوب فوتبال استان یعنی اکبر میثاقیان به 
وجود آمد. کسی که سیاه جامگان را در هفته پایانی 
فصل گذشته به شکلی دراماتیک نجات داد اما در 
فوتبال بی رحم این زمانه به خاطر چند هفته نتیجه 
ضعیف از تیم محبوبش کنار گذاشته شد. اما با تمام 
این ها دیدن بازگشت علیرضا مرزبان به مشهد اتفاق 
جالبی بود. یکی از حرفه ای ترین و باهوش ترین 
مربیان فوتبال در ایران که دوران خوبی را در پدیده 
پشت سر گذاشت و این بار در قامت سرمربی جدید 
سیاه جامگان به همراه دستیار نام آشنای خود رضا 

عنایتی کار خواهد کرد.
همانطور که پیش بینی می شد مرزبان با همان 
فرهنگی که از آلمان آموخته ســر وقت و حتی 
زودتــر از خبرنگاران در اولین نشســت خبری 
کادرفنی جدید در مقابل اصحاب رســانه ظاهر 
شــد. در زیر قســمت های مهم نشست خبری 

علیرضا مرزبان و علی عباسی مدیرعامل باشگاه 
سیاه جامگان را با هم مرور می کنیم:

*خداحافظی میثاقیان از سرمربیگری؟
علی عباسی در مورد کنار گذاشتن میثاقیان 

که رابطه بســیار نزدیکی با خانواده عباســی 
مالک باشگاه ســیاه جامگان دارد گفت: یکی 
از ســخت ترین روزهای زندگیم را پشت سر 
گذاشــتم. اما در این فصل به نقطه ای رسیده 

بودیم کــه دیگر نمــی توانســتیم رو به جلو 
حرکت کنیم و باید شــرایط تغییر می کرد. با 
تمام غم و ناراحتی مان از این تصمیم مجبور 
به قطع همکاری با ایشان شــدیم. با موافقت 
مرزبان پیشنهاد مدیریت فنی را به میثاقیان 
دادیم که امیدواریم قبول کند. یکی از نزدیک 
ترین افراد به وی گفته دیگر اجازه نخواهد داد 

به سرمربیگری برگردد. 
*قرارداد آپشن دار

عباسی افزود: فصل گذشته در حالی که ما برای 
هفته های پایانی به دنبال بقای سیاه جامگان در 
لیگ برتر بودیم من به جز میثاقیان با مرزبان هم 
جلسه گذاشتم و ایشــان به من گفتند که دوای 
درد شما من نیســتم بلکه اکبر میثاقیان است. 
در ابتدای فصل هم قبل از امضای قرارداد مجدد 
با میثاقیان با مرزبان مذاکره داشــتم که باز هم 

ایشان گفتند که به سراغ میثاقیان بروم.
مدیرعامل ســیاه جامگان مبلغ قرارداد مرزبان 
را 300 میلیون همراه با 3 آپشــن در رده بندی 

عنوان کرد .
*بن بست در فوتبال

مرزبان هم در این نشست گفت: خود من هم نمی 
دانم چرا من همیشه جانشین میثاقیان  می شوم. 
اکبر میثاقیان در فوتبال این شــهر یک اسطوره 
است و هیچ پشت پرده ای در مورد آمدن من به 
جای تیم های قبلی او وجود ندارد. گاهی یک تیم 
نتیجه نمی گیرد و این نه ربطی به بازیکن دارد، 
نه مربی و نه مدیریت باشگاه، بلکه بعضی وقت ها 
کار گره  می خورد که نمی شود هیچ راه خروجی 
را پیدا کــرد و این برای خود من هــم به عنوان 
مربی پیش آمده اســت. من فقط برای کمک به 

سیاه جامگان به مشهد آمده ام.
*زمستان مهم

ســرمربی جدید سیاه جامگان با اشــاره به آغاز 
همکاری با عنایتی گفت: وقتی به رضا گفتم قرار 
است به تیم شهرت کمک کنیم هیچ حرف منفی 
نزد و قرار بر این شــد تا راه را آغاز کنیم. حسن 
نیت پشت این جریان است و مهم تر از همه مردم 
کوچه و خیابان هستند که تاریخ این شهرند و با 

ابومسلم و مشکی زندگی می کنند.
او افزود: چه فرقی بیــن بازیکنان پارس جنوبی 
و سیاه جامگان وجود دارد؟ هر بازیکنی شانس 
دارد تا زمستان خودش را ثابت کند. نگاهی ویژه 

به تیم های پایه داریم.

در نشست خبری کادرفنی جدید سیاه جامگان

مرزبان: آمدنم به جای میثاقیان پشت پرده ای ندارد



  نيلوفر حامدي  اهالى واليبال مدت ها بود كه از تماشاى 
بازى جذاب شهرام محمودى محروم بودند. پشت خط زن 
سابق تيم ملى كه به خاطر رسيدگى به آسيب ديدگى هاى 
بسيار شديدش يك سالى از تيم ملى دور شده بود تا به درمان 
مصدوميت هايش بپردازد. به نظر بدشانس هم بود كه دقيقا 
مدال گرفتن تيم ملى واليبال در مســابقات جهانى با سال 
غيبت او همزمان شد ولى خودش مى گويد آن روز آنقدر از 
كسب مدال واليبال ايران خوشحال بود كه ذهنش اصلا سراغ 
چنين مسائلى نرفت. صحبت هاى محمودى در گفت و گو با 

روزنامه قدس را مرور مى كنيم.
*دو هفته بازى كرديد و به راحتى هم پيروز ميدان 

شديد.
در بازى نخست مقابل شهردارى ورامين كمى از نظر روانى 
به هم ريخته بوديم البته نه به خاطر وجود مشكلى در تيم 
خودمان بلكه به خاطر اينكه هيچ چيزى مشخص نبود و تا 
نيم ساعت پيش از بازى هم نمى دانســتيم كه مسابقه اى 
داريم يا خير. البته شرايط بازى براى ورامينى ها هم خيلى 
سخت بود چراكه با شرايط بســيار دشوارى وارد ليگ شده 
بودند كه به هر حال از نظر روانى روى بازيكنان يك تيم تاثير 
مى گذارد. در بازى مقابل پدافند در هفته دوم هم با وجود 
تمام مشكلات موجود در سالن به راحتى پيروز ميدان شديم.

*به دو مشكل متفاوت در ليگ اشاره كرديد. بد نيست 
به هر كدامشان به شكل جداگانه بپردازيم. نخست به 
ورامين اشاره كرديد. به نظرتان حضور شهردارى ورامين 
در ليگ كه مثل سال هاى گذشته با حاشيه هاى مختلف 

روبه رو بود چه تاثيرى در اين رقابت ها مى گذارد؟
حضور تيم هاى شهرستانى در ليگ واليبال بسيار عالى است. 
چراكه شــور و هيجان موجود در رقابت ها را بالا مى برد. به 
نظر من واقعا حيف اســت تيمى مثل ورامين با آن حجم از 
طرفدارانش در ليگ حضور نداشته باشد. حق اين مردم است 
كه واليبال شهرشان را ببينند اما آيا درست است كه هر سال 
با اين همه حاشيه وارد شوند؟ خود ما در هفته اول برنامه مان 
مشخص نبود و اين موضوع روى عملكرد تيم تاثير گذاشت. 
از طرف ديگر باعث مى شــود حساسيت مسابقات به شكل 
نامناســب و كاذب بالا برود كه همه اين ها روى ليگ تاثير 
منفى مى گذارد. علاوه بر اينكه بــى نظمى ايجاد مى كند، 

باعث تنش هم مى شود.
* و درباره پدافند. گويا در ســالن اين شهر برخى 

تماشاگرنماها حسابى از خجالتتان درآمدند.
واقعا ما انتظار نداشتيم در هفته دوم بازى ها كه هنوز چيزى 
مشخص نيســت آن هم در شهر كاشــان اين چنين مورد 
اســتقبال قرار بگيريم. توهين هاى بدى به سرمربى تيم ما 

داشتند كه واقعا درست نبود.
*چهارشنبه هم بازى بسيار مهمى داريد. مصاف 

با پيكان كه اگرچه دو بازى نخستش را شكست 
خورده اما به هر حال حريف ساده اى نيست.

پيكان پرافتخارترين باشگاه واليبال ايران محسوب  
مى شــود. هيچ تيمى را نبايد دســت كم گرفت، 
پيكان كه ديگر خودش مدعى سكو هم محسوب 
مى شود. همان طور كه خودتان هم اشاره كرديد 
درست است كه بازى هاى هفته اول و دوم را واگذار 

كرده است اما تيم خطرناكى است. 
*مدت ها بود كه مردم واليبال دوست شما را 
نديده بودند چرا كه در تيم ملى نبوديد. الان 

از نظر بدنى در چه شرايطى هستيد؟
من واقعا به اين اســتراحت نياز داشتم. اگرچه به 
خاطر حضور در مســابقات جام باشگاه هاى آسيا 
آنچنان هم بيشــتر از بازيكنان تيم ملى استراحت 
نكردم امــا همين كــه كمتر در كــوران تمرين و 
مسابقات حضور داشــتم فرصت خوبى برايم شد تا 
بتوانم به بدنم برســم. از طرف ديگر توانستم كمى 

روى تعادل وزنى ام كار كنم.
*با اين شرايط جديدى كه خودتان هم به آن 
اشاره كرديد آيا برنامه اى براى حضور مجدد 

در تيم ملى نداريد؟
هنوز خيلى تا شروع مجدد برنامه هاى تيم ملى، اردو 

و مســابقات زمان باقى مانده است. به اين موضوع فكر 
نكرده ام و زمان زيادى هم براى فكر كردن دارم اما فعلا 

تصميم جديدى نگرفته ام.
*شما جزو كسانى بوديد كه در تمام اين سال ها براى 
رفتن به تيم هاى باشــگاهى خارجى فرصت زيادى 
داشتيد ولى هميشه ماندن در ايران و ليگ داخلى را 

نتخاب  ا
كرديد. چرا؟

خب حقيقتا بازى در 
ليگ ايران براى بازيكنان 

راحت تر است. مهم ترين مسئله 
اينكه من و بيشــتر هم نســلان من 

خانواده داريم و متاهــل  و بچه داريم. 
رفتن به كشــورى ديگر ســختى هاى 
بسيارى براى افرادى مثل من دارد. از 
طرف ديگر بار مادى كه اينجا كسب 
مى كنيم هم بيشــتر است. به نظرم 
حضور در ليگ هاى خارجى در حال 
حاضر براى بازيكنان جوان تر انتخاب 
بهترى اســت. مثل همين ميلاد 
عبادى پور و محمد جواد معنوى 
نژاد كه رفتند. كار بسيار خوبى 
كردند چون هنــوز در ابتداى 
راه حرفه اى گرى هســتند و 
فرصت بسيار زيادى در پيش 
دارند . براى من و هم نسلانم 
ماندن در ليــگ ايران هم از 
نظر مادى و هم معنوى بهتر 

است.

پيشكسوتان كشتى آزاد ايران بر بام 
دنيا ايستادند

ورزش: تيم هاى كشــتى آزاد پيشكســوتان ايران بــا مجموع 14 
مدال طلا، 4 نقره و 4 برنز به عنــوان قهرمانى رقابت هاى جهانى در 

بلغارستان رسيدند.
 رقابت هاى كشتى آزاد پيشكسوتان جهان روزهاى 22 تا 23 
مهرماه در شهر پلوديف كشور بلغارستان برگزار شد و در پايان 
تيم هاى ايران در مجموع 5 گروه با كسب 14 مدال طلا، 4نقره 
و 4 برنز و 229 امتياز به عنوان قهرمانى رســيدند. پس از تيم 
ايران تيم هاى آمريكا با يك مدال طلا، 7 نقره و 8 برنز و 156 
امتياز دوم و روســيه نيز با 3 مدال طلا، 3 نقره و 6 برنز و 150 

امتياز سوم شدند.

چراغى: هنوز براى سفر به آمريكا نااميد نيستم
ماجراى ملى پوش بدشانس وزنه بردارى

ورزش سه: وزنه بردار دســته 85 كيلوگرم تيم ملى به دليل صادر 
نشدن ويزا فعلا به صورت شخصى تمرين مى كند.

صالح چراغى گفت: وقتى مرا از سوى سفارت آمريكا رد كردند، هيچ 
دليلى نياوردند. هر چقدر هم رئيس فدراســيون مــا اعتراض كرد،  

فايده اى نداشت و گفتند دوباره بايد اقدام كنيد.
وى گفت:  من با برنامــه هاى تيم ملى تمرين مــى كنم و آزمايش 
دوپينگ هم مى دهم. بعد از ماجراى صادر نشدن ويزاى من كادرفنى 
گفت كه مى توانى به اردوى بابلسر بيايى و مى توانى به خانه بروى و با 

برنامه ما تمرين كنى. من هم دومى را انتخاب كردم.

در مسابقات جهانى وزنه بردارى
مرادى: يك سورپرايز بزرگ دارم

تســنيم: قهرمان وزنه بردارى المپيك ريو گفــت: هدفم در 
مسابقات جهانى ابتدا ركوردشكنى است و پس از آن نيز يك 
سورپرايز بزرگ دارم. ســهراب مرادى گفت: در اردوها به 
شدت روى وزنه ها متمركز شــده ام و قصد دارم آمادگى 
خودم را حفظ كنم.  وى گفت: : هدف ابتدا ركوردشكنى 
است و پس از آن نيز يك سورپرايز بزرگ دارم تا بتوانم 

دينم را به مردم كشورم ادا كرده باشم.

درخشش عبادى پور 
در ليگ لهستان

ورزش:  ســتاره تيم ملى واليبال 
ايران موفق شد همراه با تيم اسكرا 
به يك برد ديگر در ليگ لهســتان 

دست پيدا كند.
تيم واليبال اســكرا بلچاتــو با پيروزى 

مقابل ســوويا به يك پيروزى ارزشمند ديگر 3 بر صفر 
دست پيدا كرد. دراين بازى پلاس ليگا ولازلى بهترين بازيكن 
دوره قبلى  قهرمانى جهان 16 و ميــلاد عبادى پور 12 امتياز 
كســب كردند و بهترين ها بودند. ميلاد ماه گذشــته به عنوان 
بهترين دريافــت كننده جهــان در رقابت هــاى بين قاره اى 

انتخاب شد .

خبر

سهشنبه 25 مهر  فوتسال قهرمانى آسيا
 ايران - تاجيكستان

 ساعت: 19:00 زنده از شبكه ورزش

سهشنبه 25 مهر نيمه نهايى ليگ قهرمانان آسيا
 پرسپوليس - الهلال

 ساعت: 19:30 زنده از شبكه سه

سهشنبه 25 مهر هفته 3 ليگ قهرمانان اروپا
 رئال مادريد - تاتنهام

 ساعت: 22:15 زنده از شبكه سه 

سهشنبه 25 مهر ليگ قهرمانان اروپا
 منچسترسيتى - ناپولى

 ساعت: 22:15 زنده از شبكه ورزش  

چهارشنبه 26 مهر  هفته 3 ليگ برتر واليبال
 بانك سرمايه - پيكان تهران

 ساعت: 17:30 زنده از شبكه ورزش

چهارشنبه 26 مهرليگ قهرمانان اروپا
 بارسلونا - المپياكوس

 ساعت: 22:15 زنده از شبكه ورزش

چهارشنبه 26 مهر هفته 3 ليگ قهرمانان اروپا
 چلسى - رم

 ساعت: 22:15 زنده از شبكه سه

انگليس - ليگ برتر
برايتون 1 - 1 اورتون

ساوتهمپتون 2 - 2 نيوكسل
اسپانيا - لاليگا

 ايبار 0 - 0 ديپورتيوو لاكرونيا
 خيرونا 1 - 2 ويارئال
 مالاگا 0  - 2  لگانس
 بتيس 3 - 6  والنسيا

ايتاليا - سرى آ
 فيورنتينا 2 - 1  اودينزه
 سامپدوريا 3  - 1 آتالانتا

 ساسولو 0 - 0 كيه وو 
 بولونيا 2 - 1 اسپال
 كاليارى 2 - 3  جنوا

 كروتونه 2 - 2 تورينو
 اينتر 3 -  2  آث ميلان
آلمان - بوندسليگا

 بايرلوركوزن 2 - 2 وولفسبورگ
 وردربرمن 0  - 2 مونشن گلادباخ

ميز نتايج

ورزش در سيما

15

آسمان 
صاف حدادى و 

فدراسيون دووميدانى
سايت فدراسيون: جلسه سازمان تيم هاى ملى فدراسيون دو و ميدانى 

در خصوص بررسى وضعيت احسان حدادى، پرتابگر طلايى ديسك آسيا با 
حضور مجيد كيهانى رئيس فدراســيون و احســان حدادى برگزار شد و پس از 

بحث و تبادل نظر در مورد وضعيت موجود و برنامه ريزى هاى آينده، پاداش 500 
ميليون ريالى قهرمانى پرتاب ديسك رقابت هاى دووميدانى آسيا (2017 هند) كه 
وعده فدراسيون بود به نايب قهرمان پرتاب ديسك المپيك لندن اهدا شد. تيمور 
غياثى، سخنگوى سازمان تيم هاى ملى گفت: خوشبختانه با رضايت كامل ما 

از عملكرد مطلوب حدادى در مسابقات انجام شده و نظر مساعد فدراسيون 
از اين حيث، رضايت احسان نيز نسبت به بررسى وضعيت او جلب 

و سوء تفاهم هايى كه پيش آمده بود با بحث و  تبادل نظر 
در در اين جلسه حل شد كه جاى خوشحالى 

هم دارد 

روياهاى 
دروازه بان ايرانى 
دينامو بخارست

ايسنا: دروازه بان ايرانى تيم دينامو بخارست رومانى مى گويد: 
هندبال ايران توانايى حضور در المپيك را دارد.  سعيد حيدرى راد 

گفت: در حال حاضر ايران از قطب هاى هندبال آسياست و شرايط خوبى 
داريم.  وى ادامــه داد: لژيونرهاى ايرانى در اروپــا عملكرد خوبى دارند و 
نماينده شايسته اى براى كشورمان هستند و با بازى هاى درخشان اين ادعا 
را ثابت كرده اند. حيدرى راد با اشاره به اينكه تيم ملى حدود يك ماه ديگر 
در تورنمنت تونس شركت مى كند، افزود: اگر باشگاه دينامو بخارست 

اجازه بدهد در اين تورنمنت تيم ملى را همراهى خواهم كرد.
وى اضافه كرد: توانايى كســب ســهميه المپيك 2020 را 

داريم و با توجه به بازيكن هاى خوبى كه ايران دارد، 
المپيكى شــدن حق هندبال كشورمان 

است.

آخرين 
وضعيت گنبدى ها در 

ليگ واليبال 
ورزش سه: دبير فدراسيون واليبال مى گويد كه در صورت ارائه 

چك ضمانت گنبدى ها مى توانند به ليگ باز گردند.
محمود افشاردوســت گفــت: در جلســه اى كه با ســليمانيان 

مديرعامل باشــگاه ايرانيان گنبد داشــتيم به آنها اعلام كرديم كه 
براى ادامه حضور در رقابت هاى ليگ برتــر بايد مواردى را رعايت 
كنند كه مهمترين آن ارائه چك ضمانت اســت اگــر اين اتفاق تا 
چهارشنبه ســوم آبان بيفتد، آن ها بازى خود مقابل شهردارى 

تبريز را برگزار خواهند كرد در غير اين صورت از ليگ كنار 
گذاشته خواهند شد.

            سه شنبه   25 مهر 1396
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پيج گرد     ى
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مائورو ايكاردى كاپيتان اينترميلان بعد از هت تريك 
در دربى دلامدونينا در مقابــل آث ميلان و پيروزى 
شــيرين 3-2، با انتشار عكســى در توئيتر خود از 
خوشحالى مخصوص به خودش كه البته پيش از اين 

توسط رونالدو و مسى نيز ديده بوديم رونمايى كرد.

اكبر ميثاقيان ســرمربى سابق ســياه جامگان در 
پستى اينستاگرامى در روز معارفه مرزبان جانشين 
دوباره اش، مى گويد: «تلاش نكنيد براى كســى كه 
ذاتش خرابه، هرچيزى رو ميشــه درست كرد جز 

ذات خراب!»

كاكا اسطوره باشگاه آث ميلان، بعد از برگزارى آخرين 
ديدار فوتبالــش در ليگ آمريــكا و خداحافظى از 
مستطيل سبز، در توئيتى مى گويد ماجراجويى اش را 

هرگز فراموش نخواهد كرد.

كاوه رضايى مهاجم ســابق استقلال و كنونى شارلوا 
بلژيك بعد از انتخاب به عنوان بهترين بازيكن ماه اين 
باشگاه، از طرفداران تيمش براى راى دادن به او تشكر 
كرد و تاكيد كرد اين اتفاق انگيزه بيشترى به او براى 

كمك كردن به شارلوا مى  دهد.

امشب منچسترسيتى - ناپولى در ليگ قهرمانان 

سينا حسينى : نشســت هم انديشــى هيئت هاى ورزشى و 
روساى ادارات ورزش و جوانان شهرستان هاى خراسان رضوى 
شامگاه يكشــنبه در مشــهد با حضور مديران ورزش استان و 
مديركل صداى و ســيماى مركز خراسان برگزار شــد . در اين 
نشست روساى هيئت هايى كه عملكرد بحث برانگيزى داشتند به 
واسطه انتقادهاى اخير تلاش كردند با جوسازى به نوعى ايرادهاى 
وارده سيستم مديريتى خود را پنهان كنند كه نه تنها اين اتفاق 
با واكنش مديركل رسانه ملى مواجه نشد بلكه خبرنگاران حاضر 
در نشست نيز به اظهارات اين افراد به ويژه رئيس هيئت واليبال 

خراسان رضوى واكنش تندى نشان دادند.
*مرتضايى: با ورزش از تماشاى ماهواره جلوگيرى كنيد

مرتضايى، مديرعامل باشگاه فرش آرا خطاب به نصرپور، مديركل 
صدا و سيماى خراســان رضوى گفت: ورزش يكى از برنامه هاى 

پربيننده صدا و سيماست و برنامه ورزشى است كه مى تواند جلوى 
تماشاى ماهواره ها را بگيرد.ورزش حرفه اى ويترين افتخار كشور 
اســت، البته نبايد از ورزش همگانى غافل بود كه كليد ورود به 

مباحث حرفه اى در ورزش است.
* توقع بى جا براى حضور در ليگ ها

حسين زاده مقدم، رئيس هيئت واليبال خراسان رضوى گفت: يكى 
از دلايلى كه تلويزيون استانى به وجود آمده پخش مسايل مربوط 
به استان است. چرا مسابقات استانى واليبال پخش نشد؟ وى افزود: 
انتقاد از مسايل مختلف بايد سازنده باشد، مگر كسى به هيئت ها 

پولى داده كه حالا توقع دارند در ليگ برتر تيم دارى كنيم؟
*پاسخگو باشيد

بكاييان رئيس هيئــت پرورش اندام هــم اظهار كرد: قــرارداد و 
تفاهم نامه اى را با صدا و سيما به امضا رسانديم، اسپانسر تدارك ديده  

شد و قرار بود مسابقات به صورت كشورى پخش شود. وقتى همه 
چيز را تدارك ديديم، ناگهان صدا و ســيما اعلام كرد كه مسابقات 
پرورش اندام امكان پخش ندارد.  وى افزود: اين موضوع كاش بررسى 

شود زيرا صدا و سيما هيچ پاسخى به اين مسئله نداده است.
*تنها منتقد نباشيد

قهرمانى،رئيس هيئت انجمن هاى ورزشى گفت: اگر قرار باشد 
پيشرفتى رخ دهد، بايد درك متقابلى وجود داشته باشد. 

وى در خصوص برنامه ورزش خراســان افزود: دوستان به جاى 
پيشرفت ورزش، ورزش را به چالش مى كشند، زيرا از كارشناسانى 
استفاده مى كنند كه به روز نيســتند. براى تمامى پيشكسوتان 
احترام قائلم اما بايد از پيشكســوت و كارشناسى استفاده شود 
كه حداقل روزانه يك ساعت به جست و جو و مطالعه پرداخته و 

اطلاعات كامل و دقيقى داشته باشند.
* واكنش مديركل صدا و سيماى خراسان رضوى 

اما مديركل صدا و سيماى خراسان رضوى پس از شنيدن اظهارات 
مسئولان ورزشى گفت: اهتمام به ورزش در بسيارى از احاديث 
ذكر شده است به طورى كه  ورزش كردن اگر واجب نباشد، يك امر 

موكد است. صدا و سيما نيز متعلق به امت دين دار خراسان رضوى 
است و رويكرد خود را به ورزش با چنين نظراتى همراه مى دانيم. 
رويكرد مســئولان، بازيكنان و هواداران ورزش، نشــان دهنده 
سطح فرهنگى ورزش است.تعدد صفحات ورزشى در روزنامه ها، 
شبكه هاى مجازى و ... نشان دهنده علاقه مردم به ورزش است. 
ورزش داراى جذابيت و ظرفيت فراوانى است و انگيزه هاى فراوانى 
براى اقبال به ورزش وجود دارد.براى اقبال هرچه بيشتر مردم به 

ورزش تلاش مى كنيم.
نصرپور خاطرنشان كرد:44 هيئت فعال ورزشى داريم، اگر به هر 
كدام بخواهيم وقت بدهيم چقدر به هر هيئت مى رسد؟ همچنين 
خود حسين زاده كه منتقد است در يك برنامه تلويزيونى حاضر 
شد و بدون منتقد با مخاطب صحبت كرد. باز هم نقد را مى پذيريم 

و بدون انتقاد پيشرفت حاصل نمى شود. 
وى افزود: دولت از نظر مالى متاسفانه شــرايط خوبى ندارد و از 
تحريم  ها آگاهيم. انتقادات از سر دلسوزى است. نيمى از جمعيت 
جامعه را بانوان تشكيل داده اند اما چقدر براى شان فضا را  آماده 

كرده ايم.

در گفت و گو با قدس

محمودى: بازى در ليگ ايران براى 
واليباليست ها بهتر است  

پيشكسوتان كشتى آزاد ايران بر بام 
دنيا ايستادند

تيم هاى كشــتى آزاد پيشكســوتان ايران بــا مجموع ورزش: تيم هاى كشــتى آزاد پيشكســوتان ايران بــا مجموع ورزش: تيم هاى كشــتى آزاد پيشكســوتان ايران بــا مجموع 
4 نقره و 4 نقره و 4 برنز به عنــوان قهرمانى رقابت هاى جهانى در  4مدال طلا، 4مدال طلا، 4

بلغارستان رسيدند.
 رقابت هاى كشتى آزاد پيشكسوتان جهان روزهاى 

مهرماه در شهر پلوديف كشور بلغارستان برگزار شد و در پايان 
تيم هاى ايران در مجموع 5

و 4 برنز و 229 امتياز به عنوان قهرمانى رســيدند. پس از تيم 
ايران تيم هاى آمريكا با يك مدال طلا، 

امتياز دوم و روســيه نيز با 
امتياز سوم شدند.

چراغى: هنوز براى سفر به آمريكا نااميد نيستم
ماجراى ملى پوش بدشانس وزنه بردارى

وزنه بردار دســته ورزش سه: وزنه بردار دســته ورزش سه: وزنه بردار دســته 
نشدن ويزا فعلا به صورت شخصى تمرين مى كند.

صالح چراغى گفت: وقتى مرا از سوى سفارت آمريكا رد كردند، هيچ 
دليلى نياوردند. هر چقدر هم رئيس فدراســيون مــا اعتراض كرد،  

فايده اى نداشت و گفتند دوباره بايد اقدام كنيد.
وى گفت:  من با برنامــه هاى تيم ملى تمرين مــى كنم و آزمايش 
دوپينگ هم مى دهم. بعد از ماجراى صادر نشدن ويزاى من كادرفنى 
گفت كه مى توانى به اردوى بابلسر بيايى و مى توانى به خانه بروى و با 

برنامه ما تمرين كنى. من هم دومى را انتخاب كردم.

در مسابقات جهانى وزنه بردارى
مرادى: يك سورپرايز بزرگ دارم

قهرمان وزنه بردارى المپيك ريو گفــت: هدفم در تســنيم: قهرمان وزنه بردارى المپيك ريو گفــت: هدفم در تســنيم: قهرمان وزنه بردارى المپيك ريو گفــت: هدفم در 
مسابقات جهانى ابتدا ركوردشكنى است و پس از آن نيز يك 
سورپرايز بزرگ دارم. ســهراب مرادى گفت: در اردوها به 
شدت روى وزنه ها متمركز شــده ام و قصد دارم آمادگى 
خودم را حفظ كنم.  وى گفت: : هدف ابتدا ركوردشكنى 
است و پس از آن نيز يك سورپرايز بزرگ دارم تا بتوانم 

دينم را به مردم كشورم ادا كرده باشم.

خبر

* و درباره پدافند. گويا در ســالن اين شهر برخى 

واقعا ما انتظار نداشتيم در هفته دوم بازى ها كه هنوز چيزى 
مشخص نيســت آن هم در شهر كاشــان اين چنين مورد 
اســتقبال قرار بگيريم. توهين هاى بدى به سرمربى تيم ما 

*چهارشنبه هم بازى بسيار مهمى داريد. مصاف 

هنوز خيلى تا شروع مجدد برنامه هاى تيم ملى، اردو 
و مســابقات زمان باقى مانده است. به اين موضوع فكر 

نكرده ام و زمان زيادى هم براى فكر كردن دارم اما فعلا 

*شما جزو كسانى بوديد كه در تمام اين سال ها براى 
رفتن به تيم هاى باشــگاهى خارجى فرصت زيادى 
داشتيد ولى هميشه ماندن در ايران و ليگ داخلى را 

داريم و با توجه به بازيكن هاى خوبى كه ايران دارد، 
المپيكى شــدن حق هندبال كشورمان 

است.

نتخاب  ا
كرديد. چرا؟

خب حقيقتا بازى در 
ليگ ايران براى بازيكنان 

راحت تر است. مهم ترين مسئله 
اينكه من و بيشــتر هم نســلان من 

خانواده داريم و متاهــل  و بچه داريم. 
رفتن به كشــورى ديگر ســختى هاى 
بسيارى براى افرادى مثل من دارد. از 
طرف ديگر بار مادى كه اينجا كسب 
مى كنيم هم بيشــتر است. به نظرم 
حضور در ليگ هاى خارجى در حال 
حاضر براى بازيكنان جوان تر انتخاب 
بهترى اســت. مثل همين ميلاد 
عبادى پور و محمد جواد معنوى 
نژاد كه رفتند. كار بسيار خوبى 
كردند چون هنــوز در ابتداى 
راه حرفه اى گرى هســتند و 
فرصت بسيار زيادى در پيش 
دارند . براى من و هم نسلانم 
ماندن در ليــگ ايران هم از 
نظر مادى و هم معنوى بهتر 

است.

تيم واليبال اســكرا بلچاتــو با پيروزى 
مقابل ســوويا به يك پيروزى ارزشمند ديگر 3 بر صفر 

دست پيدا كرد. دراين بازى پلاس ليگا ولازلى بهترين بازيكن 
دوره قبلى  قهرمانى جهان 

محمودى: بازى در ليگ ايران براى 

 در نشست هم انديشى هيئت هاى ورزشى اكران شد 

سريال توقعات مسئولان ورزشى خراسان از صدا و سيما

ارتش «ساررى» به ماشين گل گوارديولا رسيد 
دلارام عظيمــى: ناپولى بعد از پيــروزى لذت 
بخش اين هفته برابر رم كــه تضمينى براى ادامه 
صدرنشينى اين تيم در رقابت هاى ليگ ايتاليا به 
شمار رفت، در حساس ترين بازى مرحله گروهى 
ليگ قهرمانان امشب، در ورزشــگاه اتحاد مقابل 
صدرنشــين ليگ برتر قرار مى گيرد. شــاگردان 
ساررى كه با كسب هشت پيروزى در هشت هفته 
ابتدايى ليــگ، ركوردى بى ســابقه در تاريخ اين 
باشــگاه ثبت كرده اند به طور حتــم در ديدار با 
منچسترســيتى با چالش هاى بيشــترى نسبت 
به رقباى ايتاليايى خود روبرو خواهد شــد. نبرد 
ســيتى و ناپولى به دليل تقابل دو فلســفه بازى 
نسبتا مشابه بدون ترديد از جذابيت هاى زيادى 
برخوردار خواهد بــود و به هميــن خاطر مربى 
اسپانيايى سيتيزن ها چند روز پيش از هواداران 
اين تيم خواست كه براى تماشــاى يك نمايش 
واقعى به ورزشگاه اتحاد بيايند.  تيم گوارديولا كه 
با 22 امتياز در صدر جدول ليگ برتر ايستاده در 

گروه خود در ليگ قهرمانان هم سه امتياز بيشتر 
از آبى پوشــان اندوخته است. سيتى درعين حال 
از 11 بازى انجام داده در اين فصل 10 ديدار را با 
برترى پشت سر گذاشته و  در 17 بازى قبلى خود 
در تمامى رقابت ها هيچ شكستى را متحمل نشده 
و 14 پيروزى و 3 تساوى كســب كرده است. در 
واقع آخرين شكست اين تيم در بازى با آرسنال در 
نيمه نهايى جام حذفى فصل گذشته در ماه آوريل 
رقم خورده بود. تنها نبردهاى مستقيم دو تيم در 
رقابت هاى اروپايى در فصل 2012-2011 انجام 
شد. در بازى نخست  دو تيم در منچستر به تساوى 
يك بر يك دست يافته و در بازى برگشت ناپولى با 
نتيجه 2-1 سيتى را مغلوب كرده بود. كسب امتياز 
در زمين سيتى شانس هاى ناپولى را براى صعود 
از اين مرحله افزايش خواهد داد. اگرچه دستيابى 
به اين مهم بــا توجه به اينكه آگوئــرو به احتمال 
زياد بعد از چند هفته غيبت در تركيب تيم دوباره 
در خط حمله منچســترى ها مســتقر مى شود، 

مشكلات زيادى براى ناپولى در خط دفاعى ايجاد 
مى كند. مهاجم آرژانتينى حتــى براى بازى اين 
هفته سيتى برابراستوك هم به تيم دعوت شده بود 
و دقايقى طولانى كنار زمين مشــغول گرم كردن 
بود. گوارديولا در خط حمله يك ماشــين گلزنى 
تمام عيار در اختيــار دارد. 29 گل زده در 8 بازى 

ليگ برتر و 6 گل زده تنها در دو بازى چمپيونزليگ 
از قدرت هجومــى اين تيم خبر مــى دهند. آنها 
حتى بدون آگرو هم در خط حمله با هيچ مشكلى 
مواجه نشده و اينكه در جريان پيروزى 7-2 مقابل 
استوك، شش بازيكن اين تيم در فهرست گلزنان 
قرار گرفتند، قدرت هجومى غيرقابل انكار سيتى را 

تائيد مى كند.  دى بروين كليدى ترين مهره سيتى 
در اين فصل نام گرفتــه و با اينكه تنها يك گل در 
ليگ برتر اين فصل به ثمر رسانده، در برابر استوك 
پنج پاس گل براى هم تيمى هايش ارسال كرده بود. 
ناپولى براى نتيجه گيرى در زمين سيتى بايد روى 
حركات و نفوذهاى او در خط ميانى حريف تمركز 
كند. ســيتى با 180 ميليون يورويى كه تابستان 
امسال براى تقويت خط دفاعى خود هزينه كرده، 
در 10 بازى در ليگ برتر تنها چهارگل خورده ولى 
در ديدار مقابل اســتوك هم ضعف هاى اين تيم 
در بخش دفاعى به خوبى نمايــان بود. كايخون و 
مارتنس كه بيشــترين نقــش را در گل هاى اين 
فصل ناپولى برابر حريفان ايفا كرده اند، تهديدى 
جدى براى سيتيزن ها محسوب مى شوند. ضمن 
اينكه تيم ساررى هافبك هاى طراز اولى در اختيار 
دارد كه در اغلب ديدارهاى اين تيم در اين فصل 
حمــلات مرگبــارى روى دروازه تيم هاى مقابل 

تدارك ديده اند.



 جامعه/ آرش خلیل خانه 
 نیمه دوم مرداد امسال، بطحائی در 
گفت و گویی با یکی از خبرگزاری ها 
از بهبود وضعیت معیشــتی فرهنگیان با اجرای 

نظام جامع رفاهی خبر داد.
 او که آن موقع به عنوان وزیر پیشنهادی کابینه 
دوازدهم ســخن می گفت از استقرار نظام جامع 
رفــاه فرهنگیان به عنوان یکــی از برنامه هایش 
یاد کرد و گفت: به عنوان وزیر پیشنهادی دولت 
دوازدهم ضمن اینکه بشدت از ارائه وعده های بلند 
مدت و دست نیافتنی اجتناب می کنم، اما با تمام 
وجودم معتقدم آموزش و پرورش از حیث منابع و 
امکانات در حدی هست که بتواند با کمک دولت، 
نظام جامع رفاهــی را برای فرهنگیان طراحی و 

مستقر کند.

  هر تحولی باید از آموزش و پرورش 
آغاز شود

بطحائــی وعده داد: در نظــام جامع که به نوعی 
مکمل وضعیت معیشتی فرهنگیان خواهد بود، 
در حوزه های درمان، سلامت، گردشگری، مسکن 
و... خدمات شایانی به فرهنگیان عرضه خواهد شد 
که همین مسئله می تواند وضعیت معیشتی آن ها 

را بهبود بخشد.
وی با اشاره به اینکه هر گونه تحولی که موجب 
کیفی ســازی نظام آموزش و پرورش و کاهش 
مشکلات آن شود باید از معلم و مدرسه آغاز شود، 
یکی از مصادیق تــلاش دولت برای رفع دغدغه 
معیشت معلمان را اجرای طرح رتبه بندی دانسته 
و خاطرنشان کرده بود: مهم ترین پیام این طرح، 
همسو و هم جهت کردن شایستگی های نیروی 
انسانی با نظام پرداختی بود. یعنی بخشی از نظام 
پرداخت باید با شایســتگی ها و توانمندی های 

نیروی انسانی گره زده شود.
حالا پس از گذشت بیش از دو ماه از این اظهارات 
و انتخاب وی به عنــوان وزیر آموزش و پرورش 
ســراغ او رفتیم تا از آخرین تدابیر و برنامه های 
وی برای شــکل گیری نظام صنفی معلمان و یا 

به تعبیر خودش نظام رفاهی و معیشتی معلمان 
مطلع شویم.

از وزیر آموزش و پرورش پرسیدیم از شکل گیری 
نظــام صنفی معلمــان چه خبر و اصــولاً برای 

شکل گیری این نظام چه بسترهایی لازم است؟

  برای تأمین معیشت معلمان تلاش می کنیم
بطحائــی گفت:اگر منظورتان نظــام رفاهی و 
معیشتی معلمان است؛ در قانون برنامه ششم 
مجلس در این زمینه قوانینی وضع شده است 
که می تواند راهگشا باشد و علاوه بر این دولت 
نیز مجدانه به دنبال این اســت که معلمان به 
سطح قابل قبولی از معیشت برسند تا بتوانند 
با فکر باز و دغدغه کمتری به وظیفه خود عمل 

کنند. البته معلمان می دانند که متأسفانه شرایط 
اقتصادی کشور اجازه یک گام جدی را در این 

زمینــه نمی دهد، اما ما هم به لحاظ ملاحظات 
قانونی و هم با اصــلاح روش های مدیریتی به 
دنبال این هســتیم که بتوانیم از منابع تعریف 
شده و قابل وصول گشایش هایی را در این زمینه 

ایجاد کنیم.
تصویب کلیات طرح الحاق یــک ماده به قانون 
تعیین تکلیف معلمان حق التدریسی و آموزشیاران 
نهضت سوادآموزی موضوع دیگری بود که آن را با 

وزیر آموزش و پرورش مطرح کردیم.
 از بطحائی پرســیدیم با پذیــرش این نکته که 
آموزش و پرورش بویژه در بخش آموزش ابتدایی 
با کمبود معلم مواجه اســت، اما آیا اســتفاده از 
آموزشیاران نهضت سواد آموزی برای تدریس در 
مدارس، کیفیت آموزش را دچار اخلال نمی کند؟

  انتشار برنامه جامع نیروی انسانی یک 
ماه دیگر

وی پاســخ داد: همان طور که اشــاره کردید در 
چهار ســال آینده به دلیل اینکه تعداد زیادی از 
همکارانمان به بازنشســتگی می رسند، یکی از 
چالش های جدی ما در بحــث آموزش، نیروی 
انسانی است. این چالش در حوزه ابتدایی جدی تر 
است چون نیاز ما در آموزش ابتدایی بیشتر است. 
بطحائــی ادامه داد:ما یک برنامــه جامع نیروی 
انسانی را در دســت تهیه و بررسی داریم که تا 
یک ماه دیگر منتشر خواهد شد. این برنامه مسیر 
تأمین نیروی انسانی را برای چهار سال آینده برای 
ما روشن می کند. اینکه ما به چه تعداد نیرو نیاز 
داریم و اینکه این نیــاز در مقاطع و بخش های 
مختلف ابتدایی و متوسطه اول و دوم چقدر است 
و وضعمان به تفکیک استان ها چگونه است و به 
چه تعداد و ترکیبی از نیرو نیاز داریم و این نیاز از 

چه محلی باید تأمین شود.

  نهضتی ها هم باید آموزش های مکمل 
ببینند

بطحائــی در ادامه بــه ظرفیت های دانشــگاه 
فرهنگیان برای تامین نیاز آموزش و پرورش اشاره 
کرد و گفت: دانشگاه فرهنگیان ظرفیت تعریف 
شده و محدودی دارد و ممکن است نتواند همه 
نیاز ما را تأمین کند؛ بنابراین روش های دیگری 
نیز وجود دارد از جمله بکارگیری نیروهای حق 
التدریس و آموزشــیاران نهضت ســواد آموزی 
که آن را در برنامه دیده ایم،اما باید یادآور شــوم 
که ورود به عرصه آمــوزش و پرورش حتماً باید 
با صلاحیت ها، شایســتگی ها و توانایی هایی که 
نیروهای انسانی احراز می کنند، باشد. بخشی از 
این شایستگی ها در دوره های آموزش معلمی در 
دانشگاه فرهنگیان تأمین می شود؛ بنابر این اگر 
مــا در طرح جامع بخواهیم از نیروهایی خارج از 
خروجی این دانشگاه استفاده کنیم، حتماً در این 
مجاری به آموزش های مکمل که آن ها در دانشگاه 

فرهنگیان باید ببینند، خواهیم پرداخت.

واکنش وزیر آموزش و پرورش به گزارش قدس:

کیفیت آموزش را قربانی جذب نیروهای نهضتی نمی کنیم
سه شنبه   25 مهر 1396
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روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

جامعه

آیا سربازی تلف کننده عمر جوانان است؟
پیام هایی به من می رسد و تلفن هایی می شود که درباره مشکل و نگرانی 
بزرگ جوانان ایرانی یعنی خدمت نظام وظیفه و از 18 ماه تا دو سال تلف 

شدن وقت جوانان بنویسم. 
من در پاسخ عزیزانی که پیام می فرستند یا تلفن می کنند یا در دیدارها از 
من می خواهند در بیهوده و وقت تلف کردن خدمت نظام وظیفه قلم بزنم 
صریحاً می گویم، برخلاف نظرشان من خدمت سربازی را برای جوانان 
ایرانی ضرورتی اجتناب ناپذیر می دانم. کشــور ما نیاز به نیروی دفاعی 
دارد چون بزرگ، پهناور، حاصلخیز، پر از منابع نفت و گاز و دارای مواهب 
طبیعی و مهم تر از همه یک میلیــون و 648هزار و 196 کیلومترمربع 
مســاحت است. بر سر دریا و یک اقیانوس مشــرف است و در درازنای 
تاریخ هم مورد نظر و مطمح امیال ســلطه جویی همسایگان خود بوده 
است، کما اینکه قسمت های گسترده ای از خاک ایران را از کشورمان جدا 
کردند و به خاک خود افزودند و هم گذرگاه ارتش های خارجی و هدف 
راهبردی امپراتوری های استعماری اروپایی و در قرن بیستم نوامپریالیسم 

آمریکا بوده است.
در ماه های اخیر شاهد بوده اید که یکی از همسایگان کوچک ایران موسوم 
به اقلیم کردســتان عراق، هنوز به کمک نیروهای نظامی و شبه نظامی 
ایران از چنگ جنایتکاران داعــش که به چهل کیلومتری اربیل مرکز 
آن رســیده بودند رهایی نیافته، طرح اســتقلال اقلیم را به همه پرسی 
گذاشــت و تا این حد بی حیایی و جسارت پیشــه کرد که با وجود آن 
همه حمایت ها و محبت های دولت و ملت ایران، استان های آذربایجان 
غربی، قسمت هایی از آذربایجان شرقی، کردستان، کرمانشاهان، ایلام و 
بسیاری از شهرهای شــمال غربی و غربی ایران را در نقشه مضحک و 
ابلهانه کردســتان بزرگ گنجانید و شب ها در برنامه های دوازده شبکه 
تلویزیونی خود که مدام کردهای اصلی یعنی کردهای ایران زمین را آماج 
تبلیغات قرار می دهند آب و هوای شهرهای غرب ایران را اعلام می دارد 
و تصاویر طاق بستان و سایر اماکن باستانی ایران را به عنوان جاذبه های 

کشور مجهول الهویه مفروض خود بیان می کند.
اگر ارتش و نیروهای رزمنده مجهز و پرشماری نداشته باشیم، اگر به بهانه 
اتلاف وقت، نظام وظیفه را منسوخ کنیم و ارتش داوطلبانه تشکیل دهیم 
بر ما همان خواهد رســید که بر دولت ایران عصر صفوی رسید و حدود 
18 هزار از طایفه غلجایی بر پایتخت یک میلیون نفره ایران، دست یافتند 

و هفت سال ایران را دستخوش بلا کردند.
امکانات کشور به حدی نیست که بتوان ارتش حرفه ای داوطلبانه تأسیس 
کرد. همین ارتش و نیروهای مسلح کنونی دستاورد 2800 سال تجارب 
گرانبهای تاریخی اند که بر ایرانیان ثابت کرده است، کشور نمی تواند بدون 
نیروی دفاعی باشد و بر خلاف آمریکا و انگلستان و بسیاری از کشورها 
که ارتش، سربازان داوطلب استخدام می کند و حقوق بالا و مزایای بسیار 
مهم ســبب جذب جوانان و مردان میانســال به ارتش است، در ایران 
احساسات میهنی و دینی و مذهبی، تشکیل دهنده نفرات ارتش است و 
هزاران هزار جوانی که در جنگ های این چهارصد- پانصد سال جان خود 
را فدای استقلال ایران کردند، انگیزه مهمی جز دستمزد و مزایا و مواجب 
داشتند و نفس استقلال ایران و حفظ دین و آیین و نگرانی از استیلای 

خفت آمیز اجانب بر ایران زمین آنان را رهسپار میدان های جنگ کرد.
 ایران در طول پانصد ســال اخیــر با عثمانی ها، ازبــکان، پرتغالی ها، 
اسپانیایی ها، اعراب خوارجی، لزگی ها و افغان های عصیانگر و با ارتش های 
تا گلو مسلح روسیه و انگلستان جنگیده است، در دو جنگ جهانی تحت 
اشــغال اجانب قرار گرفته است. با تجزیه طلبان گوناگون دست و پنجه 
نرم کرده و گرچه ایالات پهناوری در شمال باختر و باختر و شمال شرق 
و شرق و جنوب شرقی و جزایری در خلیج فارس را به زور از آن تجزیه 
کرده اند، اما در مجموع سرزمین های بسیار پهناوری را همچنان زیر پرچم 

وحدت و یکپارچگی ایران حفظ کرده است.
جنگ تحمیلی هشت ساله طی سال های 1359 تا 1367 بر نسل معاصر 
ایران ثابت کرد که ما ملتی آرام و صلح دوست هستیم و با کسی جنگی 
نداریم و حتی ســربازان وظیفه را پس از یک سال از خدمت مرخصی 
کردن بیگانگان را نه تنها از تجاوز منصرف نمی کند بلکه سبب تشویق و 

ترغیب آنان می شود.
سربازی و دارا بودن یک ارتش و در کنار آن نیروهای سپاه تعلیم دیده و 
مجهز و کار آزموده و تمرینات دایم، بهترین وسیله بازدارندگی بیگانگان 
آزمند از مطامع ارضی، ایجاد ستون پنجم بومی و درخواست های جدایی 

طلبی است.
پــس نظام وظیفه، زائد و تلف کننده اوقات عمر جوانان نیســت؛ امری 
ضروری و در عین حال یک وظیفه مقدس اســت و ایران نمی تواند در 
مواقع بروز خطر و خطر یورش اجانب مانند داریوش ســوم از یونانیان 
کمک بخواهد که در ازای دستمزد به خدمت ارتش ایران درمی آمدند یا 
مانند عصر خرافه پرستی شاه سلطان حسین منتظر رسیدن لشکر جنیان 

باشد که رمالان وعده آمدن آن ها را داده بودند.
اما چرا جوانان از سربازی روی گردانند، آن را باید در چگونگی بهره گیری 
از ماه های خدمت ســربازان در سربازخانه ها یافت. سربازخانه ها را باید 
به محیطی پرنشاط و دوست داشتنی تبدیل کرد. باید به تخصص های 
سربازان وظیفه بها داد، باید برای آنان برنامه های دایم تعلیمات نظامی 
تیراندازی، کشــتی و زورآزمایی، مجالس سرود و مارش خوانی، کارانه، 
فوتبال، والیبال، بســکتبال، شنا و شــیوه زندگی در صحرا ترتیب داد؛ 
حتی اگر علاقه داشــتند آموزش پاراشوت )چتربازی( را در برنامه آنان 
قرار داد، از استادان در رشته های مختلف خواست تا برایشان سخنرانی 
کنند، هنرمندان سینما و تئاتر و موسیقی را به سربازخانه ها دعوت کرد، 
فوتبالیست ها و ورزشکاران مشهور را به حضور در سربازخانه ها فراخواند.

شور و هیجان حماســی مذهبی در ایران پیشینه 2 هزار و اندی ساله 
دارد. در عصر صفویان جنگ ها را در ماه های محرم و صفر آغاز می کردند 
که اوج غلیان احساسات، عواطف مذهبی سپاهیان بود، باید مورخان و 

جغرافیدانان برای سربازان از تاریخ و جغرافیای ایران بگویند. 
باید از وجود روان شناسان و جامعه شناسان تجربه برای برنامه ریزی ایام 
خدمت جوانان استفاده کرد.باید دوران جنگ های تاریخ ایران و چگونگی 
دفاع ارتش های ایران در برابر بیگانگان را با عکس و فیلم و اسلاید برای 
سربازان جوان تشریح کرد.باید پزشکان به کلاس های پادگان ها بیایند و 

درباره مسائل پزشکی سخن بگویند.
باید خلبانان دوران جنگ تحمیلی و ســربازان و افســران قهرمان را به 
سربازخانه ها دعوت کرد و محیط سربازخانه را شاد و دوست داشتنی کرد.

ظاهر نظامیان باید آراســته و باشــکوه باشد و خدمت سربازی به مثابه 
خدمتی مطبوع و وظیفه ای مقدس تبلیغ شود.

آخر چرا باید 1/5 تا 2 میلیون مشمول از خدمت طفره روند؟ می دانید 
چرا؟ چون سربازی را کاری زائد وقت و تلف کن می انگارند و بی.بی.سی 
بیهوده نیست که همه پرسی راه می اندازد که چرا باید جوانان به سربازی 

اعزام شوند.

یادداشت های ساعت 25

گــروه جامعه - محمود مصدق: محمــد علی نجفی در 
نخســتین نشست خبری خود به عنوان شهردار پایتخت به 
ارایه نظرات خود در خصوص مســایل مختلف پرداخت و به 

پرسش های خبرنگاران پاسخ داد. 
نجفی در این نشســت ضمن اشــاره به موضوع مراکز ترک 
اعتیاد بهاران وابسته به شهرداری گفت: این مراکز برای جمع 
آوری و درمان معتادان متجاهر تشکیل شده است اما طبق 
بررســی ها 93 درصد آن ها پس از رهایی بار دیگر به چرخه 
اعتیاد باز می گردند که به نظر می رسد یک جای کار می لنگد 
لذا در برخورد با این مراکز و دیگر آسیب های اجتماعی باید 

ارزیابی مجدد داشته باشیم.
وی از فرا رسیدن زمان بازنگری در سیاست های شهری خبر 
داد و گفت: سیاست های شهری کنونی قادر به حل مشکلات 

نیست.
نجفی افزود: سیاست های شهری در چند دهه اخیر، از یک 
سو به افزایش داشته ها و امکانات شهری منجر شده و از سوی 
دیگر زیست پذیری و پایداری آن را کاهش داده است؛یعنی 
با آن که در زمینه هــای مختلف مثل حمل و نقل عمومی 
دستاوردهایی داشته ایم اما کیفیت محیط اجتماعی و محیط 
زیســت شهری یا منبع تامین منابع مالی مورد نیاز شهر در 

وضعیت مناسبی نیست. 
وی افزود: دارایی ها و منابع شــهر تــا حداکثر ممکن مورد 
بهره برداری قرار گرفته اســت و فضاهای شــهری فروخته 
شــده اند و منابع آب شهر برای رشد آتی شهر کفایت ندارد 
و در کنار آن نابرابری فضایی و اجتماعی در حال گســترش 

است و شــهر در برابر حوادث طبیعی آسیب پذیر است که 
همه این موارد نشان می دهد در وضعیتی قرار داریم که ادامه 
سیاست های قبلی ممکن نیست و باید در آن ها بازنگری شود.

وی با بیــان این که تغییر سیاســت ها پیامدهایی دارد که 
بار آن برای همه گروه ها و اقشــار اجتماعی یکسان نیست، 
تصریح کرد: برخی گروه های اجتماعی توان تحمل تغییراتی 
که نیازمند هزینه اســت را ندارند بنابراین باید کسانی که از 
رشد شهری در دهه های اخیر بهره مندی بیشتری داشته اند، 
سهم بیشتری در این تغییرات بر عهده گیرند. مثلا کسانیکه 
در ساختمان های مجلل زندگی می کنند و یا با اتومبیل های 
لوکس خود نوعی تجمل را بر زندگی شهری تحمیل می کنند 
باید در تامین هزینه های شهری سهم بیشتری داشته باشند. 

 ضرورت بالا رفتن هزینه استفاده از خودروهای شخصی 
نجفی سپس در پاسخ به پرسشــی درباره برنامه شهرداری 
برای کاهش ترافیک تهران و رفع مشکل خودرو محور بودن 
شــهر گفت:برای این منظور علاوه بر توسعه شبکه حمل و 
نقل عمومی،اصلاح هندســی معابر وکاهش سفرهای کاری 
از طریق هوشمند سازی سیستم های شهرداری می خواهیم 
هزینه استفاده از خودروهای شخصی را بویژه در ساعات پیک 
ترافیک افزایش دهیم که امیدواریم شورای شهر و مجلس از 

طرح مورد نظر حمایت کنند. 
وی بافت های فرسوده را یکی از بزرگترین مشکلات پایتخت 
خواند و گفت: تا کنون هیچ کدام از سیاســت های مربوط به 
نوسازی بافت های فرسوده به صورت کامل موفق نبوده است 

بنابــر این با همکاری وزارت راه و شهرســازی طرحی تهیه 
کردیم که اســاس آن استفاده از توان بخش خصوصی برای 
نوسازی بافت های فرسوده است که ان شاء الله تا آخر هفته 

تقدیم ریاست جمهوری می شود.
وی در ادامه به بحث انتخاب مدیرانش پرداخت و گفت: باید 
ترازوی صرفاً سیاســی را در انتخاب مدیران شهرداری کنار 
بگذاریم.بنابراین انتخاب هایم سیاســی نبوده است.بنابراین 
سعی کردم از افرادی استفاده کنم که از بدنه شهرداری باشند 

وملاک ها و برنامه هایم را پذیرفته باشند.

 ادامه همکاری با قرارگاه خاتم 
وی درباره قرارگاه خاتم گفت: این قرارگاه طرف شــهرداری 

بوده است و ما از قرارگاه و شرکت هایش با شهرداری راضی 
هستیم .

همین الان براســاس صورت وضعیت های تأیید شده مقدار 
زیادی طلب دارند اما کماکان با ما همکاری می کنند. اجرای 
برخــی پروژه ها را به خوبی انجام داده اند اما این همکاری به 

صورت شفاف ادامه پیدا می کند. 
توجیــه ما این اســت پروژه هــا به جای اینکــه به صورت 
انحصاری به بخشــی قرار گیرد بــه صورت مناقصه عمومی 
 مطرح شــود و در قالب رقابتی سالم پیمانکار نهایی معرفی 

شود. 
برنامه استفاده از توانایی های قرارگاه برای پروژه های شهرداری 

ادامه خواهد داشت اما به شکل شفاف تر.

شهردار تهران:

یک جای کار مراکز ترک اعتیاد شهرداری می لنگد

معاون بهزیستی خبر داد سخنگوی فراکسیون حج و زیارت: عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس خبر داد مسئولان ستاد مرکزی اربعین اعلام کردند

۳ سال زندان برای خروج 
غیرمجاز از مرزها

تأخیر ۱۳ ماهه در پرداخت کارانه 
پرستاران و پزشکان

مذاکرات برای برگزاری حج عمره 
بی نتیجه بوده است

 فرار ۱000 دختر از خانه در 
سال 95

جامعه: رئیس ستاد مرکزی اربعین به ایسنا گفت: کسانی که 
بدون روادید در مرزها حاضر می شوند، باید بدانند کار آن ها 

نه شرعی است و نه قانونی. 
حسین ذوالفقاری افزود: من نمی دانم چرا برای عبور از مرز 
مهران اصرار وجود دارد. ما نباید اقدامی انجام دهیم که در 
مرز مهران ازدحام جمعیت شود. از همین حالا باید تردد از 
مرزهــا را مدیریت کنیم. ورود بدون روادید به عراق ممنوع 

است.
سخنگوی ستاد مرکزی اربعین با تأکید بر اینکه در مرزها 
دفتر و تشکیلاتی برای صدور ویزا وجود ندارد، به ایلنا گفت: 
امسال با عراق تفاهم کردیم که اگر افراد بدون ویزا و گذرنامه 
وارد شدند، عراق حق برخورد دارد. طرف عراقی گفته است 
که برای افرادی که بدون گذرنامه و ویزا از مرز عبور می کنند، 

سه سال زندان در نظر گرفته است.
سخنگوی ستاد مرکزی اربعین، خاطرنشان کرد: برای زائران 
ایران به صورت خاص اســکورت و محافظ از ابتدا و انتهای 
مرزها خواهیم داشــت، البته امنیت در اربعین یک امنیت 
عمومی است و عراق برنامه ریزی بهتری برای تأمین آن در 
دستور کار خود قرار داده و با توجه به تجارب گذشته امنیت 

بیشتری را شاهد خواهیم بود.

فارس: عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس از تأخیر 
13 ماهه در پرداخت کارانه پرستاران و پزشکان انتقاد کرد.

حیدر علی عابدی گفت: حقوق پرستاران و پزشکان پرداخت 
شــده، اما کارانه آن ها پس از گذشت 13 ماه هنوز پرداخت 

نشده و بیمارستان ها قادر به پرداخت معوقات نیستند.
وی با یادآوری قول مســاعد معاون اول رئیس جمهور برای 
پرداخت تدریجی معوقات پرستاران و پزشکان، افزود: باید 
از بودجه طرح تحول سلامت برای پرداخت معوقات استفاده 

کرد.
عابدی تصریح کرد: اگر بیمه ها به موقع بتوانند بدهی خود 
را پرداخت کنند، معوقات پرداخت می شــود، اما پرداخت 
بدهی در زمان مناسب انجام نمی شود. وی گفت: در حقیقت 
پرستاران و پزشکان از بیمارستان ها، بیمارستان ها از بیمه ها و 
بیمه ها از دولت طلب دارند و به دلیل اینکه دولت به تعهدات 
خود عمل نکرده، بنابراین شاهد تأخیر 13 ماهه در پرداخت 

معوقات پزشکان و پرستاران هستیم.
وی گفت: بودجه هایی در اختیار وزارت بهداشــت و درمان 
است که برای ساخت بیمارستان ها و تأمین تجهیزات تعریف 
شده از این رو وزارت بهداشت نمی تواند معوقات را با استفاده 

از این بودجه پرداخت کند.

باشــگاه خبرنگاران جوان: سخنگوی فراکسیون حج و 
زیارت گفت: مذاکره با عربستان سعودی درباره برگزاری حج 

عمره تاکنون به نتیجه نرسیده است.
سیدحسن حسینی شاهرودی با اشاره به برگزاری حج عمره 
گفت: تاکنون مذاکرات میان مسئولان کشورمان با عربستان 

سعودی درباره انجام حج عمره به نتیجه نرسیده است.
وی با اشــاره به اینکه نداشــتن رابطه دیپلماتیک میان دو 
کشــور یکی از عوامل برگزار نشدن حج عمره است، اظهار 
کرد: در حج تمتع هم ما این مشکل را داشتیم، 12 دیپلمات 
ما در آن زمان بعد از حجاج به عربســتان اعزام شدند و این 
موضوع می توانســت هر لحظه مشکلی را برای حجاجمان 

پیش بیاورد.
حسینی شاهرودی افزود: اگر هر لحظه در عربستان مشکلی 
برای یکی از هموطنان و زائران بیت الله الحرام پیش می آمد 
به دلیل نداشــتن یک دیپلمات رسمی در آن کشور دیگر 
نمی توانستیم با وزارت خارجه عربستان ارتباط برقرار کرده و 

مشکل را حل کنیم.
وی گفت: عربســتان بایــد برای برگــزاری حج عمره هم 
به مســئولان کشــورمان همانند زمان برگزاری حج تمتع 

تضمین های لازم را داده و همان شرایط را مهیا کند.

مهر: معاون امور اجتماعی ســازمان بهزیستی از پذیرش 
1000 دختر فراری به مراکز بهزیستی در سال گذشته خبر 

داد.
حبیب الله مسعودی فرید در مورد مراکز نگهداری دختران 
فراری افزود: در حال حاضر 31 خانه سلامت ویژه دختران 
در معرض آسیب و خشــونت دیده در استان های مختلف 
کشور فعالیت دارد که دختران فراری در این مراکز نگهداری 

می شوند.
وی گفت: مدت زمان نگهداری دختران و زنان آسیب دیده 
و فراری سه تا چهار ماه است که کارشناسان مرکز در طول 
این مدت برای بازگشــت این افراد بــه خانواده ها تلاش و 
رایزنی می کنند و در 80 درصد موارد خانواده این دختران 

پذیرای آن ها هستند.
معــاون امــور اجتماعی ســازمان بهزیســتی تأکید کرد: 
زنــان و دخترانــی نیز که خانــواده آن ها از پذیرششــان 
ســر باز می زنند تا حدود هشــت مــاه در مراکز نگهداری 
می شــوند و در این مدت در جهت توانمندســازی و حرفه 
آمــوزی آن ها اقدام می شــود تــا پس از خــروج از مرکز 
 توانایی کار و فعالیت و تشــکیل زندگی مستقل را داشته

 باشد.

*خسرو معتضد
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